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Премиера Цар Освободител „Черно тото”

Стр. 25

Книга за Гена Димитрова
представят в Операта

Стр. 4

Експерти настояват да се спре
реставрацията на паметника

Стр. 31

Разследват Левски, Лудогорец
и още 8 отбора от „А” група

Стр. 11

Марк Мартинюк за търговските
отношения Украйна - България
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Бягство

Британците се гласят
да напуснат ЕС

Стр. 10

Коледен подарък

10% данък върху лихвите
по спестяванията

Стр. 6

За година с 5% се е уве-
личил делът на хората, които
срещат големи затруднения
при плащането на комунал-
но-битовите разходи - елект-
ричество, отопление, вода и
т.н., и вече 60% от български-
те домакинства откровено си
признават за този проблем.
Това показват резултатите от
национално представително

60% едва плащат
битовите си сметки

Няколко
ÄÓÌÈ

Александър
СИМОВ

Всяка епоха приключва
със своите паметници. Ис-
торията обича монумен-
талните изпълнения. Те са
нашият начин да си спом-
ним за миналото каквото
сме искали да бъде, а не как-
вото е било наистина.

Човещина.
В някакъв културен план

преходът може би наисти-
на е приключил. Вчера от-
криха паметник на една от
основните фигури в него -
покойния Светослав Лучни-
ков, бивш министър на пра-
восъдието на СДС, основен
идеолог на талибанската
реституция, син кинжал до
умопобъркване, реваншист
и символ на времената на
политически хаос.

Преходът започна да по-
лучава монументални фор-
ми. Казват, че за мъртъвци-
те трябва да се говори или
добро, или нищо, но покрай
тази новина веднага се ро-
диха десетки вицове. Напри-
мер за това, че старите ре-
ститути от центъра на
София най-накрая ще имат
място за поклонение. Все
пак с един закон Лучников
унищожи десетки детски
градини, стотици общест-
вени сгради. Той ги върна в
ръцете на старите наслед-
ствени богаташи и създаде
тази прослойка, която по-
вече може да не работи и
един ден през живота си.
Нима могат да не го обичат
и да не искат да си го гле-
дат всеки ден?

Сега чрез паметника
някой се опитва да идеали-
зира отровното минало.
Няма как да стане. Приживе
паметникът съвсем не се
държеше на историческа
висота. И рядко друга фа-
милия като Лучников е сим-
волизирала целия общест-
вен разпад на България.
Всъщност дано да е наме-
рил покой. Защото ние още
не сме.

Вероятно е трудно да се
постигне консенсус върху
паметниците. Всеки отде-
лен човек има собствени
герои.

Но няма как да наречеш
герой един от тези, които
превърнаха думата преход в
проклятие.

Българинът се лишава от добра храна, обувки и почивкаПроклятието
на паметника

проучване на НЦИОМ от сеп-
тември. Около 52% от анкети-
раните твърдят, че са ограни-
чили покупката на стоки от
първа необходимост.

С 4% се е увеличил делът
на хората, които не са почи-
вали през 2012 г., въпреки
че са планирали ваканция,
през 2011 г. в това положе-
ние са били 42% от анкети-

раните. Най-често от почив-
ка са се отказали хората на
възраст между 30 и 49 г., сто-
личаните, хората с месечен
доход на домакинствата до
300 лв., хора, чиито дома-
кинства са с над 5 членове.
Около 40% от пълнолетните
българи са отложили плани-
ран ремонт на жилището си,
което е с 5% повече спрямо

ноември 2011 г.
С 4% се е увеличил и

делът на хората, които през
последната година са остава-
ли 6 месеца без работа. Пре-
ди година те са били 12%. В
същото време 15% от запита-
ните се били без работа по-
вече от 6 месеца, което е с 2
пункта повече от м.г.

Жителите на гурковското село Конаре отпразнуваха вчера 100-годишния юбилей на дядо Руси Зрънков.
Столетникът не крие тайната на дълголетието си. Казва, че си пийва, но рядко се напивал, хапва, но не преяжда.
Дядо Руси твърди, че доживял завидните сто години, защото се е занимавал в мотика, а не с политика

Стр. 5

Стр. 13

œÂ‰Ë 70 „. Ì‡ ◊Â‚ÂÌËˇ
ÔÎÓ˘‡‰ ÂÙÂÈÚÓ —‡‚Â-
ÎËÈ ƒÏËÚËÂ‚ Ì‡Ô‡‰‡
ÍÓÚÂÊ‡ Ì‡ —Ú‡ÎËÌ.

ВЕЛИСЛАВА ДЪРЕВА: ОТ
„ПОЗИТАНО” ДО RUE DU TRONE

Стр. 21

Снимка БГНЕС
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България
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1957-1992

През краткия си живот
той отдаде

всичко от себе си
за доброто на

семейството, рода
и родината.

Поклон пред светлата
му памет!
От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

20 ГОДИНИ без нашия скъп съпруг,
баща, син, брат, близък и приятел,

талантливия учен-кибернетик

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

за самоотвержения герой ветеран

¬⁄À◊Œ
 »–»ÀŒ¬

Ã≈–ƒΔ¿Õ— »
1919-2006

Изнизаха се 6 години
от броеницата на жизнения
ни път, откакто смъртта

не пощади скъпия
ни съпруг, баща,
дядо и прадядо.

Благодарността за
неговата любов и грижов-

ност към семейството за всичко, което напра-
ви за добруването му ще топли душите ни

до последна глътка живот. С любов се
прекланяме пред светлата му памет!

Мир на праха му!

ко няма бърза реак-
ция на правителство-
то, Националната ас-
трономическа обсер-
ватория в Рожен ще
затвори врати до

Обсерваторията в Рожен
затваря врати през ноември
Средства колкото за строителството на 100 метра
магистрали ще спасят уникалния научен комплекс

Светла ВАСИЛЕВА дина, откакто правителството на
ГЕРБ намали драстично финан-
сирането на БАН. За да функци-
онира нормално, Институтът по
астрономия се нуждае годишно
от 960 000 лв. За тази година
средствата, предвидени за него,
обаче са 692 000 лв. За 2013 г.
- също, понеже в проекта за
държавен бюджет няма увели-
чение на парите за академията.

Обсерваторията в Рожен е
най-голямата астрономическа
обсерватория на Балканите и в
Югоизточна Европа. Тя е откри-
та през 1981 г. и е оборудвана
с 6 телескопа. През 2005 г. в
нея е направена най-голямата

еднократна инвестиция на
държавата в научна инфраст-
руктура, струваща 12 млн. лв. -
коронограф, един от петте в
Европа, монтиран в слънчевата
кула на комплекса. Освен аст-
ро-физически наблюдения и из-
следвания, в него ежегодно се
провеждат школи, обучения,
летни практики и стажове на
ученици и студенти от Шумен-
ския и Софийския университет.
20-те хиляди лева, събирани от
таксите за посещение, едва по-
криват сметката за ток през
един от зимните месеци.

Макар че е в структурата на
БАН астрономическата обсерва-

тория в Рожен е обект с нацио-
нално значение. ДУМА припом-
ня, че през 2010 г. тя е включена
в Националната пътна карта за
научна инфраструктура и според
решение на Министерския съвет
№692 от 21.09.2010 г. От 2011 г.
следва да получава над предви-
дените в бюджета още по 800
000 лв. годишно (в продължение
на 5 г.) за развитието й като Ре-
гионален астрономически
център за изследвания и обра-
зование. Този проект обаче е
забравен от правителството на
Бойко Борисов.

Бонев обясни, че още от ав-
густ пише писма и алармира уп-

равляващите за опасността от
затваряне на обсерваторията.
Засега отговор има само от ад-
министрацията на президента,
изразяващ съчувствие за случ-
ващото се. Бюджетът на обсер-
ваторията за 2012 г. е 692 000
лв., а за нормалното й функци-
ониране трябват 960 000 лв.,
каза още Бонев. Той обясни, че
става въпрос за политическо
решение - дали да се съхрани
уникална научна инфраструкту-
ра, или ще се дадат тези 250
000 лева за нещо друго. Дирек-
торът пресметна, че толкова
струва строежът на по-малко от
100 м магистрала.

Продължава да бушу-
ва огънят, който за поре-
ден път обхвана Витоша.
Около 30 пожарникари се
бореха със стихията през
цялата нощ срещу сряда
в района край “Меча по-
ляна”.

От МВР побързаха да
успокоят хората, че огънят
е овладян и е спряно раз-
растването на пламъците
към близката борова гора.
Вчера по обяд се твърде-
ше, че огънят е овладян и
локализиран, а засегната-
та площ е около 100 дка
треви, храсти и торф. През
целия вчерашен ден
продължиха опитите огъ-
нят да бъде окончателно

Откриха паметник на
бившия министър на
правосъдието от прави-
телството на Филип Ди-
митров Светослав Лучни-
ков вчера. Творбата е
дело на скулптора Дан-

ародният представител от ГЕРБ от Варна Лилия
Христова обеща на пенсионерска организация
да може свободно да използва клубове на уп-
равляващата партия във Варна. На среща от
Съюза на пенсионерите 2004 са поставили про-
блема с помещенията, в които да се събират.
Затова  Христова ги поканила да използват
клуба на ГЕРБ в район “Приморски”. Тя ги уве-
рила, че ще разговаря и с колегите си, за да се
види кои други клубове може да се ползват.

От съюза са потърсили и съдействие за при-
емането на Закон за възрастните хора. В отго-
вор депутатката покани участниците в срещата
да присъстват на планираната от ГЕРБ за ноем-
ври кръгла маса за възрастните хора и да пред-
ставят исканията си.

В пълен разцвет са
демокрацията и свобо-
дата на медиите в
България според
премиера Бойко Бори-
сов стана ясно вчера.
Според него двете
сфери, в които страната
е най-критикувана,
всъщност били в
цветущо състояние
през последните 3 г. от
управлението на ГЕРБ.
Оценката на Борисов
дойде по време на
срещата му с държав-
ния секретар по
вътрешна сигурност на
САЩ Джанет Наполита-
но и новия американ-
ския посланик у нас
Марси Рийс.
До коментара на
премиера се стигна

еферендумът за АЕЦ “Белене” да
се финансирал пропорционално
от държавната субсидия на пар-
тиите, а не от бюджета, предло-

ГЕРБ във Варна
дава клубовете си за
срещи на пенсионери

Н

Витоша още е в пламъци
ликвидиран. 120 пожарни-
кари, горски стопани, слу-
жители на Министерство-
то на околната среда и во-
дите, както и доброволци
се отправиха към Витоша,
за да се борят с пламъци-
те. Изградени бяха 5 гаси-
телни линии - две на из-
точната страна по фронта
на пожара и три по запад-
ната страна. По периметъ-
ра на пожара бе направе-
на поредната просека с
верижна техника.

Вчера пожарникари се
бореха и с гасенето на
огъня в Национален парк
“Рила”, където в подножи-
ето на връх “Равни чал”
има пожар от 6 октовмри.

Огнената стихия се разви-
ва на надморска височи-
на от 2200 метра. Пожарът
е овладян на площ от око-
ло 10 дка, съобщиха от
МВР. Горят гъсти клекови
масиви и торф. Гасенето в
района бе затруднено за-
ради труднодостъпния и
пресечен терен, както и
от силния вятър. Гасенето
се извършваше изцяло на
ръка поради невъзмож-
ността за използване на
наземна пожарна техни-
ка. Изградени са просеки
за ограничаване разпро-
странението на пожара.
Изпратен бе и вертолет
на Министерството на от-
браната.

За Борисов свободата на медиите
в България е в пълен разцвет

след като репортер се
обърна към Неаполита-
но да посъветва управ-
ляващите как да се
справят с постоянния
проблем с неспазването
на човешките права от
страна на властта.
“Самият факт, че всеки
може да дойде в
сградата на Министер-
ския съвет и да зададе
какъвто иска въпрос на
г-жа Наполитано,
показва не само, че
демокрацията е в пълен
разцвет, не само, че
правата на човека са
гарантирани отвсякъде
и колкото и да се
опитвате, и да се
стараете, поради опре-
делени поръчки, да ни
изкарате недемократич-

ни или непублични,
няма как да успеете по
простата причина, че
щом вие сте тук и
никой не режисира
това, което ще питате, е
повече от показателно”,
великодушно се впусна
в разяснения към
журналистите Борисов.
Според него имало
държави дори в ЕС,
където се налагало
предварително да се
задават въпросите -
един, два или три. “В
България можете да
кажете, да говорите, да
напишете, да питате
каквото искате! Това е
висша степен на
демокрация и свобода
на медиите и хората”,
разпали се Борисов.

Дянков:

Референдумът да се плати
с партийните субсидии

била лично негова, но трябвало БСП и
ГЕРБ да отделят средства от държавните
си субсидии и да платят за допитването да
народа. Дянков добави, че всъщност тряб-
вало БСП да плати целия разход, защото
от ГЕРБ не са искали референдум.

Ако Народното събрание не приеме
предложението на ГЕРБ, в бюджета има
заложен резерв, обясни Дянков. Според
експертни разчети средствата ще бъдат
между 20-30 млн. лв.

ОТКРИХА ПАМЕТНИК НА
СВЕТОСЛАВ ЛУЧНИКОВ

ко Данков, а цялостният
архитектурен проект
принадлежи на арх. Сте-
фан Беязов.

Паметникът е в гра-
динката между улиците
“Цар Иван Асен II”, “Го-

гол” и “Леонардо да
Винчи”. На откриването
присъстваше прези-
дентът на България Ро-
сен Плевнелиев и насто-
ящи, и бивши политици
от СДС и ДСБ.

Р
жи парламентарната група на ГЕРБ. Това
съобщи финансовият министър Симеон
Дянков вчера.

ДУМА припомня, че подобно предло-
жение отправи преди няколко дни ми-
нистърът на икономиката и енергетиката
Делян Добрев. Той посочи, че идеята не

А
края на ноември. Опасността
идва от липсата на необходи-
мите 250 000 лв., за да се
поддръжа уникалната научна
апаратура, алармира вчера
Таню Бонев, директор на Инсти-
тута по астрономия на БАН, част
от който е обсерваторията.

Проблемът е хроничен и
възниква към края на всяка го-

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Áðàò ìè å äîáúð äî íàèâíîñò.
Íåãî áóêâàëíî ãî ïðåäàäîõà
çà ïàð÷å çåìÿ, çà åäíà ãðàäèíêà‘ Каката на премиера Бойко Борисов разкри защо е развалял

отношенията си с хората през годините

СЪОБЩЕНИЕ
ВИПУСК 1962 НА АНГЛИЙСКАТА

ГИМНАЗИЯ - СОФИЯ ПРАЗНУВА СВОЯ

50-ГОДИШЕН ЮБИЛЕЙ

НА 12 ОКТOМВРИ, ПЕТЪК, ОТ 16,30 ЧАСА

В РЕСТОРАНТ „АРИАНА” ДО НАЦИОНАЛ-
НИЯ СТАДИОН “ВАСИЛ  ЛЕВСКИ”.

ГЕРБ са в панически ужас от рефе-
рендума за АЕЦ “Белене” и са избрали
Янев да им върши мръсните поръчки за
дискредитиране на допитването, заяви
депутатът от БСП Мая Манолова вчера.
Истинският въпрос обаче е кое е лицето,
което дирижира Янев и комисията му за
борба с корупцията по високите етажи на
властта, и кой е написал сценария, в кой-
то той играе главната роля, а ГЕРБ са в
масовката, попита Манолова. Социалис-
тите заявиха своята решимост да сeзират
комисията за истинските, неразследвани
случаи на корупция във висшите ешело-
ни на властта.

“Янев на два пъти излъга безочливо.
На заседанието на 4 октомври той де-
монстративно размаха решение на ВСС
по дисциплинарна преписка от 2007 г.
срещу следовател Шарланджиева, като
обяви, че се е сдобил с него от сайта на
съда. Опитах се и аз да го прочета он-
лайн и установих, че е невъзможно, за-
щото такова решение на сайта няма пуб-
ликувано”, поясни Манолова. Въпросът ни
към Янев е откъде се е сдобил с него и
кой е неговият информатор, попита тя.
“Яне Янев размахва през медиите 7
въпроса, свързани с изграждането на АЕЦ
“Белене”, които щял да наложи като дне-
вен ред на комисията. Преди това обяви,
че в секретното деловодство е постъпила
преписка от Софийската градска проку-
ратура, която е послужила за основа на
питанията. Допреди половин час препис-
ката в секретното деловодство беше про-
четена само от един депутат - от мен”,

БСП:

ГЕРБ са в панически ужас
от референдума
Левицата дава четири сигнала за корупция на комисията на Яне Янев, пита кой му дърпа конците

Юлия КУЛИНСКА Снимка Мариета ТОМОВА

Най-тежка е корупцията на днешното управление, категорични са социалистите

даде отговор, отбеляза Кутев. Ангел
Найденов насочи вниманието на коми-
сията към обществена поръчка за рек-
лама на националния туристически пор-
тал, спечелена от авторите на предиз-
борния слоган на ГЕРБ и на предизбор-
ната “картичка” на президента Плевне-
лиев. Нека Яне Янев да каже как те са
спечелили поръчката, поиска Найденов.
За шокиращи факти, свързани с продаж-
ба на земи от държавния поземлен фонд
с компенсационни бонове, говори Пенко
Атанасов. “Твърдим, че цените са силно
занижени, а за търга е изтекла предва-
рителна информация. Била е създадена
обстановка да се облагодетелстват оп-
ределени фирми и лица с около 15
млн.лв., уточни Димчо Михалевски. В
един момент рязко нараства продажба-
та на поименни компенсационни бонове
и след това те се връщат на старите
ценови нива, поясниха депутатите от КБ.
“С наближаване на датата 17 август при
контролирано изпускане на информация
пак са закупени големи пакети компен-
сационни бонове с драстичното повиша-
ване на цената. “Ние твърдим, че търгът
е имал за цел да облагодетелства опре-
делена фигура и фирми именно с тези
средства. Искаме да знаем как е изтекла
информацията, за да се облагодетелст-
ва този някой”, посочи Михалевски.

Депутатите от БСП ще настояват чети-
рите сигнала да бъдат включени в работа-
та на комисията на Яне Янев. Ще
продължаваме да огласяваме информация
и да я внасяме в комисията, защото най-
тежка е корупцията на днешното управле-
ние, категорични са социалистите.

уличи Янев в лъжа парламентаристката.
Петър Курумбашев припомни просло-

вутите СРС-та с Мишо Бирата. Преми-
ерът излезе честен човек и си призна,
че такъв разговор е имало, каза той.
Защо е отменена акция на митнически
служители в частно предприятие е
въпросът ми към комисията на Янев,

поясни Курумбашев. Антон Кутев пък
припомни за 6-те апартамента на Цве-
тан Цветанов и цитира Янев, който каза
преди време, че имотното състояние на
вицепремиера шокиращо се е подобри-
ло. Забогатяването на Цветанов е труд-
но да се обясни с друго, освен с коруп-
ция, и затова настоявам комисията да ни

Още шест месеца ще засе-
дава Временната анкетна коми-
сия за проучване, анализ и
обсъждане на добри практики и
законодателни решения във
връзка с регулирането на дей-
ности по проучване и добив на
шистов газ, реши парламентът
вчера. Синята коалиция искаше
работата на комисията да

Възможностите за по-тясно сътрудничество между
България и Китай ще дискутират представители на НС
на БСП с домакините си в Китай от 10 до 19 октомври.
Българските социалисти са на посещение в Китай по
покана на китайските си приятели. Те ще се срещнат с
ръководството на ККП, с членове на парламента, с
ръководството на Националния институт по админист-
рация, с кмета на Шанхай. Делегацията е водена от
зам.-председателя на ПГКБ и член на ИБ на НС на
БСП Михаил Миков. Участват секретарят на НС Бойко
Великов, членовете на ИБ Илияна Йотова, Деница Зла-
тева, Дора Янкова, Йордан Стойков, Явор Гечев и пред-
седателят на Областния съвет на БСП във Велико Търно-
во Марияна Бояджиева.

Категоричната си отрицателна
позиция срещу предложението за
рамка на бюджет 2013 обявиха от
Младежкото обединение в БСП.
Младите социалисти определиха
идеите на управляващите като ане-
мичен опит за решаване на реални-
те проблеми в икономиката и обще-
ството. “Дори в последната година
от своето управление ГЕРБ отново
погази нуждите на хората. България
ще остане най-бедната европейска
държава в следващите 90 г. С бюд-
жет 2013 ГЕРБ обрича България на
мизерия и нищета”, алармират те.

Младите социалисти приканват
кабинета да отдели допълнително
150 млн. лв. за младежката заетост и
младите семейства. Те подкрепят
предложението на синдикатите за
увеличение на майчинството.

“В черната класация на управле-
нието Дянков се нарежда на едно от
първите места като “Ликвидатор на
България” в ожесточена конкурен-
ция с министър- председателя Бори-
сов. Ние НЕ искаме обезлюдена
България! Ние НЕ искаме България
да е най-бедната държава в Европа!

ОЩЕ 6 МЕСЕЦА ДЕПУТАТИТЕ ЩЕ НИЩЯТ ШИСТОВИЯ ГАЗ
Юлия ИВАНОВА продължи до края на годината.

Според БСП и ДПС пък удължа-
ването е абсолютно безпредмет-
но. Петър Курумбашев от Коали-
ция за България заяви, че депу-
татите могат да отидат и до
Франция, където има наложен
мораториум. Той каза, че е не-
обходимо председателят на ко-
мисията да събере в доклад по-
лучените досега данни и дей-
ността на временната комисия

да се прекрати. Управляващите
трябва да спрат да възлагат на
парламента несвойствени функ-
ции, категоричен е Курумбашев.

Шест месеца е прекалено
дълъг и неуместен срок, защото
става дума за политическо ре-
шение, което трябва да се вземе
час по-бързо, и България да
продължи проучванията включи-
телно и за шистов газ, каза Асен
Агов от Синята коалиция. Той

предложи времето за работа да
бъде до изтичането на зимната
сесия на парламента. Агов отно-
во настоя НС да промени
прибързаното си решение за
забрана на проучванията за
шистов газ.

Председателят на комисията
Диан Червенкондев  говори за
посещения на членовете й в
Полша, САЩ и Румъния и дали
удължаването на срока не е

свързан именно с големия брой
пътувания, а не с големия масив
информация, който трябва да се
обработи, запита Христо Бисе-
ров от ДПС. Има си изпълнител-
на власт, която да предлага на
парламента готови решения, не
е наша работа да се занимава-
ме с такива проучвания на дан-
ни, които не са ни вменени от
Конституцията, възмути се и Че-
тин Казак.

Социалисти заминават
на посещение в Китай

Ние НЕ искаме единственият шанс
за милион и половина млади бълга-
ри да е емиграцията!”, заявяват от
МО в БСП.

ОБЯВЯВАТ
КОНКУРС ЗА
СТАЖАНТИ

Заместник-председа-
телят на Народното
събрание Анастас
Анастасов е предло-
жението на ГЕРБ за
член на Конституци-
онния съд от квотата
на парламента.
Срокът за подаването
на кандидатурите
изтече вчера в 18 ч.
Коалиция за Бълга-
рия предлата Татяна
Върбанова. Независи-
мите депутати пред-
лагат Венета Марков-
ска, а Синята коали-
ция - Екатерина
Михайлова. Парламен-
тарната квота в КС е
от двама души.

Стажантски конкурс за 8 пози-
ции за студенти от 2 и 3 курс,
обучаващи се в български ВУЗ-
ове в специалностите политоло-
гия, социология, журналистика и
европеистика, обяви МО в БСП.
Стажът е с продължителност 2
месеца и започва през ноември
2012 г. Всеки работен ден ще е
по 4 астрономически часа.
Студентите, които завършат
успешно стажантската програма,
ще получат сертификат за преми-
нато обучение. Автобиография и
мотивационно писмо за участие
се подават от 8 до 22 октомври
на адрес ns.mobsp@gmail.com.
Между 22 и 31 октомври одобре-
ните кандидати ще бъдат покане-
ни на събеседване.

ГЕРБ предлага
Анастасов
за член на КС

Младежите в БСП се обявиха
против бюджет 2013
Младежите в БСП се обявиха
против бюджет 2013
Младежите в БСП се обявиха
против бюджет 2013
Младежите в БСП се обявиха
против бюджет 2013
Младежите в БСП се обявиха
против бюджет 2013



4 ЧЕТВЪРТЪК 11 ОКТОМВРИ 2012

България www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

С

избирането на още
двама нови акаде-
мици вчера завър-
ши тазгодишният

Завършиха изборите за нови академици

Акад. Стефан Воденичаров Акад. Чавдар Руменин

С
Велиана ХРИСТОВА

ългария е втора след Гърция
в Европейския съюз с най-
много нарушения на правото
на справедлив съдебен про-
цес по наказателните дела.

конкурс за избор на редов-
ни членове на БАН. В об-
ластта на биологическите
науки, в която бе обявено
едно място, нито един от
номинираните 7 кандида-
та не получи необходимия
брой гласове и не бе из-
бран. В инженерните науки
новоизбраните академици
са двама досегашни член-

кореспонденти - проф. Сте-
фан Воденичаров, директор
на Института по металозна-
ние при БАН, и проф. Чав-
дар Руменин, директор на
Института по системни из-
следвания и роботика при
БАН.

В конкурса за академици
бяха обявени 10 места, за
които се явиха общо 50 кан-
дидати. Избраните академи-
ци са 8, от тях 3-ма са от
БАН, а 5-има са външни, не
работят и не са работили в
академията. Не бяха избра-
ни носители на титлата ака-

демик в обществените и би-
ологическите науки.

Изборите за нови член-

кореспонденти започват от
днес и трябва да завършат
до 25 октомври.

България е втора
в ЕС по нарушени
права на защита
Б

Преди страната е само Гърция, а след нас са Полша и Румъния

След нас са Полша и Румъния, показ-
ва проучване на регистрираните нару-
шения в Европейския съд за правата
на човека (ЕСПЧ). Изследването “Пра-
во на защита в ЕС” е направено от
базираната в Лондон организация
“Феър трайълс интернешънъл” и меж-
дународната юридическа фирма
“Клифърд Чанс”. То обхваща петгоди-
шен период - от 2007 г. до лятото на
2012 г. Част от него е публикувана в
британския в. “Гардиън”.

Твърде дългото забавяне на започ-
ването на съдебния процес е най-чес-
тата причина за критики. В някои стра-
ни от ЕС досъдебното задържане под
стража може да трае до четири годи-
ни, а в други няма законово опреде-
лен максимум, е установило изследва-
нето. Според него с времето пробле-
мите в тази сфера се задълбочават.
Така докато през 2007 г. в ЕС е имало
37 нарушения на правото за справед-
лив наказателен процес, през 2011 г.
те са нараснали двойно - до 75.

Лидер е Гърция със 108 по наруше-
ния за 5-годишния период. Повечето
от тях са свързани със забавяния пре-
ди започване на съдебен процес. Дру-

го нарушение е, че невинаги има на
разположение преводачи. Изразени са
опасения за корупция на съдебната
система в Гърция, се казва още в из-
следването.

България има 92 регистрирани на-
рушения в Европейския съд за правата
на човека през изследвания петгоди-
шен период. Повечето случаи са зара-
ди необичайно дълги забавяния във
фазата на досъдебно производство. На
задържаните често пъти не се осигу-
рява достатъчен достъп до адвокат и
до семейството им, се отбелязва в до-
клада. Сред другите страни с голям
брой нарушения са Полша със 67 слу-
чая и Румъния с 49 случая.

Истински петтонен военен „МИГ- 21” бе поставен на специално
изграден фундамент в център на село Равнец, община Бургас. Чрез този

символ ще се напомня на поколенията за бившето военно летище,
което е съществувало близо 50 години. Идеята е на кмета на селото

Христо Колев, който лично ръководеше монтирането му

С
Синдикат “Образование” към

КТ “Подкрепа” е разочарован от
афишираните средства за образо-
вание в проектобюджета за 2013
г. и настоява за 4% от БВП. Това е
с 400 млн. лв. повече от предвиде-
ното в бюджета. МОМН и МФ за-
делиха само малко над 100 млн.
лв., с което се оказа че строител-
ството на училища и детски гради-
ни, както и модернизиране на
българското образование, не е
приоритетът на този бюджет, смя-
тат от КТ “Подкрепа”. Синдикат
“Образование” е категоричен, че
милионите в повече, колкото и да
се окажат последно, трябва да се
насочат към увеличение на учи-
телските заплати, които отново са
най-ниските в Европа. Синдикатът
ще отстоява с всички средства уве-
личение между 10 и 20% на педа-
гогическите специалисти. Единни-
те разходни стандарти при сегаш-
ните разчети могат да се увеличат
с не по-малко от 5%, като увели-
чението трябва да бъде съобраз-
но с броя на учениците: Училища-
та с до 200 ученици да получат
10% увеличение на единните раз-
ходни стандарти за ученик; Учи-
лищата с между 200 и 400 учени-
ци да получат 7% увеличение на
единните разходни стандарти за
ученик; Училищата с над 400 уче-
ници да получат 5% увеличение
на единните разходни стандарти
за ученик. Синдикат “Образова-
ние” ще предложи с решение на
МС, единният разходен стандарт
да се формира освен на база ка-
тегории общини, и на база брой
ученици в учебните звена за съот-
ветната община, се заявява в по-
зицията на синдиката, под която
стои подписът на Юлиян Петров,
председател на Синдикат “Обра-
зование” към КТ “Подкрепа”.

КТ „ПОДКРЕПА”
НАСТОЯВА
ЗА ПОВЕЧЕ
ПАРИ ЗА
ОБРАЗОВАНИЕ

ЕКСПЕРТИ
НАСТОЯВАТ
ДА СЕ СПРЕ
РЕСТАВРАЦИЯТА
НА ЦАР
ОСВОБОДИТЕЛ

аботата по реставрацията на
паметника на Цар Освобо-
дител в София трябва да
спре. За това призова вчера

Р
Стефан Белишки, председател на
Асоциацията на реставраторите в
България. Според него е нужно да
се създаде комисия, която да оце-
ни извършеното до момента, да се
направят изследвания и да се оце-
ни състоянието на всеки детайл от
скулптурата. Едва след това може
да се изготви програма след съот-
ветното обсъждане сред по-широк
кръг специалисти, която да се одо-
бри и да се пристъпи към реали-
зацията, смята експертът.

Според него, когато се рестав-
рира обект, особено толкова зна-
чим и знаков за България, би тряб-
вало да се следват законовите про-
цедури. Една от тях е дейностите
по консервация и реставрация на
художествени ценности да се ръко-
водят и извършват от специалисти
с магистърска степен и тригодишна
практика. Реализация от типа гос-
подин еди-кой си е известен скулп-
тор и той прави скулптури от 30 или
50 години не е подходяща в тези
случаи, дори е изключително вред-
на, категоричен е Стефан Белиш-
ки. Според него хората, които се
занимават в момента с работата,
нямат никаква представа какво пра-
вят и не са професионалисти. Зато-
ва експертът предлага асоциация-
та, която ръководи, да участва в
разширени експертни комисии, за
да помогне със становища и мне-
ние. Такива уникални паметници са
ценни освен с посланието си, и с
автентичността на материала, кой-
то е вложен вътре, затова буди не-
доумение намерението за смяна на
краката на коня, смята реставра-
торът. Той се съмнява доколко тази
крайна намеса е била наложител-
на и дали изобщо има сериозен
констативен протокол, който да до-
казва риск от разрушаване и да на-
лага такава драстична операция.
Според експерта дори да има про-
блеми в краката, се прилагат съвре-
менни алтернативи за запазването
на оригиналния материал.

Стефан Белишки и негови коле-
ги са на мнение, че сумата, пред-
видена за реставрацията, надвиша-
ва повече от два пъти бюджета на
МК за реставрация на културни
ценности в цяла България.

ОБЩИНАТА
ЩЕ НАПРАВИ
ПРОВЕРКА ЗА
НАРУШЕНИЯ

Кметът на София Йорданка
Фандъкова обеща да възложи
проверка, която да установи има
ли нарушения при реставрация-
та на паметника. Въпреки че не
е експерт, тя коментира, че е
имало опасност от падане на па-
метника заради “изключително
компрометирани връзки между
постамента и фигурите”. Само
Господ ни запази по време на
голямото земетресение през
май, че не падна този паметник”,
заяви Фандъкова.

“Системата и състоянието на българските затвори е много под последното място
в сравнение с европейските страни, доказано е от европейски комисии и правоза-
щитни организации, които са правили проверки. Местата, където затворниците
излежават своите присъди, са нашето работно място, определяни за нечовешки
унизителни от европейските комисии”, заяви Иван Петров, председател на Синди-
ката на служителите в затворите в България. Поставяли сме изискванията си неед-
нократно през годините и те са най-вече за реално финансиране на нашата дей-
ност, поясни той. “Това са всички суми, които се отпускат през годините от бюджета,
било за финансиране на места за лишаване от свобода, местата на колегите от ГД
“Охрана”. Парите през годините постоянно намаляват, дори за следващия бюджет
не се индексират с инфлационния процент”, уточни Петров.

Министър Ковачева изнесе данни в медиите, че ГД “Изпълнение на наказани-
ята” дължи суми за консумативи - ток, вода, не е изплащана и храната на затвор-
ниците, продължи Петров. “Ние сме хората, върху които ще рефлектира недовол-
ството на лишените от свобода. Затова искаме реално финансиране, освен това
като синдикална организация можем да искаме индексирането на социалните
плащания за лошите условия за труд”, допълни Петров.

ЗАТВОРИТЕ НИ СА ПОД ПОСЛЕДНОТО
МЯСТО В ЕВРОПА

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА
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ГЕРБ трябвало да изпълни 25% от техническия проект за „Белене”

Г
ЕРБ е трябвало да
изпълни само 25% от
техническия проект за
построяването на АЕЦ
“Белене”. Това става

Мария НИНОВА

ясно от времевия график за
изграждането атомната цент-
рала, представен във вторник
от Явор Куюмджиев, председа-
тел на Съвета по енергетика и
енергийни ресурси към НС на
БСП. С него от левицата се
опитват да дадат отговор на
въпроса, който мнозина герба-
джии се опитваха да поставят
в последните дни: “Защо Ста-
нишев за толкова година не е
подписал договора”.

 Куюмджиев бе категори-
чен, че основна вина за не-
подписания договор носи
ГЕРБ. Дали умишлено или по-
ради незнание, на практика те
провалиха проекта “Белене”,
заяви социалистът. Всякакви
опити да прехвърлят вината
върху когото и да било друг
според него са несериозни.

От изготвената графика ста-
ва ясно, че изграждането на
атомна централа минава през
четири принципни процеса.
Първият е предпроектно про-
чване, вторият - получаване на
лиценз и резрешителни, тре-
тият е проектна подготовка и
последния е реализация на
самия проект.

Куюмджиев отбеляза, че
няма атомна централа в света,
построена за 4 години и това
е невъзможно, дори и в Китай.
Той разясни, че процесите
вървят един по един. Най-ва-
жен от тях бил моментът в сре-
дата на 2005 г. “Там се вижда
как едно правителство поема
ангажиментите на предишно-
то правителство и как се
възприема национална цел и
от двете правителства едно

след друго, защото това е про-
ект, който трябва да се разви-
ва в рамките на много години”,
каза Куюмджиев. Според него
най-интересният момент за из-
граждането на “Белене” e през

2009 г., когато основна част от
дейностите вече са били
извършени и проектът е бил
почти готов.

“Има стратегически инвес-
титор, има на 75% готов техни-

чески проект, има 95% догово-
рен краен контракт за достав-
ка и монтаж, има всички разре-
шителни”, обясни Куюмджиев.
“Единственото, което оставаше
на правителството през 2009 г.,

беше да извърви последната
крачка. Тя беше да се довършат
преговорите по договора за
иписи контракт и да стартира
монтаж в изграждането - всич-
ко останало беше направено”.

НЦИОМ: 60% от домакинствата
трудно плащат сметките си

Снимка Мариета ТОМОВА

Всеки пети едва успява да връща кредита си

Повечето български семейства
едва свързват двата края...

60% от българите
срещат големи за-
труднения при пла-
щането на кому-

нално-битовите разходи -
електричество, отопление,
вода и т.н. С 5% се е увели-
чил броят на хората, които
се затрудняват да плащат би-
товите си сметки в сравнение
с ноември 2011 г. Това по-
казват резултати от проучва-
не на НЦИОМ от септември.
Най-трудно плащат битовите
си сметки хората на 40-49 г.
и над 59 г., хората с ниско
образование, с месечни до-
ходи на домакинствата под
200 лв. и живеещите сами.
Същите трудности изпитват и
жителите на столицата, и жи-
веещите в селата, и етничес-
ките турци и роми.

Планирани ремонти и ос-
вежаване на интериора са
били принудени да отложат
най-вече хората между 40 и
59 години, живеещи в малки
градове, хора с ниски месеч-
ни доходи и многочленните
домакинства.

Без промяна (20%) от м.г.
остава делът на хората, кои-
то изпитват затруднения да
обслужват кредитите си. Не-
променен за последната го-
дина (15%) е и делът на от-
ложилите планирана покуп-
ка на автомобил.

С 4% се е увеличил делът
на хората, които през послед-
ната година са оставали без
работа за 6 месеца, и сега те
са 16% от интервюираните. С

2 пункта са се увеличили хо-
рата, останали без работа за
повече от 6 месеца, като в
момента техният дял възлиза
на 15% от обхванатите в из-
следването.

Недостигът на финансови
средства най-често кара до-
макинствата силно да свиват
разходите си за луксозни
стоки, услуги и развлечения.
87% посочват, че при парич-
ни затруднения им се налага
да се лишат от деликатесна
храна, а 81% - от пътувания
и почивки. За сравнение,
преди икономическата криза
в края на 2008 г. от делика-
теси са се лишавали 82% от
българите, а от почивки -
66%. 78% от българите се
лишават от обувки, с процент
повече не обновяват гарде-
роба си.

При липса на пари хора-
та са по-склонни да се ли-
шат от почивка, но не и от
цигарите и разговорите по
мобилен телефон. Не пестим
и от лекарства, сочат данни-
те на НЦИОМ. От цигари и
тютюневи изделия през тази
година са се лишавали 25%
от интервюираните (20%
през 2008 г.), от алкохол -
31% (24% през 2008 г.), от
лекарства - 39% (34% през
2008 г.), от телефон - 42%
при 41% през 2008 г.
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оходите на гражданите от лихви по банкови-
те депозити ще се облагат с 10 на сто данък
от 1 януари. Това обяви министърът на фи-
нансите Симеон Дянков на пресконферен-
ция в Министерския съвет вчера. По думите
му това е единственият доход, който в мо-

От 1 януари

10% данък върху
лихвите по
спестяванията
За Симеон Дянков било
странно, че досега тези
доходи не са били облагани

Д
мента не се облага. Предложението е заложено в
преходните и заключителни разпоредби на Закона
за държавния бюджет за 2013 г.

“България е единствената страна, която досега
не е имала данък върху лихвите по депозитите.
Смятам, че това е правилно и от гледна точка на
равнопоставеността от данъчните закони”, кате-
горичен е Дянков. По думите му фискалният
ефект ще бъде около 120 млн. лева. В
България под 10 на сто от населението
има депозити над 20 000 лева. Средният
данък за тези лица ще бъде около 80
лева на година, обясни Дянков.

Депозитите на граждани
надхвърлят 34 млрд. лв. и представ-
ляват около половината от привле-
чените средства на банките. Спо-
ред статистиката на БНБ от нача-
лото на кризата в края на 2008 г.
досега те са се увеличили с 54%. Две трети от тях са с
размер под 1000 лв. и със срок между 6 и 12 месеца.

Богатите плащат по-ниски данъци, мотивира се Си-
меон Дянков. Според него целта на въвеждането на
новия данък е не толкова заради фискалния ефект, кол-
кото да се възстанови равнопоставеността между хора-
та. Ако някой има 50 милиона лева в банкови депозити,
ще плаща повече от лихвите, които е получил, но така
е справедливо, заяви още той.

“Доходите от депозити е типичен за по-богатите. Така

някой, който получава минималната работна заплата,
плаща данък, а тези, които са по-богати и си държат
парите в банки не плащат такъв”, коментира финансови-
ят министър. “Една група хора, богати хора, имат доход,
който не е облаган, което за мен е странно”, коментира
още Дянков. На въпрос дали този нов данък няма да се
отрази на стабилността на банковата система, финансо-

вият министър заяви, че
“банковата система

има огромен ре-
сурс, като всеки
месец този ре-
сурс се увели-
чава с около
половин мили-
ард лева”,
с ъ о б щ и
БГНЕС.

Досега в
България освен

дохода от лихви-
те по депозити, от

данъци е освобо-
дена и капитало-

вата печалба от
търговия на борсата,

както и повечето оста-
нали инве- стиционни алтернативи.

Ако догодина има ръст от 1,2 на сто, бю-
джет 2013 е изпълним, съобщи Симеон Дян-

ков в Министерския съвет. По думите му бюд-
жетът е смятан по-консервативно, въпреки че в средно-
срочната рамка се очаква ръстът на БВП догодина да
бъде 1,9 на сто. Дефицитът за следващата година е
идентичен с този от 2013 г. - 1,1 млрд. лева или малко
под 1,3 на сто от БВП.

Компанията “Рoсатом Овър-
сийз” е подала документи за уча-
стие в търга за оценка на
въздействието на околната сре-
да (ОВОС) на проекта за строи-
телство на седми блок на АЕЦ
“Козлодуй”. Това съобщи РИА
“Новости”, като се позовава на
източник от българския атомен
отрасъл. От своя страна изпълни-
телният вицепрезидент на “Рoса-
том Овърсийз” Леош Томичек
потвърди, че компанията е вне-
сла документи. България е тра-

„Рoсатом” участва в търга
за ОВОС на „Козлодуй-7”

диционен партньор, проявихме
интерес и ще проучим тръжната
документация, каза той.

“Европа се превръща в най-
активния ни пазар. Чехия е горе-
щата точка, водят се преговори
с Унгария и Словакия”, добави
Томичек.

За “Рoсатом Овърсийз” инте-
рес представляват също така
Азия и Африка. “Интересуваме се
от Южна Африка. Активно рабо-
тим във Виетнам. Имаме големи
перспективи в Индия”, каза той.

С промени в Закона на автобусните превози шофьорите на
автобуси ще бъдат глобявани с 1000 лв., ако превозват багаж,
който не е на пътник. 3000 лева става санкцията за този, който
е разпоредил или допуснал осъществяването на подобен пре-
воз. Промените в закона са свързани с мерки за превенция
срещу евентуални терористични актове след атентата на лети-
щето в Бургас. Промените в закона въвеждат и глоби от 1000 лв.
при неспазване на допълнителни мерки за сигурност по автога-
рите, които ще бъдат разписани от транспортното министерство.
Ще се глобяват от 1000 до 1500 лв. лицата и превозвачите,
които допуснат обществен превоз с технически неизправно
превозно средство или непреминало технически преглед.

1000 лв. глоба за багаж
без пътник в рейса

Дана РУСЕВА

Да се възстанови пътническият влак по на-
правлението Добрич-Варна и обратно с нача-
лен час на тръгване от Добрич в 6.30 ч., както
и към бързият влак Добрич-София-Добрич да
има два спални вагона, предложи вчера на
съвещание в Горна Оряховица областният уп-
равител на Добричка област Желязко Желяз-
ков. На него беше разгледан проект на график
за движение на влаковете за 2012/2013 година.
Още на 19 септември председателят на БСП-
Добрич, и общински съветник Владимир Кал-
чев зададе въпрос на кмета на Добрич Детели-
на Николова защо добричлии са лишени от
тези придобивки и какво прави общината за

Добрич си иска влака до Варна
и спалните вагони до София

възстановяването им. Към питането му бе при-
ложена и подписка на гражданите. Аргументи-
те за искането за два спални вагона за влака
Добрич-София-Добрич са, че той е единствена-
та жп връзка на населението от областта със
столицата.

В мотивите на областния управител за влака
Добрич-Варна се посочва, че години наред
този влак се е утвърдил като основен превоз-
вач на работниците в химическите заводи в
Девня и Повеляново, ТЕЦ “Варна” и Варненска-
та индустриална зона. Влакът е с изключително
голям пътникопоток през всички сезони и най-
вече през зимата. Новият график за движение
на влаковете предстои да влезе в сила от 9
декември 2012 г.

Наказателната лихва за за-
бавени осигуровки да бъде ос-
новният лихвен процент плюс
надбавка от 10%. Около това са
се обединили социалните парт-
ньори по време на заседанието
на тристранния съвет преди ден.
В момента наказателната лих-
ва е основният лихвен процент
плюс надбавка от 20 на сто.

По-ниска наказателна лихва
за просрочени осигуровки

Председателят на Асоциаци-
ята на индустриалния капитал
Васил Велев съобщи, че трист-
ранният съвет е одобрил идея-
та за единна сметка, с която
бизнесът да плаща всички пари
към държавата - данъци и оси-
гуровки, като това ще бъде с
едно нареждане. Единствено
вноските към втория стълб на

пенсионната система ще бъдат
в друга сметка, като целта е да
не се бавят толкова много пре-
водите към пенсионните фондо-
ве. Така бизнесът ще плаща с
две нареждания месечно, а не
с много, както е в момента. Ва-
сил Велев беше категоричен, че
идеята на КТ “Подкрепа” да
бъде премахнат вторият стълб
не може да бъде решена на ко-
ляно, още повече че има спо-
разумение от 2016 г. вноската
по втория стълб да стане 7%, а
не както е 5% в момента.

Това е поредната екстравагантна идея на
Симеон Дянков, която цели да бръкне в джоба
на българските граждани. Тя удря не само бо-
гатите хора с големи влогове, но и бедните
българи. Това коментира председателят на
БСП Сергей Станишев. Лидерът на социалис-
тите категорично възрази срещу обяснение-
то на Дянков, че това е едва ли не данък върху
богатството. Той подчерта, че ще се обла-
гат депозитите и на хората с ниски доходи,
които пазят бели пари за черни дни.

Сергей Станишев коментира още, че ако
беше искрен, Симеон Дянков трябваше да пред-
ложи да се освободят от данъчно облагане
лихвите, които хората плащат по ипотечни-
те и потребителските си кредити. Това е ло-
гиката на данъчното облагане на лихвите -
щом се облагат лихвите за депозити, трябва
да се освободят от облагане лихвите по кре-
дити, които са ползвали хората.

Лидерът на БСП  подчерта още, че ако Дян-
ков искаше да облага богатите, трябваше да
приеме идеята на БСП - доходите на бедните
българи да бъдат освободени от данък общ
доход, а богатите да плащат ставка по-висо-
ка от 10%. Това би било социално справедливо
по време на криза, изтъкна Станишев. Според
него идеята на управляващите показва, че
очевидно те очакват, че ще са зле с изпълне-
нието на бюджета и се чудят как да го пълнят.

Сергей Станишев:
Симеон Дянков удря
бедните българи

Припомняне:

Информацията, че Министерството на финансите
(МФ) готви нов данък - 10% облагане на получените
лихви от депозити, беше разпространена на 21 сеп-

тември и бе потвърдена от пресцентъра на МФ, откъ-
дето заявиха, че идеята се обсъжда, но окончателни-
ят вариант на предложението ще бъде готов през
октомври.

Малко по-късно същия ден обаче от МФ опровер-
гаха информацията и заявиха, че такава идея не се
обсъжда и не е на дневен ред. “Това може да бъде
видяно по всяко време на сайта на министерството,
където от миналата седмица са качени всички
данъчни закони за публично обсъждане и няма по-
добен текст и предложение за изменение в закони-
те”, се казва в изявлението на финансовото минис-
терство.

Българската народна банка (БНБ) не е инфор-
мирана предварително за такова решение, нито
е участвала в такива дискусии и научава за
това от медиите, се казва в съобщение на БНБ.

Длъжни сме да отбележим, че това решение е
елемент от данъчната политика и засяга преди
всичко данъчната тежест на гражданите и по-
следващите от това стимули за натрупване на

БНБ: Научихме от медиите
спестявания като източник на финансиране на
инвестициите в икономиката, и следва да се
обсъжда от тази гледна точка, казват от БНБ.

Настоятелно се обръщаме към всички уча-
стници в започналите вече публични дебати да
не се спекулира с възможното влияние на тази
потенциална фискална мярка върху стабил-
ността на банковата система.
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ЗЪРНЕНИ ПАЗАРИ

 първите дни на месец ок-
томври продължава приби-
рането на новата реколта от
царевица. Донатоварват се
количества предимно с пше-

Цените на пшеницата
леко се покачиха

при тези две култури, като продавани-
те количества от тях са за покриване
на текущите разходи по подготовката
на есенната кампания.

Напусналите количества зърно и
зърнени продукти от страната към
01.10.2012 г. са в размер на 150 217
тона, което е с 80 646 т повече от
предходната седмица. По видове зърно
и зърнени продукти търговията е както
следва: 40 877 т пшеница; 5747 т ече-
мик; 624 т царевица; 72 428 т черен
маслодаен слънчоглед; 23 070 т рапи-
ца; 4630 т шарен слънчоглед; 1107 т
оризова арпа; 20 т тритикале; 28 т овес;
27 т ръж; 432 т леща; 272 т фасул; 62 т
просо; 474 т кориандър; 21 т грах; 166

В
ница и ечемик, предварително закупе-
ни и складирани на магазинаж. Цените
при пшеницата с високи и ниски хле-
бопекарни качества през отчетния пе-
риод бележат леко покачване, докато
при останалите култури от ечемик, ра-
пица, царевица и слънчоглед, те оста-
ват на нива от края на месец септем-
ври. Зърнопроизводителите продължа-
ват да се въздържат от по-масирани
продажби на слънчоглед и царевица,
изчаквайки по-добри ценови равнища

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА

ПШЕНИЦА
Общият размер на напусна-

лата пшеница реколта 2012 г.
за периода 01.07.- 01.10.2012 г.
е 1 251 752 т (1 250 590 т за ЕС
и 1 162 т за трети страни). За
същия период на миналата ре-
колтна година напусналата
пшеница възлиза на 1 212 200
т, което е с 39 552 т повече за
настоящата година, или ръст с
3,3%.

ЕЧЕМИК
Общото количество ечемик,

напуснало страната от реколта
2012 г. за периода, е 266 063 т
(57 227 т за ЕС и 208 836 т за
трети страни). Към същия пери-
од на миналата реколтна годи-
на напусналият ечемик е възли-
зал на 274 900 т, което е с 8837
т повече за реколтната 2011 г.,
или спад с 3,2%.

РАПИЦА
За периода 01.07.2012 -

01.10.2012 г. напусналите коли-
чества рапица от страната ре-
колта 2012 г. са 108 722 т (102
106 т за ЕС и 6 616 т за трети
страни). За същия период на ми-
налата реколтна година напус-
налата рапица е възлизала на
391 700 т, което е с 282 978 т
по-малко за настоящата годи-

на, или спад с 72,2%.
БРАШНО
Общото количество браш-

но по оперативна информация
от реколта 2012 г., напуснало
страната за периода, е 6893 т.
Към същата дата на миналата
година напусналото количест-
во брашно е 4250 т, което е с
2643 т повече за настоящата
реколтна година, или ръст с
62,2%.

ЦАРЕВИЦА
Общото количество цареви-

ца от реколта 2012 г., напусна-
ло страната за периода, е 35
975 т (31 528 т за ЕС и 4447 т
за трети страни). Към същата
дата на миналата година напус-
налото количество е 60 900 т,
което е с 24 925 т повече за
миналогодишната реколтната
година, или спад от 40,9%.

СЛЪНЧОГЛЕД
Общото количество черен

маслодаен слънчоглед от ре-
колта 2012 г., напуснало стра-
ната за периода, е 114 899 т (97
921 т за ЕС и 16 978 т за трети
страни). Към същата дата на
миналата година напусналото
количество е 47 500 т, което е
с 67 399 т повече за реколтната
2012 г., или ръст от 141,9%.

Средните цени на пшени-
цата с високи хлебопекарни
качества за реколта 2012 г. бе-
лежат лек ръст и са в рамките
на 430 до 470 лв./т. Средната
изкупна цена на пшеницата с
високи хлебопекарни качества
в страната към 01.10.2012 г. е
на ниво от 437 лв./т без ДДС,
с 3 лв./т повече спрямо мина-
лата седмица.

За същия период на пред-
ходната година средните цени
на пшеницата с високи хлебопе-
карни качества са били в грани-
ците на 300 - 350 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от
321 лв./т без ДДС.

При пшеницата с ниски хле-
бопекарни качества средните
изкупни цени реколта 2012 г.
през наблюдавания период
бележат леко увеличение и са
в диапазона 420 - 450 лв./т без
ДДС. Средната изкупна цена
за страната е на равнище от
428 лв./т без ДДС, с 3 лв./т
повече в сравнение с предход-
ната седмица.

За сравнение през минало-
годишната реколта средните
цени на пшеницата с ниски хле-
бопекарни качества бяха в рам-
ките на 290 - 310 лв./т без ДДС,
при средна цена за страната от
300 лв./т без ДДС.

Средните цени на пивовар-

СЪСТОЯНИЕ НА ВЪТРЕШНИЯ ПАЗАР
ния ечемик реколта 2012 г. за
последната седмица не търпят
съществени изменение и са в
границите от 390 до 410 лв./т без
ДДС. Средната цена на пивовар-
ния ечемик нова реколта в стра-
ната остава на равнище от 400
лв./т без ДДС.

За същия период на пред-
ходната година средните цени
на пивоварния ечемик са били в
границите на 320 - 360 лв./т без
ДДС, при средна цена за стра-
ната от 343 лв./т без ДДС.

Средните цени на фуражния
ечемик реколта 2012 г. през
изтеклия период се стабилизи-
раха на нивата от миналата сед-
мица и се движат в рамките на
380 - 410 лв./т без ДДС. Средна-
та цена на фуражния ечемик
нова реколта в страната за от-
четния период отчете намале-
ние с 3 лв./т спрямо предходна-
та седмица и е 400 лв./т  без
ДДС.

За сравнение през минало-
годишната реколта средните
цени на фуражния ечемик бяха
в рамките на 320 - 350 лв./т без
ДДС, при средна цена за стра-
ната от 333 лв./т без ДДС.

Средните цени на рапицата
нова реколта се стабилизираха
на нивата от миналата седмица
и се движат в рамките на 920 -
930 лв./т без ДДС. Средната

цена за страната е с 3 лв./т по-
малко в края на месец септем-
ври и е 915 лв./т без ДДС.

По същото време на пред-
ходната година средните цени
на рапицата реколта 2011 г. са
били в границите на 780 - 820
лв./т без ДДС, при средна цена
за страната от 797 лв./т без ДДС.

При черния маслодаен
слънчоглед нова реколта сред-
ните изкупни цени са в диапа-
зона между 900 - 950 лв./т, до
960 - 970 лв./т без ДДС в обла-

стите на Североизточна Бълга-
рия. За отчетния период цени-
те на слънчогледа до приста-
нище Варна се върнаха на ста-
рите си позиции и са в рамките
на 960 - 980 лв./т без ДДС по-
ради активния износ на порта.
За периода средната цена за
страната е 929 лв./т без ДДС,
което е с 2 лв./т по-малко от
миналата седмица.

За сравнение през минало-
годишната реколта средните
цени на черния маслодаен

т ориз; 232 т брашно.
Към настоящия момент се отчита по-

вишение на количеството зърно, напус-
нало страната при пшеницата и черния

маслодаен слънчоглед, съответно с 3,3%
и 141,9%, докато при рапицата, ечеми-
ка и царевицата отбелязваме спад,
съответно със 72,2%, 3,2% и 40,9%.

слънчоглед бяха в рамките на
640 - 700 лв./т без ДДС, при
средна цена за страната от 665
лв./т без ДДС.

Средните цени на цареви-
цата-зърно нова реколта са без
изменение и са в рамките на
420 - 460 лв./т без ДДС. Сред-
ната цена за страната за по-
следната седмица е 440 лв./т
без ДДС, с 1 лв./т по-ниска от
миналата седмица. Остава про-
гнозата на специалистите, че
търсенето ще се засили и из-
купните цени ще се повишат до
500 - 520 лв./тон без ДДС.

По същото време на пред-
ходната година, средните цени
на царевицата реколта 2011 г.
са били в границите на 320 - 390
лв./т без ДДС, при средна цена
за страната от 352 лв./т без ДДС.

При брашната на едро сред-
ните цени на трите основни
типа брашна през изминалата
седмица се стабилизираха на
нива от предходната седмица.
Средните цени на брашната по
типове са без промяна спрямо
миналия период и са както
следва: на тип “500” е 771 лв./т,;
на тип “700” e 735 лв./т, и на тип
“1150” е 716 лв./т. Средната
цена на брашното на дребно е
на ниво от 1,13 лв./кг с ДДС, с
0,01 лв./кг с ДДС повече от
миналата седмица.
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Кои милиардери са
около и над 90-годишни
Кои милиардери са
около и над 90-годишни
Кои милиардери са
около и над 90-годишни
Кои милиардери са
около и над 90-годишни

Красиви, известни и богати, знаменитостите харчат купища пари за
сватби и медени месеци, като не ща-дят нито въображение, нито сред-
ства. Рапърът Джей Зи и Бионсе са само една от звездните двойки, които
са похарчили хиляди долари за незабравимо сватбено пъ-тешествие,
предаде profit.bg. Музикантите, които станаха родители на момиченце,
прекараха медения си месец в Аризона. Нощувката там струвала на
знаменитостите $3500 на вечер.

Принцеса Даяна и принц Чарлз избрали средиземноморски круиз за
медения си месец. Двойката отпътувала за Тунис и Египет на борда на
кралската яхта. Пътешествието продължило 11 дни. Актрисата Никол
Кидман и съпругът й Кийт Ърбън прекараха дните след сватбата на
почивка в Бора Бора, където нощувката струвала $15 000. Двойката
долетяла дотам с частен самолет. Те се наслаждавали на луксозен апар-
тамент с джакузи и личен иконом.

Разведените вече Том Круз и Кейти Холмс отпразнували бракосъче-
танието си на Малдивските острови. Принц Уилям и Кейт Мидълтън пре-
карали медения си месец на частен остров в Индийския океан. Те имали
личен готвач и харчели по около 5000 долара на ден. Тайгър Уудс и Елин
Нордегрен, които също вече свалиха халките, след сватбата се отправи-
ли към Барбадос. Двамата получили за сватбен подарък яхта, а според
слуховете, спортистът похарчил за медения месец $57 млн.

Те са на възраст около и над 90
години и имат милиарди. Все още уп-
равляват компаниите си, 91-годишният
Джордж Джоузеф ходи до офиса всеки
ден. Ето кои са най-възрастните мили-
ардери в САЩ:

1. Дейвид Рокфелер - 97 г.
Състояние: 2.7 млрд. долара

Той е внук на легендарния Джон
Рокфелер. Дарява много пари за обра-
зователни институции и музеи.

2. Албърт Уелтщи - 95 г.
Състояние: 2.9 млрд. долара

През 1951 г. основава авиационно
училище FlightSafety International. През
1968 г. прави компанията публична, а
през 1996 г. я продава на Уорън Бъфет
за 1.5 млрд. долара в акции.

Кои милиардери са
около и над 90-годишни

Най-скъпите медени месеци

Макар и на преклонна възраст, те все още управляват компаниите си
3. Кърк Къркорян - 95 г.
Състояние: 2.1 млрд. долара

Казино магнатът отпразнува 95-ия
си рожден ден през юни.

4. Хенри Хилман - 93 г.
Състояние: 2.2 млрд. долара

Той е син на индустриалиста Дж. Х.
Хилман.

5. Джордж Мичъл - 93 г.
Състояние: 2 млрд. долара

6. Ан Кокс Чамбърс - 92 г.
Състояние: 10.7 млрд. долара

Тя все още е в борда на директори-
те на Cox Enterprises.

7. С. Труе Кати - 91 г.
Състояние: 4.2 млрд. долара
Отваря първия Chick-fil-A в Атланта

през 1967 г. 45 години по-късно той все
още е CEO на най-голямата верига за
пилешки сандвичи в страната - само KFC
е по-голяма.

8. Джордж Джоузеф - 91 г.
Състояние: 1.1 млрд. долара
Той основа-

ва компанията
за автомобилни
з а с т р а х о в к и
Mercury General
Corp през 1962
г. Все още е
неин председа-
тел, макар и на
9 1 - г о д и ш н а
възраст. Той е в
офиса всеки ра-
ботен ден.

9. Джак Тейлър - 90 г.
Състояние: 11 млрд. долара

Н е г о в а т а
E n t e r p r i s e
Holdings при-
тежава Enter-
prise Rent-A-
Car, която е
най-голямата
компания за
коли под
наем в САЩ,
чиито продаж-
би надвиша-
ват 14 млрд.
долара.

10. Кенет Адамс - 89 г.
Състояние: 1.15 млрд. долара

11. Дейвид Мърдок - 89 г.
Състояние: 2.4 млрд.

долара
Дейвид Мърдок иска

да доживее до 125 години. Основате-
лят на Dole Foods се храни здравослов-
но, прави упражнения всеки ден и не
използва никакви добавки или лекар-
ства.

12. Дийн Уайт - 89 г.
Състояние: 1.8 млрд. долара
Той пое хотелиерския бизнес на

баща си през 1946 г. и го ръководи и
до днес.

На дневен ред отново е те-
мата за забраната на тютюно-
пушенето на обществени мес-
та. Нека погледнем къде сме
ние по сравнение на цените на
цигарите в Европа. Разликата в
тях почти изцяло отразява раз-
личните данъчни тежести, на-
лагани върху този вреден за
здравето продукт в различните
страни, предаде profit.bg.

 Като база за сравнение се
използва популярна марка ци-
гари, представена в почти

ЦЕНАТА НА КУТИЯ ЦИГАРИ У НАС И ПО СВЕТА

 Страна  Цена  Страна Цена
Евро  Евро

 Норвегия  10.9  Словения  3.2
 Ирландия  9.1  Хърватия  3
 Великобритания  7.7  Естония  2.9
 Франция  6.6  Латвия  2.7
 Швейцария  6  Полша  2.7
 Исландия  5.8  Румъния  2.7
 Монако  5.4  Андора  2.6
 Швеция  5.3  България  2.6
 Финландия  5.2  Литва  2.6
 Холандия  5.2  Унгария  2.4
 Италия  5  Черна Гора  2.2
 Дания  4.9  Македония  2
 Германия  4.9  Босна  1.9
 Люксембург  4.9  Албания  1.8
 Белгия  4.8  Азербайджан  1.7
 Австрия  4.3  Сърбия  1.7
 Испания  4.3  Армения  1.6
 Кипър  4.2  Грузия  1.3
 Португалия  4.2  Русия  1.3
 Малта  4.1  Украйна  1.1
 Гърция  4  Молдова  1
 Чехия  3.3  Беларус  0.8
 Словакия  3.3  Казахстан  0.8
 Турция  3.3

Французойка с фактура от
телеком за 11 720 трилиона евро
Жителка на френското градче Пезак получила фактура за прекра-
тяване на договора с телеком за 11 720 трилиона евро. Мобилният
оператор е Bouygues Telecom, пише сайтът на френския вестник
“Фигаро”, предаде profit.bg. Клиентката на телекома, която остана-
ла без работа, искала да прекрати предсрочно договора си.
Съгласно законодателството във Франция тя дължала на
Bouygues Telecom остатъка от месечните вноски за различни
услуги, сметката за които й изпратили от мобилния оператор.
Сумата обаче се оказала астрономическа. За неин ужас от отдела
за обслужване на клиенти на Bouygues Telecom дори предложили
на жената да внесе сумата на отделни вноски. След намесата на
местни медии, които писали за чудовищното недоразумение, от
мобилния оператор ревизирали дължимата сума на 117 евро
и 21 цента и благородно предложили да я опростят на жената.

всички страни по света, като
цените са представени в евро.
Ясно се вижда тенденцията
цените на цигарите да са в
пъти по-високи в страните от
Западна Европа в сравнение
със страните от ЦИЕ. Най-нис-
ките цени на избраната мар-
ка цигари откриваме, разбира
се, в Русия и бившите съвет-
ски републики, като в Казах-
стан и Беларус цената за ку-
тия цигари е 0.8 евро. Най-
скъпа е същата марка цигари

в Норвегия, като там цената й
е над 13 пъти по-висока при
ниво от 10.9 евро. На второ и
трето място по високи цени се
нареждат Ирландия и Вели-
кобритания със съответно 9.1
и 7.7 евро за кутия. Можем да
отбележим факта, че България
е една от страните в ЕС с най-
ниска цена на този продукт -
2.6 евро. По-ниска е цената
сред останалите членки на
ЕС единствено в Унгария - при
ниво от 2.4 евро.
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Снимки БГНЕС

“Ако няма хляб за бедните, няма да има мир за богатите”, пише на плаката на този чилийски демонстрант

еждународната конфедера-
ция на профсъюзите (CSI),
която защитава правата на
175 милиона трудещи се по
света, предупреди днес, че

Еврозоната би трябвало
да има свой собствен бюд-
жет, отделен от дългос-
рочния бюджет на целия
Европейски съюз. Предло-
жението ще бъде обсъде-
но от лидерите на ЕС на
срещата им следващата
седмица. За зоната на
единната валута целта е да
се движи към интегрирана
бюджетна рамка, се казва
в проекта.

Наречен “фискален ка-
пацитет”, новият бюджет ще
бъде специално за еврозо-

Италианското правител-
ство взе решение да осво-
боди цялата администрация
на град Реджо ди Калабрия,
съобщи Ройтерс. Причината
за радикалната мярка е на-
личието на улики за връзки
с мафията при почти всички
чиновници, уточнява агенци-
ята. По думите на вътреш-
ния министър Анна-Мария
Канчелери кметът и всички-
те 30 членове на градския
съвет са дали доброволно
оставките си, след като бе
доказано, че неколцина от
тях са поддържали връзки с

Испанският парламент гласува срещу решението за про-
веждане на референдум в Каталуния, който да определи
дали областта да остане в границите на кралството или да
стане независима, съобщи агенция Ройтерс. Проектът на
документа бе представен от членовете на регионалната
каталонска парламентарна група, но той бе отхвърлен от
управляващите консерватори и от опозицията в лицето на
Социалистическата партия.

Жителите на Каталуния, които в по-голямата си част
одобряват предложението за отделяне от Испания, трябва-
ше да гласуват в края на септември дали са “за” или “против”
това предложение, но поради ожесточената съпротива от
страна на централната власт гласуването така и не се състоя.

Нобеловата награда за
химия през 2012 г. е присъ-
дена на двама американски
учени за изучаването на
работата на универсалните
молекули, отговарящи за
обонянието, вкусовете и
възприятието на светлината
и участващи в предаването
на биохимичните сигнали
вътре в живите клетки. Това

Много пакистанци участваха в
демонстрации в подкрепа на

простреляната от талибани 14-
годишната Маляля Юсуфзай. Маляля
Юсуф-зай е известна в страната с

активната си позиция срещу
талибаните и дейността си за

разпространяване на образованието
сред момичетата. Миналата година е

номинирана за международната детска
награда за мир. Талибаните неведнъж

са заплашвали ученичката и
семейството й

Гърците пак ще
стачкуват

Водещите профсъюзи в
държавния и частния сектор в
Гърция GSEE и ADEDY обявиха,
че нова обща стачка ще се про-
веде на 18 октомври. Очаква се
24-часовата стачка да засегне
държавните учреждения, банки-
те, болниците, училищата и
университетите.

Атина ядоса
германците

Германската преса единодуш-
но изразява отвращението си
от гръцките демонстранти, об-
лечени с нацистки униформи и
свастики, за да протестират
срещу визитата в Атина на
канцлера на Германия Ангела
Меркел. “Германия не заслужава
ТОВА”, пише на първата си стра-
ница голямотиражния таблоид
“Билд”.

Джон Алън е новият
главнокомандващ
на НАТО

Американският генерал Джон
Алън е новият върховен главно-
командващ на НАТО. Оваканте-
ният от него пост ще бъде
възложен на Джоузеф Дънфорд,
който досега бе заместник-ко-
мандир на морската пехота. Алън,
който наследява адмирал Джеймс
Ставридис на позиция, давана по
традиция на американски воен-
ни, водеше кампанията на НАТО
в Афганистан от юли 2011 на-
сам.

Израел отива
на избори

Израелският премиер Бенямин
Нетаняху обяви, че в страната
ще се проведат предсрочни пар-
ламентарни избори. На прескон-
ференция в Ерусалим той каза,
че това ще стане възможно най-
скоро, което означава в начало-
то на следващата година.

Арести на Хийтроу

Двама души са задържани на
лондонското летище “Хийтроу”
по подозрение в подготовка и
подстрекателство към терорис-
тични действия. Арестуваните
са мъж и жена на 26 години. Те
са задържани, след като са при-
стигнали от Египет.

Наводнение уби
седем души

Най-малко седем души загина-
ха в резултат на наводнение на
жилищни сгради в дагестанския
град Дербент. В резултат на
проливни дъждове кални потоци
текат по осем улици в града.

Политиката на драстични икономии е
довела страната до катастрофа, твърди
международна синдикална организация

M
препоръчваната от Международния
валутен фонд политика на рязко съкра-
щаване на бюджетните дефицити може
да доведе до засилване на “социални-
те вълнения”.

В доклада на CSI, публикуван в
Токио във връзка с официалното нача-
ло в петък на годишното общо събра-
ние на МВФ и Световната банка, се
споменава за негативното въздействие
на тази политика върху България и
други страни от ЕС. “Международните

финансови организации, включително
МВФ, поставят ударението върху на-
маляването на публичните дефицити,
без да ги е грижа за неговото въздей-
ствие върху трудещите се, които оста-
ват без работа или им се орязват за-
платите”, заявява в доклада генерал-
ният секретар на конфедерацията
Шарън Бъроу. Тя дава за пример
Гърция и Индонезия, където тази по-
литика предизвиква социални вълне-
ния на разгневените трудещи се.
Същото се отнася и до страни като
Португалия, Испания и Италия, където
по решение на международните инсти-
туции бяха натрапени драстичните
реформи в пазара на работната ръка.

Особено внимание в доклада се
обръща на България, “която в
продължение на 10 години беше
насърчавана от МВФ и ЕС да прилага
стратегия на ниски заплати и гъвка-
вост в пазара на работната ръка”. “Под-
чиняването на тези директиви доведе
страната до катастрофа и българските
работници и служители бяха едни от
най-силно ощетените в рамките на ЕС
от 2008 г. насам”, обяснява синдикал-
ната конфедерация.

Близо 80% от българите споделят,
че не могат да спестят дори едно евро,
а същият процент от хората казват, че
не са сигурни на работното си място от
правна гледна точка. Оказва се, че
само три на сто от сънародниците ни
избират като важна част погасяването
на дълговете на страната. Проучване-
то сочи, че българите се интересуват
много повече от заетостта, отколкото
от изплащането на дълга.

Лидерите на ЕС готови
да подкрепят отделен
бюджет на еврозоната

Нобела за химия отиде
при американци

Уволниха всички чиновници
в Реджо ди Калабрия

една от най-големите мафи-
отски структури в страната -
“Ндрагета”.

Разследването срещу
администрацията на южно-
то италианско градче е за-
почнало още през 2011 г.,
посочва АП. Реджо ди Кала-
брия е административен
център на едноименната
провинция. Градът е дом на
около 180 000 жители. Спо-
ред Ройтерс за пръв път в
Италия се случва заради
връзки с мафията да бъде
освободена цялата админи-
страция.

Мадрид забрани
референдума за Каталуния

ната и не се покрива от
многогодишната фискална
рамка на целия ЕС, както е
известен 7-годишният бюд-
жет на ЕС, потвърди пред-
седателят на Европейския
съвет Херман ван Ромпой.

На заседанието на Ев-
ропейския съвет идната
седмица се очаква да бъде
одобрена и идеята за
сключване на договорни
споразумения между стра-
ните от еврозоната и евро-
пейските институции за
изпълнение на реформи.

съобщи Комитетът по награ-
дите към Кралската акаде-
мия на науките на Швеция.
Призът се дава на Робърт
Лефковиц и Брайън Кобилка
за техните изследвания, кои-
то са хвърлили светлина
върху начина, по който клет-
ките на живите организми
откликват на промените в
обкръжаващата ги среда.

МВФ и ЕС виновни
за ниските заплати
в България

МВФ и ЕС виновни
за ниските заплати
в България

МВФ и ЕС виновни
за ниските заплати
в България

МВФ и ЕС виновни
за ниските заплати
в България

МВФ и ЕС виновни
за ниските заплати
в България
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Руски апелативен съд потвърди присъдите от по 2 г. затвор на две
от трите пънкарки от групата “Пуси райът”, осъдени за хулиганство.

Третата бе освободена, след като присъдата й бе променена на
условна. На първа инстанция и трите получиха по 2 г. зад решетките

на изправителна колония. Според последните допитвания повече от
половината руснаци смятат, че пънкарките са осъдени справедливо.

По-малко от една трета от хората ги подкрепят

На партийна конфе-
ренция премиерът на Ве-
ликобритания Дейвид Ка-
мерън даде най-ясен знак,
че консерваторите са го-
тови да проведат рефе-
рендум за бъдещето на
страната в ЕС. За Велико-
британия е време да реши
дали ще остане в ЕС, за-
яви Камерън, цитиран от
вестник “Дейли Експрес”.

“Национален референ-
дум - това е най-честният,
ясен и недвусмислен на-
чин да се определи отно-
шението на Лондон към
Брюксел”, заяви Камерън,
като даде да се разбере
обаче, че допитването ще
бъде не дали Великобри-
тания да остане в ЕС, а
какви да бъдат отношени-
ята на страната с остана-
лите страни в общността
при променени правила.

“Европа се променя,
страните в еврозоната
вървят към по-тясна инте-
грация и според мен това
е съвсем правилно и не-
обходимо, ако искат да
запазят единната валута.
В тази ситуация за Вели-
кобритания се появява

Почти цялата ни преса
тръби, че Анкара и Дамаск са
на прага/ръба на война. Може,
ама не веднага и не във връзка
с този наистина нелеп инцидент
на границата между Турция и
Сирия. Сирия дори смирено
сведе глава и се извини. Много
са играчите в региона, прека-
лено много са и службите, кои-
то така преплитат информация,
че светът като нищо може да
изпусне мига на първия залп на
дълго сдържана война, повече
от регионална. Току-що е
завършил конгресът на управ-
ляващата вече 3-ти мандат пар-
тия на Ердоган в Турция, още
не са се уточнили “червените
линии” и избистрили акцентите
в неговите и на външния му
министър приоритети във

Британците
се гласят да
напуснат ЕС
Референдумът е най-ясният начин да
се определи отношението на Лондон
към Брюксел, смята премиерът Камерън

възможност да намери
ново и по-добро решение
за взаимодействие с Ев-
ропа”, заяви лидерът на
партията на торите и обе-
ща, че в процеса на под-
готовка за следващите
избори “ние ще направим
всичко възможно да наме-
рим такова решение”.

Камерън заяви, че
приоритет на Европа е да
разреши дълговата криза
и Великобритания трябва
да прояви “стратегическо
търпение”, преди да по-
вдигне собствените си
въпроси. Премиерът каза,
че идеята за референдум
“не намира подкрепа от
народа”. Според послед-
ните проучвания на обще-
ственото мнение обаче
повече от 80% от британ-
ците искат в страната да
се проведе референдум за
оставането на Обединено-
то Кралство в ЕС.

Външният министър
Уилям Хейг е убеден, че е
нужен нов договор за ЕС,
но е против окончателно
скъсване на връзките на
Великобритания с Брюк-
сел. Вярвам в членството

в ЕС. Но смятам, че Евро-
па трябва да се промени,
подчерта Хейг.

С намаляването на
рейтинга на партията на
торите и скокът в популяр-
ността на политически
опоненти, особено ръко-
водителя на лейбъристи-
те Ед Милибанд, лидерът
на коалиционното прави-
телство най-накрая при-
зна публично нежелание-
то на британците да оста-
ват в ЕС, коментира изда-
нието.

Изявлението на бри-
танския премиер, че ре-
ферендумът няма да се
проведе преди следващи-
те избори, предизвика
негодувание при еврос-
кептиците. Тим Ейкър от
групата “Да извадим Ве-
ликобритания от ЕС” каз-
ва: Ако премиерът е съгла-
сен да се проведе рефе-
рендум, защо трябва да се
чака толкова дълго? От
какво се страхува? Беше
ни обещан референдум, а
сега продължаваме само
да говорим за него. Вре-
ме е да се реши веднъж
завинаги този проблем.

Снимка БГНЕС

Анкара и Дамаск са готови да установят директна връзка.
Това заяви вчера руският външен министър Сергей Лавров.
“Опитът показва, че когато започват търкания, най-добрият
начин е да се установи директна връзка. Зная, че Турция и
Сирия са готови за това”, каза руският външен министър.
“Това ще бъде най-лесният начин, за да се отстранят по-
грешните тълкувания. Заинтересовани сме и ще поощрява-
ме партньорите да направят това”, подчерта Лавров.

Турция заплаши да използва по-голяма
сила, ако обстрелът от Сирия продължи

Зорница ИЛИЕВА

Генералният щаб на турската армия изпрати най-малко 25
изтребителя F-16 в авиобазата “Диарбекир”, която се намира

близо до границата със Сирия. Почти по същото време
генералният секретар на НАТО Андерс Фог Расмусен заяви, че

алиансът е подготвил всички планове за защита на Турция и
може да ги приложи, ако се наложи. Преди няколко дни

турските ВМС насочиха към сирийските брегове флотилия от
седем бойни кораба с морска пехота на борда

външната политика за следва-
щото десетилетие, а на грани-
цата от снаряд загинаха турски
цивилни граждани.

В дългата си реч на този
конгрес, сред силно патриотич-
ни лозунги и хиляди съмишле-
ници, но с подбрани и силно
прецизирани представители на
печатни и електронни медии от
страната, без представители на
опозицията и с подчертано из-
брани чужди гости, Ердоган
отдели много думи за кюрдския
проблем и борбата с терориз-
ма. Стара рана с непредвидимо
бъдеще, но с разклонение в
Сирия, където кюрдите са 10%
от населението, получиха на-
последък специални права от
Асад с надеждата да го подкре-
пят и вече самостоятелно управ-
ляват в “своята” територия в
рамките на Сирия. Като начало

те наистина взеха страната на
Асад в този кървав и както из-
глежда безкраен конфликт, но
ето че Йоджелан, лидер на
ПКК, е призовал от турски за-
твор да се запази неутралитет и
кюрдите да се самоорганизират
и изградят собствени сили, кои-
то в бъдеще няма как да нямат
позиция при развитие на съби-
тия с предизвикан или неочак-
ван край.

Турция като преден фронт
на Запада в борбата за сваля-
не на режима на Асад няма как
да не следи тези процеси и да
не си дава сметка кой кой е в
тази ситуация в региона и как-
ви са интересите му. Фактът, че
независимо от взетото от Медж-
лиса на тайно заседание ре-
шение за ответни военни дей-
ствия срещу Сирия, които тряб-
ва да потвърдят водещата в
Близкия изток роля на Анкара,
страната не само не иска тази
война, но по улиците на голе-
мите градове излязоха до-
статъчно много хора, които са
против такива действия и при-
тискат правителството на Ердо-
ган към сдържаност. Нещо, за
което го призова и ЕС.

Наистина този конфликт
може да ескалира в региона-
лен и оттам в световен, като се
имат предвид световните сили,
които стоят от двете страни на
барикадата Сирия. Опозицията
в Анкара, колкото и да е нати-
кана в ъгъла и да няма възмож-
ност за реални действия в об-
ластта на външната и вътреш-
ната политика, този път не про-
пусна да изрази становище, че
е “справедливо да се реагира,
но трябва да сме наясно какво

ще последва от подобни стъпки”.
Защото провокациите са неиз-
бежни от всички страни и по-
често решават краткосрочни
проблеми, но водят неминуемо
към глобална криза. Защото от
едната страна са САЩ с цялото
НАТО, в т. ч. и ние, Саудитска
Арабия и Катар, но от другата
страна са Русия, Иран, Китай,
Сирия на Асад и всички дърпат
чергата към свои сфери на вли-
яние. Турция има добри и пол-
зотворни отношения с Русия,
търгува повече от предполага-
емото с Китай, има договори за
доставка на нефт с Иран и
поддържа приемливи отноше-
ния със страната на аятоласите,
а даже и доставя електроенер-
гия на Сирия. В същото време
нейният основен съюзник са
САЩ и всички военни доставки,
в т. ч. и исканите безпилотни
самолети за разузнавателни
цели над кюрдските региони в
3 държави, са от тази страна.

Конфликтът вече не е между
Анкара и Дамаск и напрежени-
ето по границата не е двустран-
но. Тогава какъв е интересът на
Турция да започва война?

Намесата на чужда държа-
ва, също мюсюлманска, във
вътрешната битка в Сирия може
и да обедини сирийците срещу
този чужд враг. Война в араб-
ския свят между мюсюлмани,
каквито и да са различията по-
между им, едва ли би се приела
от населението. Но светът е
виждал и други страшни недо-
разумения, които нямат логич-
но обяснение. Сигурно е едно,
някой тласка Турция към дейст-
вия, едва ли не война, която
няма как да остане между две-
те страни. Иран е наясно, че той
е следващият и няма как да не

играе като поставен в ъгъла
човек, т. е. няма какво повече
да губи. Затова води преговори
във всички посоки, а Русия и
Китай, наистина по-сдържано
може би поради интереси пове-
че в Северна Африка, са геоиг-
рачи, които не могат да губят
стратегически интереси и из-
граждано с десетилетия влия-
ние. ЕС си има грижи с кризата,
с дебатите за своето бъдеще,
независимо дали ще е федера-
ция или съюз с повече интегра-
ция, и няма как да реагира ос-
вен с призив за внимателно
вникване в ситуацията и с
осъждане на насилието от стра-
на на Дамаск.

В такъв случай какво остава
да направи Турция като ответна
мярка? Първо да си изясни кой
стои зад тези акции и дали на-
истина това е режимът на Асад,
да призове международната
общност към съдействие, което
няма да премине “червените
нишки” за една война, защото
тя не само ще е трета световна,
но и толкова разрушителна, че
Турция просто не може да си го
позволи. Все пак постиженията
й в областта на икономиката й
дадоха възможност да поеме
ролята на регионален лидер, да
работи за своето влияние в
арабския свят и да реализира
външната политика на страната
си така, както я беше предви-
дил Давутоглу в своята “Страте-
гическа дълбочина”, т. е. модел
на ислямска страна със светско
управление. Какво ще стане с
тези постижения, ако избухне
война? Лидерите на страната са
амбициозни, но не и неразум-
ни. Така че на този етап прагът
на войната може и да се пре-
скочи. Въпросът е докога?

Ще се прескочи ли
прагът на войната?
Ще се прескочи ли
прагът на войната?
Ще се прескочи ли
прагът на войната?
Ще се прескочи ли
прагът на войната?
Ще се прескочи ли
прагът на войната?
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В България има 92 компании
с украински капитал
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Марк Мартинюк:

В България има 92 компании
с украински капитал
Принципно важно е за нас да подпишем
с ЕС съглашение за свободна търговия,
казва търговският представител
на Украйна в България

МАРК МАРТИНЮК е роден на 1 май 1971 г. в гр. Лу-
ганск, Украйна. Завършва Луганския национален универ-
ситет “Т.Шевченко” - специалност история, общество-
знание и английски език. До 1996 г. работи като учител
по английски език, после става научен сътрудник в
Института за световна икономика и международни
отношения, след което работи в украинското минис-
терство на националностите и миграцията. Следва
дипломатическа служба в мисията на Организациятa по
безопасност и сътрудничество в Европa (ОБСЕ) и ООН
в Косово (1999 г. - 2003 г.).  Междувременно през 2000 г.
защитава докторска дисертация по икономическа
теория в Киевския национален икономически универси-
тет. Търговски представител на Украйна в Унгария
(2003 г.) и Словения (2004 г. - 2008 г.). От септември е
назначен за ръководител на икономическия отдел на
украинското посолство в София. Историята му остава
хоби, заедно с пътешествията и четенето.

Интервю на
Светла ВАСИЛЕВА

 Господин Мартинюк,
кога заехте поста на
търговски представител на
Украйна в България?

- На 3 септември тази го-
дина.

 С какво се занимавах-
те, преди да пристигнете в
София?

- Работих към министерст-
вата на икономиката и на
външните работи на Украйна.
Най-общо казано в сферата
на търговската и икономичес-
ката дипломация. Бях търгов-
ски представител в Сърбия
(Косово), Унгария и Словения.

 Какво знаехте за Бълга-
рия, преди да дойдете в
София?

- България, образно каза-
но, е започвала и от терито-
рията на съвременна Украй-
на - имам предвид Велика
България от ранното сред-
новековие. Градът, в който
съм роден - Луганск, още от
времената на СССР актив-
но си сътрудничеше с град
Перник. Наши студенти ид-
ваха на археологически
разкопки в България.

За пръв път пристигнах в
България - в София и Пловдив,
през 1999 г. като член на ра-
ботната група на Съвета на
Европа по въпросите на роми-
те. Между 1999 г. и 2003 г. ра-
ботих на практика в съседство
- в Сърбия в мисията на ООН
и на Организациятa по безо-
пасност и сътрудничество в Ев-
ропa, в Косово. Тогава  много-
кратно съм идвал в страната.

Íà íàøèòå òóðèñòè
íå èì õàðåñâà
íåîáõîäèìîñòòà îò âèçè

Áúëãàðñêè ëåêàðñòâà
è êîçìåòèêà ñå êóïóâàò
äîáðå â Óêðàéíà

В Украйна живеят около
250 000 етнически българи.
Вероятно са и повече с тези,
у които част от корените са
български, а част - украински.
В моето обкръжение от детст-
вото ми досега винаги е има-
ло българи - в училище, в уни-
верситета, в работата, съседи.

 Вие със сигурност зна-
ете статистическите дан-
ни за търговията между на-
шите страни. Ние търгува-
ме помежду си предимно с
ресурси - нефтени масла,
въглища, желязо. Как изглеж-
да тази търговия от гледна
точка на Украйна? Как мис-
лите, нужно ли е нещо да се
промени и в каква посока?

- Да, тези продукти дейст-
вително представляват по-го-
лямата част от взаимната ни
търговия. Но по принцип и

други украински стоки са до-
бре приети в България. Има
също и търговия с услуги.

 В какво ще съсредото-
чите вашите усилия?

- Ще съдействам за разви-
тие на взаимоизгодното дву-
странно икономическо
сътрудничество.

 Какви бяха първите ви
задачи, след като приехте
поста на търговски пред-
ставител. Имахте ли вече
срещи с депутати от
българския парламент, с
представители на неправи-
телствени организации или
с големи български компании,

за да обсъждате търговски-
те ни отношения?

- Заедно с посланик Мико-
ла Балтажи вече се срещнах-
ме с българския министър  на
икономиката, енергетиката и
туризма  Делян Добрев, сре-
щахме се също и с ръководст-
вата на ред компании и с не-
правителствени организации.

 Украинските инвести-
ции в България са едва 22
млн. евро за периода 1996-

2011 г. Как ще коментирате
това?

- Към днешна дата в Бълга-
рия действат около 92 компа-
нии с украински капитали и
174 представителства на ук-
раински фирми (данните са на
Българската търговско-проми-
шлена палата). Подозирам, че
част от инвестициите, както
българските, така и украин-
ските фирми, предпочитат да
прокарват през офшорни ком-
пании, затова статистиката по-
някога отговаря само на част
от въпросите.

 В програмата на Дър-
жавната агенция за на-
сърчаване на малките и
средните предприятия е
предвидено провеждане на
българо-украински бизнес
форум през януари 2013 г.,
на който ще се състоят

двустранни срещи в област-
та на текстила, дрехите и
обувките. Известно ли ви е
за тази инициатива? Разго-
варяно ли е вече с вас?

- Това е много добра идея.
Способите за развитие на
сътрудничеството са много и
този е един от най-добрите.
Конкретно за този форум лич-
но с мен още никой не е раз-
говарял. Но подобни проекти
вече обсъждаме.

 В българския парламент
има група за дружба с Ук-
райна, в която влизат 31 на-
родни представители. Така-
ва група има и в украинска-
та Върховна рада. Тя набро-
ява 12 народни представи-
тели. Въпреки това между
двете държави още не са ре-
шени окончателно въпроси-
те по доставката на приро-
ден газ (около 200 млн. куб.м)
по Ямбургската спогодба
(1986 г.), а също и относно
съдбата на инвестициите
на България в строежа на
минно-обогатителния ком-
бинат в Кривой рог. Какъв е
вашият коментар?

- По инициатива на българ-
ската страна тези въпроси са

внесени в дневния ред на
двустранната икономическа
комисия, като преди следва-
щото й заседание е планира-
на среща между украинските
и българските експерти. Моят
личен коментар е следният.

Украйна до 1991 г. не беше
независима държава. Както
знаете, много договори и ре-
шения се приемаха от цент-
ралната власт и поради това
въпросът не е толкова прост,
колкото ни се струва.

 Какво според вас би

било интересно за украин-
ския пазар от българската
продукция?

- Това, което българските
производители предложат
на пазара. Има традиционна
група стоки, които Украйна
купува. България може да
увеличи продажбата на ле-
карства и козметика. А мо-
жете да откриете и нови

ниши в нашия пазар.
Считам, че принципиално

важно за нашите търговски
взаимоотношения е подпис-
ването на съглашение за
свободна търговия между Ук-
райна и ЕС.

Разбира се, България е
особено интересна за укра-
инските туристи. През 2011
г. вашата страна е била по-
сетена от 250 000 украин-
ски туристи.

 Беше ли представена
Украйна на тазгодишния
международен есенен тех-
нически панаир в Пловдив?
С какви продукти?

- Украинският бюджет за-
сега не предвижда помощ за
участие на наши компании
на Пловдивския панаир.
През септември в Пловдив
бяха нашите производители
на гуми “Росава”. Български
компании представиха укра-
инските метали. За да отст-
раним търговските бариери,
е необходимо Украйна да
подпише договор за свобод-
на търговия с ЕС.

От гледна точка на потен-
циалните украински туристи -
на тях не им харесват визите.

България реално може да се
конкурира с украинския турис-
тически регион на Крим. Тази
година, към началото на сеп-
тември, той е посетен от око-
ло 4.2 млн. украински туристи.
Имайки предвид, че Крим,
както казват, е по-скъп от
българските курорти, мисля,
че милион от тези, които са го
избрали тази година, догоди-
на могат да почиват в българ-
ските курорти. Защо не?

 Украйна преживя Чер-
нобил, но въпреки трагедия-
та вашата държава не се
отказа от използването на
ядрена енергия. В България
през последните три годи-
ни вървят неспирни дебати
по темата АЕЦ “Белене”.
Какво е мнението ви за яд-
рената енергия?

- За съжаление абсолютно
безопасни източници на
енергия в днешно време няма.
Атомната енергия,  ако срав-
няваме нивото на замърсява-
не от нея дори с емисиите на
автомобилите, замърсяването
на околната среда от боклу-
ка, с проблемите от пластма-
совите торбички и бутилки,
възможно е да се окаже
всъщност не най-големият от
съществуващите проблеми.

‘
‘

‘
‘

Посолството
на Украйна
в София
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Общество
11

Датата

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

Оплескана
работа

В Ганкиното
кафене

АИДА
ПАНИКЯН

1424 - УМИРА ЯН ЖИЖКА, ХУСАРСКИ ПРЕД-
ВОДИТЕЛ (Р. 1360 Г.). По-

следовател на Ян Хус. Записи
от 1378 г. споменават за него,
като намекват, че ако името
му означава “с едно око”, то
тогава историците са прави,
че загубата му е резултат от
детска борба. Военните му
тактики са нестандартни. Из-
ползва бронирани вагони,
въоръжени с малки оръдия и
мускети (предшественици на
танка). Смятан за един от най-големите военни
лидери и иноватори на всички времена, както и
един от малкото командири в историята, които
никога не са губили и една битка.

1483 - РАЖДА СЕ МАРТИН ЛУТЕР, НЕМСКИ
РЕФОРМАТОР (УМИРА 1546
Г.). Духовен баща на протес-

тантската Реформация. Превеж-
да Библията на немски език. Те-
ологията му оспорва авторитета
на папата. Противопоставя се и
на изключителното посредниче-
ство на духовенството между
миряните и Бог, смятайки всич-
ки кръстени християни за свеще-
ници. Последователите на учени-
ето му се наричат лутерани. В края на живота си
заема крайно антисемитски позиции, което го
превръща в силно противоречива фигура за мно-
зина историци и теолози.

1873 - ФОРМИРАН Е СЪЮЗ НА ТРИМАТА
ИМПЕРАТОРИ. Създаден е между Русия, Ав-

стро-Унгария и
Германия. На
11 октомври
1881 г. е подпи-
сано основното
споразумение
между трите
държави, с ко-
ето се урежда
поведението им като велики сили в Европа за
период от три години. Общо са парафирани три
споразумения, а съюзът е действащ в периода
1873-1885 г., когато отношенията между трите
империи се обтягат. Съюзът престава де факто
да действа през 1887 г.

1889 - УМИРА ДЖЕЙМС ДЖАУЛ, АНГЛИЙ
СКИ ФИЗИК (Р. 1818 Г.). Уста-

новява, че няколко различни вида
енергия (механична, електричес-
ка, топлинна) могат да бъдат пре-
образувани една в друга, като
по този начин създава предпо-
ставки за формулиране на За-
кона за запазване на енерги-
ята. През 1840 г. Джаул от-
крива връзката между елек-
трическия ток, протичащ през резистор, и отде-
ляната топлина (Закон на Джаул), а по-късно, не-
зависимо от Юлиус Роберт фон Майер, открива
връзката на топлината с механичната работа. На
Джеймс Джаул е наречена единицата за работа
в Международната система на мерни единици.

1920 - РАЖДА СЕ НИКОЛАЙ ИРИБАДЖА-
КОВ, ФИЛОСОФ, АКАДЕМИК (УМИРА 2008

Г.). Дългогодишен преподавател
по философия. Научен сътрудник
в Института по философия и за-
веждащ секция “История на со-
циологията” в Института по соци-
ология на БАН. Научните му инте-
реси са в областта на историята,
философията, социологията,
марксистката философия, крити-
ката на буржоазната философия.

1986 - СРЕЩА НА ВЪРХА В РЕЙКЯВИК МЕЖ-
ДУ РОНАЛД РЕЙГЪН И МИХАИЛ ГОРБАЧОВ.

Президентът на САЩ и съветският лидер сключ-
ват споразумение да се съкратят наполовина
стратегическите оръжия със среден обсег на
действие и да се изработи план за намаляване
броя на ядрените глави. Постигнато е и споразу-
мение върху спазването на човешките права.
Срещата на върха поставя основите на после-
двалите договори за съкращаване на въоръже-
нията - Договор за ядрените сили със среден
обсег (1987) и СТАРТ (Договор за намаляване
на стратегическите оръжия, 1991).

Анатолий СТАНКУЛОВ

Срамно е, когато ар-
хитекти, инженери, стро-
ители, реставратори,
скулптори, леяри и други
експерти се изправят
един срещу друг и влизат
в истинска битка, за да
свършат нещо добро.
Срамно е, когато въпрос-
ните специалисти крещят
в медии кардинално раз-
лични, противоречащи
си, позиции по един и
същи въпрос за значим и
знаков паметник, какъвто
е този на Цар Освободи-
тел. Срамно е, когато по
този начин демонстрират,
че или нищо не са научи-

ли в университета и в
практиката си, или вече
са забравили какви са
правилата, по които се
работи експертно и ква-
лифицирано за опазване-
то на ценностите на
България. Срамно е, че
когато се появят многоци-
френите суми, се забра-
вят всякакви етични прин-
ципи и професионални
норми.

Фактът, че частен ин-
веститор е предоставил
без никакви изисквания и
претенции огромна сума
за възстановяване и об-
новление на паметник,
поставен в центъра на
столицата, би трябвало да
се асоциира с чувства
като благодарност, удов-
летвореност и задоволст-
во. Дори с облекчение, че
няма да се налага държа-
вата или общината да
отделя от бюджета си
пари за благородно дело.
Вместо това, типично по
български, дарителският
акт вече се свързва със

скандал, вандализъм, не-
професионализъм, без-
стопанственост. С други
думи - пак оплескахме
работата. Показахме, че
хроничната липса на до-
статъчно средства за
една или друга дейност
съвсем не е единственото
условие, за да не може
да се осъществи един
проект успешно. Напро-
тив - дори когато се дават
седемцифрени суми, по-
лезното дело може да се
свали в калта и да се
стъпче.

Настървени, гладни
или просто забравили що
е професионализъм, спо-
рещите експерти си наме-
риха истинска конкурен-
ция. И то в лицето на сто-
личния кмет. Крайно вре-
ме беше и Фандъкова да
вземе отношение по скан-
дала, по който бе без-
мълвна страна. Направи
го по забележителен на-
чин, като с изказването
си за “компрометираните
връзки между постамента

и фигурите” успя да впе-
чатли дори специалисти-
те по реставриране на
паметници. Е, щом и тя се
намеси така компетентно
в спора, можем да очак-
ваме, че нивото на битка-
та скоро ще удари дъно-
то. На позора.

Проверката, назначе-
на постфактум от стопа-
нина на паметника - сто-
личното кметство, може
би ще се окаже съвсем
закъсняла, но по-важно е
да открие има ли виновни
за осакатяването на ав-
тентичността на монумен-
та. Да разбере дали ця-
лата работа по паметни-
ка досега не е била една
престъпна импровизация,
извършена набързо и на
парче. С цел да се усвоят
колкото се може повече
пари, преди дарителят да
е прозрял некомпетент-
ността и разрушителната
сила на държавата ни. И
дано дотогава, след кра-
ката на коня да не си оти-
де и главата от царя.

Социологическо про-
учване показа нещо, ко-
ето повече от 3 години
всеки българин усеща
по джоба си. Обеднява-
ме. И не само това. Все
повече и повече хора
откровено си признават,
че по-трудно отпреди
година и още по-трудно
отпреди две плащат
сметките си за ток, вода,
парно.

Това новина ли е? Не
е, щом над 3 години хо-
рата се гърчат със за-
плати и пенсии във фри-
зера. Не е новина, защо-
то преди месеци дори
Световната банка “забе-

ляза”, че българите затъ-
ваме все по-дълбоко в
блатото на собствената
си криза, докато другите
народи излизат от све-
товната.

По-обезпокоителна е
безперспективността. И
тъпченето на едно мяс-
то. Защото “развитието”
на темата за доходите
продължава да е във
фазата на... Ганкиното
кафене. Любителите на
Дядо Вазов знаят сино-
ним на какво е Ганкино-
то кафене. Само че се
предполага, че след по-
вече от век би трябвало
нещата в живота на
българина да са се про-
менили. Те всъщност са
променят доста динамич-
но през последните 2-3
години, но състоянието
ни започва да изглежда
по-зле и от Дядо-Вазо-
вото време.

Липсата на политика
по доходите, липсата на
социална политика, лип-

сата на компетентност,
липсата на желание за
вслушване в експерното
мнение, както и липсата
на желание да бъде из-
влечена поука от собст-
вените грешки, съсипва и
малкото постигната ста-
билност. Иначе хвалбите
на управниците ни, че в
страната всичко е много
добре, а хората живеят
още по-добре, приличат
повече на психотерапия
на самовнушението. Все-
ки нашенец на средна
възраст се сеща за онзи
анекдот за човека с пси-
хични проблеми, който
все повтарял: “Добре съм!
Нищо ми няма! Добре
съм... Нищо ми няма...
Много съм добре, ставам
по-добре...”

Пак въпросното соци-
ологическо проучване
показа, че около 78% не
могат да си позволят да
купуват нови обувки. До-
бре, че майката Приро-
да се смили, та ни даде

дълго лято, за да ходим
повече време боси... по
асфалта. Някой би казал
“Ами то след този ман-
дат друго, освен асфалт,
няма да има”. Но очевид-
но и това няма да оста-
не, защото стана ясно,
че “магистралите” ни се
строят върху пепел.

Като “оправдание” за
ситуацията звучи комен-
тарът на социолозите, че
освен хората на 40-49 г.
и по-възрастните, трудно
си плащали сметките и
нискообразованите. Ис-
тината е, че в групата на
затруднените има армия
високообразовани. По-
любопитно е дали шепа-
та нискообразовани със
златните ланци и черни-
те джипове също изпит-
ва затруднения при пла-
щането на сметките за
ток и парно?!?

Има ли достатъчно
време ГЕРБ да поправи
грешките си (ако изклю-
чим поговорката, че като

вземе човек да поправя
една грешка, допуска 10
нови)? И иска ли да го
стори, или му е все едно?
Защото политика по до-
ходите не се прави със
случайно изпуснати пред
журналисти фрази “Уве-
личаваме парите за...”,
“Вдигаме заплатите...”
Нито, когато едната ръка
не знае какво прави дру-
гата. Точно така изглеж-
да подходът на управля-
ващите през всичките 3
години и 3 месеца към
всеки сериозен проблем,
касаещ настоящето и
бъдещето на нацията и
на държавата: ако щете
доходи, ако щете здра-
веопазване, ако щете
образование...

Очевидно е доста
трудно за правителство,
което над 3 години не
успява да се включи в
дебат за подобряване
на живота на нацията и
извеждане на държава-
та от кризата.
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Едуард Фалц-Фейн -един 

от последните руски 
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Кога руските космонавти ще 

се доберат до Луната и ще 

построят там своя база?

Космос
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Несъстоялите се 

покушения срещу Сталин 

и Брежнев

Исторически пейзажДействащи лица

РАЗПРОСТРАНЯВА СЕ 
С ВЕСТНИК

В  рамките  на  проекта  RUSSIA  BEYOND  THE  HEADLINES

NOTA BENE

НОВИНИ

До тържественото откриване на първите в ис-
торията на нашата страна Зимни олимпийски 
игри на 7 февруари 2014 г. остават по-малко от 
500 дена. Вече са изградени и пуснати в екс-
плоатация повечето олимпийски обекти, къде-
то през изтеклата зима се проведоха тестови 
състезания, представено е официалното лого 
на Игрите, с всенародно гласуване се избраха 
талисманите - Леопард, Бяла мечка и Зайче 
(Лучик и Снежинка за Параолимпиадата), за-
вършена е основната част от подготвителните 
работи. 

Gunvor, където съсобственик е руският пред-
приемач Генадий Тимченко, планира да се за-
върне в търговията с електричиство. Българ-
ската държавна комисия по енергийно и водно 
регулиране одобри предварителната заявка 
на Gunvor International B.V. за издаване на ли-
ценз за продажба на електричество в страна-
та.  България е страна с излишък на енергия, 
отбелязва известният анализатор Сергей Бей-
ден, и най-вероятно Gunvor е решила да екс-
портира българско електричество в Турция, 
където се очаква ежегоден ръст от 7% през 
следващите пет години. Търговията на въ-
трешния пазар на страната също е възможна, 
заключава експертът.

Сочи се готови за старт

Киловати за България 

Юрий
Совцов

РЕДАКТОР

В 
Москва все още не е затихнала исто-
рията с Pussy Riot – трите немного раз-
умни, меко казано, „момичеща“, които 
сметнаха за много оригинално да ор-

ганизират пънк-молебен в главния храм на 
Русия. Трябваше да им бъде зашлевен шамар 
за това, че обидиха вярвящия народ, и да бъдат 
забравени, но идиотската история предизвика 
международен резонанс. Борците за свобода 
се захванаха с консерваторите, изкуствоведи-
те тръгнаха на война срещу свещенослужите-
лите. Какво става?

Естествено, първи започнаха нашите рев-
ностни служители от правосъдието: лепнаха 
на пънк състава по две години затвор. Искаха 
да стане по-добре, а се получи както винаги. 
Греблото удари право в челото и световната 
общественост се хвърли да защитава героини-
те от антиклерикалната борба. И се намериха 
старателни момчета: Европарламентът номи-
нира Pussy Riot за наградата Сахаров! И резул-
татът с греблата се изравни – 1:1. Мен едно ме 
успокоява, че нелепостта с Pussy Riot ще се 
превърне в класически урок в учебниците по 
създаване на имидж.

Да настъпиш
греблото

Директорът на Департамента по 

международни отношения 

Александър Журавски разказва 

за новата редакция на 

държавната програма за 

преселение на сънародниците.

Обратен билет за Русия
Програма за преселване Опростиха процедурата за завръщане в родината

Както показва 

статистиката, 

в Русия се 

презаселват 

основно млади 

семейства

Участниците и жюрито на конкурса посетиха кметството на Москва

През изминалата година по 
тази програма в Русия са се 
презаселили повече семей-
ства, отколкото за всички пре-
дходни години, тенденцията 
се запази и през тази година. 
Ако за първите седем месеца 
на 2011 г. в Русия са се преза-
селили около 15 000 души, то 
в края на годината ние достиг-
нахме цифрата 32 000 пресел-
ници. За 7-те месеца на тази 
година са пристигнали 22 хи-
ляди. И можем да разчитаме, 
че до края на годината броят 
на преселниците ще достигне 
50 000. Новата редакция на 
държавната програма, под-
готвена от Министерството 
на регионалното развитие 
съвместно с Федералната 
миграционна служба и други 
министерства и ведомства, 
премахва редица администра-
тивни пречки. Освен това се 
уточнява кръгът от членовете 
на семействата на участници-
те в държавната програма, 
който сега включва баби, дя-
довци, пълнолетни братя и се-
стри, осиновени деца, което 
ще позволи преселването на 
големи семейства.

В новата държавна програ-
ма е разширено понятието „те-
ритория на заселване“ в част-
та,  която се отнася до 
възможността с него да се оп-
редели цялата територия на 

региона, а не само на отделна 
негова част както сега. Това 
ще даде възможност на хора-
та, пристигнали в конкретен 
регион, да не бъдат прикрепе-
ни към една общинска струк-
тура. Въпреки че за прием на 
сънародници ще бъдат отво-
рени всички или почти всички 
региони, ще има и приоритет-
ни територии за заселване, 
чийто списък ще се определя 
от правителството.

На първо място в списъка 
ще бъдат включени далекоиз-
точните гранични територии. 
Планира се сънародниците ни, 

които се преселват там, да 
могат да разчитат на значи-
телно по-високи „стартови 
средства“, отколкото сега, 
което няма да се предвижда 
за заселилите се в други реги-
они. Както и преди, ще се за-
плаща пътуването, превозва-
нето на багажа и някои други 
разходи. Получаването на 
гражданство, както и преди, 
ще става в течение на няколко 
месеца. Програмата става 
безсрочна.

Съотечествениците ни ще 
могат да си избират територия 
на заселване, без да се ориен-

тират само по наличните ва-
кантни работни места, както 
става сега.

Както показва статистика-
та, в Русия се преселват ос-
новно млади семейства. Пове-
че от 60% от преселниците са 
хора до 40 години и едва 1,6% 
са хора на пенсионна възраст. 
Висше и незавършено висше 
образование имат около 40% 
от нашите сънародници–пре-
селници, също около 40% са с 
работническо специално и 
средно специално образова-
ние, пълно средно образова-
ние имат около 18%.

ЕЛЕНА НОВОСЕЛОВА 
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

МАРИНА ГРИЦЮК
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Петдесет лауреати на ХІІ 

международен конкурс 

„Пушкин” за педагози-русисти 

от ОНД, Балтийските страни и 

България посетиха Москва.

„Аз бих научил руски...” А ти?
Езикова бариера Тя бе преодоляна от учители-русисти, включително и българи

„Никой не се интересува от 
това, че израсна едно грешно 
информирано поколение, за 
което Великата отечествена 
война е Карабах, а Достоевски 
„може би е поет”, пише в свое-
то есе Тереза Багасян от Ар-
мения, участник в ХІІ между-
народен конкурс „Пушкин” за 
учители от близки и далечни 
страни,  организиран от 
„Российская газета” и прави-
телството на Москва с под-

крепата на МВнР на Русия и 
фонда „Русский мир”.

„Езикът ще ни доведе до ис-
тината” – това е темата на 
тази година, обявена в Русия 
за Година на руската история. 
247 участници в конкурса от 
20 страни по света (към педа-
гозите от ОНД, Германия и 
България през 2012 г. се при-
съединиха и русисти от 
Полша, Сърбия и Армения) се 
опитаха да отговорят на въ-
проса каква опора дава руски-
ят език в защитата на правата 
на съотечествениците.

За цялото време на същест-
вуването на конкурса в него са 
взели участие над четири хи-
ляди души, възпитали десет-
ки хиляди ученици, които оби-
чат Русия и не се страхуват да 
говорят за това.

OЩЕ ПО ТЕМАТА НА СТР. 8
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02 ЧЕТЕТЕ НА www.russia.bg  
На историята и днешния ден на руско-
българските отношения е посветен сайтът на 
посолството на Русия в България

РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ
НОВИНИ. АНАЛИЗИ. ГЛЕДНИ ТОЧКИ
ДУМА  ЧЕТВЪРТЪК_ОКТОМВРИ 11_2012Какво ново?

По думите на министъра, днес 
в държавната база данни се 
съдържа информация за 126 
000 деца-сираци. „През по-
следните пет години тяхният 
брой се е съкратил почти с 
една трета, но 126 хиляди пак 
е много”, съобщи министърът. 
Впрочем в своя доклад той по-
сочва и обнадеждаващи 
цифри – през последните годи-
ни с 20% се е съкратил броят 
на родителите, лишени от ро-
дителски права, и с 37% е на-
малял броят на децата, реги-
стрирани в МВР.

Същевременно всяко пето 
дете на възраст до 16 години 
живее в семейства в нужда, а 
над 80% от сираците от базата 
данни на министерството са 
социални, т.е. с живи родите-
ли. „В рамките на стратегията 
ще бъде проведена модерни-
зация на системата на дър-

Тези дечица живеят добре в дома за деца, но ще се чувстват още по-добре в истински дом!

отново свой път, е убеден ми-
нистърът. – Трябва да се съз-
даде библиотека от най-до-
брите планове, която да е 
общодостъпна. Всички имат 
удачни решения, които често 
се реализират не за сметка на 
приетата точка в бюджетния 
план, а защото идеята и реше-
нието са се появили тук и сега 
в рамките на текущата рабо-
та. Ако искаме да направим 
този механизъм жив, то той 
трябва да бъде общодостъ-
пен”. Друго едно условие за 
жизноспособност на стратеги-
ята, по мнението на Абизов, 
трябва да стане нейната под-
вижност. „Трябва, когато се 
приема план, той да не се кон-
сервира, а да се остави въз-
можност за усъвършенстване 
и донастройване”.

Третият важен акцент, на 
който министърът предложи 
да се обърне задълбочено 
внимание, са критериите за 
ефективност. Вицеговорите-
лят на горната камара Свет-
лана Орлова обеща, че Съве-
тът на Федерацията ще поеме 
контрола върху изпълнението 
на плана.

Недетски въпрос:
как да няма сираци

СЕРГЕЙ ТОПОРКОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ 

Целта на Министерството на 

образованието и науката е в 

близките години в Русия да няма 

сираци, заяви главата на 

ведомството Дмитрий Ливанов.

Гореща тема Държавата ще помогне на семействата

жавната база данни за деца, 
останали без родителско по-
печителство, а също така ще 
бъде повишена ефективност-
та на работата на домовете за 
деца и интернатите, обеща ми-
нистърът. – Към 2017 г. те ще 
бъдат преориентирани към 
съдействие за семейно ус-
тройване и постинтернатно 
съпровождане на деца-сира-

ци. Нашата цел през близките 
години може да се обозначи 
като „Русия без сираци”.

Министърът по връзките с 
„Откритото правителство” Ми-
хаил Абизов отбеляза, че реа-
лизацията на националната 
стратегия изисква приемане-
то на съответна законодател-
на база и предложи на депута-
тите да обърнат внимание на 
идеите на регионите.

„Не трябва да се измисля 

С 20% се е 
съкратил броят на 
родителите, лишени 
от родителски 
права

Свети Киприан, митрополит Киевски и на цяла Русия

Независимо от нефта
Руското правителство разра-
боти проект за бюджетни при-
ходи, който няма да бъде об-
вързан с цената на нефта. 
Това съобщи премиерът 
Дмитрий Медведев по време 
на инвестиционния форум в 
Сочи. „Кризата показа, че ако 
страната е уязвима в случай 
на нестабилност, ако е прека-
лено зависима от цените на 

СВЕТОСЛАВА ЦВЕТКОВА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

С това ще се заеме българската 

компания „Главболгарстрой“, тя 

има опит в строителството на 

църкви. Храмът ще бъде 

разположен в Чертаново.

В Москва ще строят 
храм за българите

Проект Посвещение на Киприан

По молбата на Светия синод 
на Българската православна 
църква, в рамките на „Програ-
ма-200“, която предвижда 
строителството на 200 нови 
храма в Москва, ще бъде по-
строен храм в чест на свети 
Киприан, митрополит Киевски 
и на цяла Русия, съобщава Па-
триархия.ru. Свети Киприан е 
родом от България. Той е съ-
временник на преподобния 
Сергий Радонежки, свети 
Алексий Московски, княз 
Дмитрий Донской. 

Строителството ще започне 
в столичния район Централно 
Чертаново, на ул. Красни 
Маяк 19. Изборът на това 

един продукт, какъвто и да 
било той. Ние успяхме да из-
готвим такъв бюджет, който 
да не зависи от цените на 
нефта. Беше трудно да се 
вземе такова решение, но то 
вече е прието“ – заяви преми-
ерът. Той уточни, че така наре-
чените свръхпечалби от про-
дажбата на енергийни ресурси 
ще се насочват към резерва.

място не е случаен: тук се на-
мира Центърът на промишле-
ността на Република Бълга-
рия, а наблизо до него живее 
значителна част от българска-
та диаспора в Москва. 

От октомври миналата годи-
на на бъдещата строителна 
площадка се провеждат моле-
бени. „Не е задължително 
веднага да се строи храм – 
казва отговорникът за този 
участък и настоятел на храма 
на Живоначалната Троица в 
район Чертаново, свещеник 
Константин Сопелников. – 
Може да се започне и с обща 
молитва“. 

Главният изпълнител ще е 
българската компания „Глав-
болгарстрой“ която вече е по-
строила няколко храма в Бъл-
гария и в Русия. Например в 
рамките на „Програма-200“ в 
момента тя строи храма „Сре-
тение Господне“ на улица Са-
ранска 1.

Москва расте пред 
очите ни
На изложбата „Агломерация-
та на Москва. Концепция за 
развитие“, която бе открита в 
Централния парк „Максим 
Горки“, всички желаещи 
могат видят как трябва да из-
глежда Москва в бъдеще. В 
конкурса взеха участие 67 ар-
хитектурни бюра и градостро-
ителни екипа от Русия и от 19 
страни по света. Правото да 
разработват собствени про-
екти по концепцията получи-
ха 9 колектива.

Докато не сме вкъщи
Ежедневно в Москва се раз-
биват 18 апартамента. Само 
за седемте месеца от начало-
то на годината са извършени 
3,9 хиляди прониквания в жи-
лища. Това е малко по-малко, 
отколкото през изминалата 
година, когато ежедневно са 
ограбвани 20 квартири. Нама-
ляването на броя на подобни 
престъпления е свързано с 
това, че повече от 250 хиляди 
московчани все по често нае-
мат охрана за жилищата си.

ДЕТАЙЛИ

Показват руския 
футбол на света 
Бе определен чуждестранни-
ят медиен оператор на шам-
пионата на Русия по футбол. 
Това е компанията IMG, 
която купи медийните права 
за излъчването на турнира. 
Договорът между страните е 
подписан за три години. В 
рамките на подписания дого-
вор IMG може да упражнява 
правото си за предаване на 
всички мачове от шампиона-
та на Русия и откъси с най-ин-
тригуващите моменти.

Новата „Русия“
Кинотеатър „Пушкинский“ 
отиде в историята. Зад зна-
менитите стени, десетилетия 
посрещащи звездите на кино-
то на международния Мос-
ковски фестивал, официално 
бе открит новият театър 
„Русия“ (сега тук ще се поста-
вят основно мюзикъли). 
„Русия“ ще се превърне в цен-
тър на московския Бродуей – 
квартала, който „Русия“ ще 
образува заедно с „Ленком“, 
театър „Пушкин“ и двата 
„МХАТ“-а.

Страницата е подготовена от екип на „Русия и България”

В московския Музей на геоло-

гията се проведе музикален 

концерт под наслов „България 

и Русия – завинаги заедно“ 

с участието на известната в 

двете страни българска певи-

ца Грета Ганчева.

“НИЕ СМЕ ВИНАГИ ЗАЕДНО”

ФОТОФАКТ

HELEN POCHOTOVA

ЧУЖДИТЕ МЕДИИ ЗА РУСИЯ

ВЛАДИВОСТОК: ИСТОРИЯТА 
НА ПРЕОБРАЗЯВАНЕТО
ФРАНЦИЯ

Преди век и половина тук е 

нямало нищо, освен тайга. 

Преди сто години тук се по-

явява крайната спирка на 

Транссибирската магистра-

ла. Преди 25 години градът е 

закрито военно пристанище. 

Само преди пет години гра-

дът се намира в ръцете на ма-

фията. А през тази година в 

столицата на Далечния изток 

се проведе срещата на върха 

на Азиатско-Тихоокеанското 

икономическо сътрудничество.  

Сега този град заема ключо-

во място в Тихоокеанския ре-

гион.

ВЕДНАГА СЛЕД 
ФРАНЦИЯ
ФРАНЦИЯ

Преди десет години „Ашан” от-

кри първия си магазин в се-

верната част на Москва. Де-

сет години по-късно френската 

компания вече има около пет-

десет магазина в Русия (подоб-

ни резултати тя успя да постиг-

не за 20 години в Италия и за 

30 години в Испания), която се 

превърна във втория по обо-

рот пазар – той отстъпва само 

на френския и задминава ис-

панския. 

Никой в „Ашан” не се съмня-

ва, че Русия и Китай са едни от 

главните движещи сили на ръ-

ста на френската фирма.

НАКЪДЕ ОТИВА РУСИЯ 
НА ПУТИН?
ИРАН

С манифестации и улични де-

монстрации руската опозиция 

се опитва да оспори легитим-

ността на президенството на 

Владимир Путин. Подобни явле-

ния вече са се случвали в мина-

лото, особено след разпадането 

на СССР. Какво очаква Русия? 

Руската опозиция е лишена от 

маневреност по няколко причи-

ни. Първо, популярността на Пу-

тин в Русия не може да се срав-

ни с народната подкрепа на 

опозицията. Следва да отбеле-

жим, че руският президент има 

повече поддръжници, отколкото 

противници.

ЧАСТИЧНО СВОБОДЕН
 ВЕЛИКОБРИТАНИЯ

Русия продължава да бъде 

страна с „частично свободен” 

интернет според доклада, пуб-

ликуван от неправителствената 

организация Freedom House. 

Изследването обхваща 47 дър-

жави, които са разделени на 

три групи: свободни, частич-

но свободни и несвободни. 

Приналежността към една или 

друга група се определя от 

активността на властите по уп-

равление на информационния 

поток в интернет. За най-сво-

бодна страна е призната Есто-

ния, а за най-малко свободна 

– Иран.

КОЙ ФИНАНСИРА
 PUSSY RIOT?
ФРАНЦИЯ

Американски леви неправител-

ствени организации, финанси-

рани от администрацията на Ба-

рак Обама, са използвали „Пуси 

Райът“ за собствените си цели. 

Бившият съветник на президен-

та Рейгън, икономист и писател 

Пол Крейг Робъртс (Paul Craig 

Roberts) заяви, че финансирани 

от Вашингтон неправителстве-

ни организации са използвали 

„Пуси Райът“, за да навредят на 

руското правителство и даже да 

го очернят. Наивните хора ще 

се разстроят: заявление в под-

крепа на „Пуси Райът“ струва 

от порядъка на 100 000 евро.
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ДА ПОСПОРИМ ЛИ?

НУЖЕН ЛИ Е НОВ РЕЛИГИОЗЕН КОДЕКС НА РУСИЯ?

Людмила 
Алексеева

ПРАВОЗАЩИТНИК

Михаил 
Жванецки

ПИСАТЕЛ

Андрей 
Иляшенко

НАБЛЮДАТЕЛ

Андрей 
Кураев

 БОГОСЛОВ

НА ВСИЧКИ НИ Е 
НУЖЕН ДИАЛОГ

НЕ МНЕНИЕТО НА  
ЕЛИТА Е ВАЖНОТО 

И
звестният бизнесмен 
Михаил Прохоров 
предложи да бъде 
създаден „Религиозен 

кодекс“, който да урежда от-
ношенията между Руската пра-
вославна църква, държавата 
и обществото.

Той предлага това да стане 
с помощта на „инструментите 
на краудсорсинга и публично-
то обсъждане“. Но преди всич-
ко господин Прохоров призо-
вава към незабавен диалог, 
който наистина ни е нужен. 
Особено напоследък, след 
като нашумя историята с 
апартамента на негово све-

Н
ие ги победихме. Те ни 
избягват. Те се крият. 
Ние отначало ги побе-
дихме, след това ги из-

требихме, след това ги побе-
дихме, след това пак ги 
изтребихме и пак ги победих-
ме. Ние по всички правила оку-
пирахме територията им. Не-
покорните и  едрите ги 
изтребихме. Покорните и ли-
гавите ги закарахме в кокошар-

Р
уските политолози и 
руското МвнР раз-
глеждат „Арабската 
пролет“ като след-

ствие от социалните конфли-
кти в Близкия изток. Автори-
тарните режими, свалили 
монархиите в Египет, Сирия 
и Либия, на третото-четвър-
тото десетилетие от своето 
съществуване вече не може-
ха да осигурят нито социален 
прогрес, нито социална спра-
ведливост, нито социални 
„асансьори“. Оттук тръгват и 
Тахрир, и демонстрациите в 
Тунис, протестите в Сирия и 
Либия. Събитията в Близкия 
изток носят социално-полити-
чески характер, подчертава 
ръководителят на департа-
мента за Близкия изток и Се-
верна Африка в МвнР на Русия 
Сергей Вершинин.

Офицерите-националисти, 
оглавяващи тези режими, се 
бяха сработили отлично и с 
Вашингтон, и с Москва. Кре-
мъл категорично забранява-
ше на съветската преса да 
пише за разправите с комуни-
стите в тези страни и разменя-
ше оръжие срещу влияние в 
региона. А САЩ, в името на 
стабилността в главния реги-
он за добив на нефт в света, и 
до ден-днешен гледат през 
пръсти как там разфасоват 
тяхната „свещена крава“ – 
правата на човека.

Алтернатива на офицерите 
бяха ислямските политически 
организации. Реална алтер-

Н
е знам защо господин 
Прохоров смята, че в 
нашата страна отно-
шенията между църк-

вата и държавата се опреде-
лят само от две фрази в 
Конституцията. Това не е така, 
има специална нормативна 
уредба – Закон за свободата 
на съвестта и религиозните ор-
ганизации. Освен това дейност-
та на религиозните организа-
ц и и  и  м н о г о б р о й н и т е 
държавни служби вече години 
наред се регулира от един на-
пълно прозрачен явен механи-
зъм – договорите за сътрудни-
чество.

тейшество патриарх Кирил, 
неговия часовник, с женския 
манастир, отнел част от сгра-
дата на болница, свещеници-
те, които пребиват жени и 
карат скъпи коли в пияно със-
тояние. 

Мисля, че в това отношение 
обществото не спира да кри-
тикува църквата. А църквата 
и държавата не показват ня-
каква адекватна реакция.

Според мен църквата не е 
готова за такъв диалог. Засега 
ми се струва, че тя се противо-
поставя на обществото, като 
търси подкрепата на група 
доста агресивни вярващи. В 
тази ситуация диалогът е на-
ложителен. Но представа си 
нямам как да започне. В края 
на краищата църквата трябва 

Руската православна църк-
ва има такива договори – за 
сътрудничество и взаимо-
действие с най-различни ин-
ституции, като се започне от 
министерството на образова-
нието и здравеопазването и 
се свърши с митническите 
служби. За никого те не са 
тайна, публични са и напълно 
достъпни. И предполагам, че 
всички традиционни религиоз-
ни организации, изявили же-
лание за такива договори, са 
ги подписали. Те може да 
бъдат обединени, да проме-
нят нещо в  себе си, но механи-
змът за взаимодействие вече 
действа.

Защо изведнъж Прохоров 
излезе с такова предложе-
ние? 

да отвърне на публичните из-
казвания не само чрез право-
славните дружини?

В международната общност 
съществува един много подхо-
дящ за това инструмент – 
„кръглата маса“, където двете 
страни се срещат с нагласата 
да водят диалог. И освен отго-
ворите на официалните пред-
ставители на Руската право-
славна църква се изслушват 
свещениците, съгласни с иде-
ята, че църквата трябва да 
учи на милосърдие, всеопро-
щение и други християнски до-
бродетели, че свещениците не 
бива да живеят по-добре от 
вярващите. Трябва да се има 
предвид, че това ще бъде тру-
ден диалог. Но засега не мога 
да измисля нищо друго освен 
„кръглата маса“. Всички тряб-
ва да се научим да преговаря-
ме. Диалог е много хубава 
дума.

Силните думи на Прохоров, 
че за него сега това е най-ва-
жното в живота, звучат за мен 
като заявление: момчета, на-
пускам голямата политика. Аз 
така го разбирам: религиозни-
ят кодекс за Прохоров е като 
футболът за Абрамович. Още 
повече, че днес повечето дис-
кусии и полюсът на  дискуси-
онното поле се изместиха в 
плоскостта църква – антикле-
рикали. 

Трябва да разберем, че ко-
гато в страната ни се говори за 
политическа дискусия, това 
не означава всенароден ре-
ферендум като в малка Швей-
цария. В нея ще бъде изразено 
и взето под внимание мнение-
то на „обществото“ или, иначе 
казано, столичната интели-
генция. А по принцип мнението 
на това общество и жителите 
на Русия коренно се различа-
ват.

Авторът е известен  руски 
правозащитник

Дякон Андрей Кураев е 
православен публицист

Авторът е знаменит писател-
сатирик

Авторът е наблюдател на 
“Голоса России”

ПРОСТЕТЕ, 
ПО-МАЛКИ БРАТЯ

ве. След това летим много 
бързо и не виждаме нищичко 
долу, където се намират на-
шите територии, отвоювани от 
зъбатите и пухкавите.

Ние летим заедно с нашите 
жени, облечени в откраднати-
те от самурите палта и обути в 
откраднатите от биковете 
обувки. Нищо не се променя от 
това, дали сме отлетели или 
кацнали. Всичко изглежда ед-
накво и самият полет не се от-
личава от седенето преди по-
лета, с което ние много се 
гордеем. 

От победените люспести и 
пухкави постепено заимства-
ме полигамността. Само да се 
обърнеш назад, и се запозна-
ваш с полов партньор. Разби-
ра се, никой вълк или лъв след 
половия акт не оставя на лъ-
вицата агнешко бутче или 
дребни стотинки за харчене. 
Но това са обичаите на диви-
те. Те изчезнаха заедно с ди-
вите. Разбира се, ръмженето, 
виенето, сбиванията и ухапва-
нията на съвременните жи-
вотни предизвикват смях сред 
разработчиците на безпилот-
ни самолети и масови бомбар-
дировки. И тяхният смях е пра-
вилен. Само така може да се 
изравнят нашата численост с 
продоволствията.

Раят за отдих при нас старо-
модно се изобразява във вид 
на плаж и палми. Там непре-
къснато си почиват победите-
лите във войната, победите-
лите на борсата или на 
кинофестивала. Полицията 
засега е отзад, но скоро ще 
бъде на първите редове в бор-
бата за съществуване. И ние, 
вместо да се оженим всички, 
ще се избием един друг, без да 
прекъсваме общуването във 
фейсбук. 

БОИМ СЕ, ЧЕ 
РЕГИОНЪТ 
ЩЕ ПОТЪНЕ 
В ХАОС

натива, както показаха съби-
тията от иранската револю-
ция през 1978 г., когато 
аятоласите смениха автори-
тарния режим на шаха. Още 
тогава политическият ислям 
показа своята жизнеспособ-
ност. Затова офицерските ре-
жими в Близкия изток бяха 
толкова непримирими към ис-
лямистите.

Сега ситуацията е диамет-
рално противоположна. В Еги-
пет – най-голямата страна в 
арабския свят – умерените ис-
лямисти отстъпиха своето 
място в затворническите 
килии на бившия президент 
Хосни Мубарак. Либийският 
президент Муамар Кадафи 
стана жертва на саморазпра-
ва. Президентът на Тунис Бен 

свой плюс, както бе във време-
ната на „игрите с нулева сума“.

Тя си има свои интереси. В 
телевизионно интервю в нача-
лото на септември Путин 
заяви: „Слава богу, ние имаме 
много добри отношения с целя 
арабски свят, но не бихме же-
лали да се потопим във 
вътрешноислямските конфли-
кти, да взимаме участие в из-
ясняването на отношенията 
между сунити и шиити, алауи-
ти и така нататък. Ние се отна-
сяме с еднакво уважение към 
всички... Нашата позиция е 
продиктувана само от едно – 
желанието да се създаде бла-
гоприятна обстановка за пози-
тивно развитие на ситуацията 
за много години напред“. Това 
е същият този прагматичен 
подход, който Москва, освобо-
дила се от идеологическите 
предразсъдъци и геополити-
ческите амбиции на СССР, се 
стреми да използва в отноше-
нията си с външния свят. Явно 

такъв подход намира отклик. 
Още през септември 2011 г. 
бъдещият египетски прези-
дент Мурси заяви, че желае 
по-широко сътрудничество с 
Русия. 

В същото време отношени-
ята с друга група страни от 
Близкия изток – монархиите 
от Персийския залив – през 
последната година станаха 
видимо по-сложни. Като цяло 
засега ситуацията предизвик-
ва опасения. След убийството 
на американския посланик в 
Либия руският президент из-
лезе със специално обръще-
ние. „Ние се страхуваме, че 
регионът може да потъне в 
хаос, което реално погледна-
то се и случва“ – подчерта 
Путин. В този контекст руско-
американското сътрудничест-
во в региона става особено 
актуално.

За разлика от 
съветско време, 
Русия не иска да 
запише ситуацията 
като свой плюс

Ние по всички пра-
вила окупирахме 
територията им. Не-
покорните и едрите 
ги изтребихме 

Али би осъден задочно. Йемен-
ският президент Али Абдула 
Салех оживя по чудо при поку-
шение и се пресели в САЩ. В 
тези страни, както и във всич-
ки страни с мюсюлмански общ-
ности – от Атлантика до Тихия 
океан, бяха проведени антиа-
мерикански протести, които не 
могат да бъдат наречени шего-
вити.

За разлика от съветските 
времена Русия не е склонна да 
запише подобна ситуация като 

ници и кучкарници. Малките и 
пухкавите ги напъхахме в апар-
таментите, за да има върху 
какво да лежи уморената ни 
ръка. Най-дребните ги изгоних-
ме в мазетата, където те цвър-
чат и гризат. Тези, които са със 
скъпи кожи, ги размножаваме, 
охранваме, мерим с линийка, 
след това им сваляме кожите 
и ги обличаме върху себе си.

Разбира се, това е грабеж, 
но ние не смятаме така. Ние 
смятаме, че е по-важно ние да 
живеем, отколкото те, защото 
ние, първо, стигнахме до 
атома и получихме от него 
бомба. След това си направи-
хме скоростни автомобили за 
да стоим в тях в задръствания 
и на кръстовища. След това 
ние... Какво още... Непрекъс-
нато си общуваме един с друг 
по телефона, от това заедно с 
дружбата възниква и неимо-
верна ненавист, защото няма 
къде да се скрием. След това 
играем футбол с целия свят, 
където по трибуните цари или 
огромна злоба, или дива ра-
дост с кръв и побоища в зави-
симост от количеството голо-

Цялата статия четете в 
“Огоньок” 
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ИДЕИ И ОТКРИТИЯ

ХИТ „ПЛАЗМА ХИТ“
ПАРИТЕ, КОИТО 
НЕ МИРИШАТ

„Модерните заводи за рецикли-

ране изгарят отпадъците при 

температура 600 градуса. В то-

зи случай, независимо от на-

личните пречиствателни системи 

опасните продукти от изгаря-

нето (фурани и диоксини) се 

разпространяват в радиус от 

20 км, а броят на онкологични-

те заболявания в прилежаща-

та местност нарастват в пъти”, 

разказва заместник генералния 

директор на „Плазма ХИТ” Игор 

Лазарев. Фирмата му проекти-

ра и произвежда оборудване за 

преработка на отпадъци по ал-

тернативния метод „нискотем-

пературна плазма”: отпадъци-

те се изгарят в пещ, загрята до 

ВИРУСЪТ Е ПОЧТИ НЕВИДИМ
КАСПЕРСКИ БИЕ 
ТРЕВОГА

РУСИЯ СЕ СТЯГА ЗА ЛУНАТА
ПЛАНИРА СЕ СТРОИТЕЛСТВО 
НА ПОСТОЯННА БАЗА

Големите корпорации преду-

преждават: новите вируси са в 

състояние не само да изведат 

извън строя компютрите им, съ-

държащи ценна информация, но 

и да откраднат пароли, данни и 

дори пари. Един такъв вирус бе 

открит наскоро.

За новият „троянец“, така спе-

циалистите наричат вирусите, 

съобщава антивирусната ком-

пания „Лаборатория Каспер-

ски“. Главният модул на страш-

ния вирус е кръстен на немския 

математик Йохан Карл Фридрих 

Гаус. Защо той и няколко други 

учени – математици, с чиито 

имена са кръстени  файловете 

на „троянеца“, са удостоени с 

такава чест, не се знае, както 

не се знаят методите за борба с 

За коментар потърсихме Игор 

Митрофанов — завеждащ ла-

бораторията за космическа га-

ма-спектроскопия към Институ-

та за космически изследвания 

на РАН. 

- Безспорно, най-близката цел в 

космоса трябва да бъде Луната. 

Фактически това е космически-

ят континент на Земята. Мисля, 

че усвояването му ще започ-

не през двадесет и първи век. 

Ще има лунни бази като базите 

и станциите на Антарктида. Ще 

припомня, че имахме два луно-

хода и доставяхме почва от Лу-

ната. Знанията от съветско вре-

ме не са изгубени и ние можем 

да възстановим всичко, създа-

опасния вредител. В действи-

телност дори специалистите 

още не знаят какво да правят с 

този Gauss. А  вирусът вече 

предизвиква много шум и съз-

дава проблеми. 

Уникалната способност на 

Gauss, който краде информация 

за клиентите на банките и сис-

темата за електронни разпла-

щания PayPal, вече се прояви в 

Ливан, където благодарение на 

него хакери окрадоха местни 

жители. Финансистите се чувст-

ват доста уязвими пред „банко-

вия троянец“, както го наричат 

заради електронните обири на 

банки. В лабораторията на Кас-

перски говорят за програма, 

която ще се използва като ки-

бероръжие. 

дено от предшествениците ни. 

Преди броени дни приключиха 

технологичните изпитвания на 

уредите в модулите за кацане 

и скоро ще преминем към ком-

плексни изпитвания. През 2015 

г. на Луната трябва да кацне 

апарат „Луна-Глоб”, през 2016 

г. — да се проведат орбитал-

ни изследвания, през 2017 г. е 

планирано кацане на по-тежък 

апарат „Луна Ресурс” в райо-

на на южния полюс. В действи-

телност създаваме безотказен 

работник за изучаване и усво-

яване на Луната. Предвижда се 

доставка на лунна почва. След 

това ще стартират работите по 

енергийното обезпечаване...

1200-1500 градуса, при тази 

температура веществата не го-

рят, а се разпадат на молекули, 

превръщайки се в безвреден 

газ. Страничният ефект от този 

разпад на отпадъците при ни-

ска температура е отделянето 

на енергия. 

Капацитетът на инсталацията е 

12 хил. тона отпадъци за годи-

на, което дава 4 мегавата елек-

тричество, като половината се 

използва за производствени-

те мощности, а другата се аку-

мулира за други цели. „Плаз-

ма Хит” проектира комбинат с 

такъв капацитет за нуждите на 

Сколково, където е седалището 

на самата фирма.

ЮРИЙ МЕДВЕДЕВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

За ролята на убиец на раковата 

клетка учените избраха 

кислорода. Ако газът е активен, 

той се превръща в най-силната 

отрова, която умъртвява всяка 

тъкан. Включително и раковата.

Звуков чук за тумора
Пробив Руски учени създадоха уникални методи за борба с рака

 Професор Мукасян работи в Московския институт по стоманата

АРКАДИЙ СИМОНОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Професорът от Университета 

„Нотър Дам” в щата Индиана 

Александър Мукасян прекарва 

отпуската си в Москва. Там той 

всъщност не си почива, а се 

занимава с изследвания.

Как в твърдия пламък да се 
получи вълшебна керамика

Търсене Американски професор създаде уникален научен център в Москва 

Националният изследовател-
ски технологичен университет 
„МИСиС” покани световноиз-
вестния учен да създаде нау-
чен център по едно от направ-
ленията на нанотехнологиите. 
Областта на интереси на про-
фесор Мукасян е твърдият 
пламък. В тази област той е 
един от най-известните в 
света специалисти. Между-
впрочем тази технология е 
създадена в СССР от неговия 
учител академик Александър 
Мержанов. Тя позволява да се 
съединяват трудно топящи се 

професор Мукасян. – Взимате 
тантал и въглерод на прах, 
смесвате ги, след това в точка 
с обем от един кубически ми-
лиметър насочвате лазерен 
лъч. Локалното нагряване 
предизвиква реакция, от 

която се отделя огромно коли-
чество топлина. Тя бързо, 
като пожар се разпространя-
ва по целия обем на вещество-
то, като за секунди го превръ-
ща в огнеупорен танталов 
карбид. Всичко протича във 
вакуум, при това не става ни-
какво топене и не се образу-
ват газове. Оттук идва назва-
нието – твърд пламък. 
Неговото най-голямо достойн-
ство в сравнение с традицион-
ните начини за получаване на 
този материал е очевидно: го-
ляма икономия на енергия. 
Така е, защото обикновено се 
използват специални пещи, 
високи температури и синтез 
в течение на десетки часове. 

На пръв поглед това из-
глежда нереално, защото е 
добре известно, че високите 
температури и нано са несъв-
местими. При загряване нано-
частиците започват да се уве-
личават и се губи целият 
ефект от нано. Ученият успя-
ва да получи танталов карбид, 
който е 30 пъти по-евтин от на-
правения по традиционен 
начин.

елементи например въглерод 
с тантал. Днес това е най-
здравият изкуствен материал 
в света от всички, създадени 
от науката.

– В какво се съдържа същ-
ността на метода? – обяснява 

Невероятното преобразяване 
на „добрия“ газ в отрова е въз-
ложено от учените на силици-
евите наночастици. И те се 
справят отлично с тази роля. 
Остава само въпросът как 
това да се направи не в колба, 
а в клетката на организма? 
Как да се уцели точно туморът 
без да пострадат здравите 
клетки? 

– Помогна ни една специ-
фична особеност на раковите 
клетки, техните пори са по-
широки, отколкото на здрави-
те, затова наночастиците не 
само проникват, а се натруп-
ват в тумора, обяснява завеж-
дащият катедрата по обща 
физика и молекулярна елек-
троника във физическия фа-
култет на Московския държа-
вен университет д фмн. Павел 
Кашкаров. – Оттам нататък 
вече е лесно. Наситените с на-
ночастици клетки се облъчват 
с лазер, който всъщност за-
действа цялата операция по 
унищожаване на тумора.

Но учените разработват 
още един вариант за борба с 
рака. Той се базира на неве-
роятното откритие на съвет-
ския специалист Андрей 
Буров, направено преди пове-
че от половин век. В неговата 
лаборатория изучавали въз-
действието на ултразвука 
върху биологичните обекти. И 
съвсем неочаквано получили 

милиарда рубли отпуска руско-

то правителство за научни из-

следвания и създаване на ме-

дицинска техника

милиона долара струва модер-

ната апаратура за позитронно-

емисионна томография
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Ултразвук вместо скалпел – 

това вече може да се види в 

операционните

друг резултат, различен от 
окачвания.

– Оказало се, че мощната 
акустична вълна има способ-
ността да разрушава ракови-
те клетки – разказва Кашка-
ров. – Дори да отстранява 
метастазите. От 12 участни-
циа в експериментите 7 били 
излекувани напълно. За съжа-
ление след смъртта на Буров 
лабораторията се разпада, а 
трудовете му потъват в  за-
брава. За изследванията на 
Буров ни разказа неговият 
син. Тях ги използваме в наша-
та работа.

Между другото, неотдавна 
методът за разрушаване на 
тумори с помощта на акустич-
на вълна бе преоткрит. Само 
че в чужбина, в САЩ. Там той 
вече се прилага в клиниките. 
Вярно, има сериозен недоста-

тък, който междувпрочем е 
характерен за повечето мето-
ди за борба с рака. Премина-
вайки през тялото, мощният 
ултразвук въздейства не само 
на раковите клетки, а засяга и 
здравите. 

– Намерихме решение на 
този проблем. – казва Кашка-
ров. – Работата е там, че с въ-
веждането на наночастици в 
тумора мощността на ултраз-
вука може да отслабне десет-
ки пъти. Те поемат колебани-
ята на акустичната вълна и 
просто механично разрушават  
туморните клетки. И тогава 
веднага отпада необходи-
мостта от прилагане на друга 
техника, защото работим в об-
ластта на обикновения ул-
тразвук. Засега и двата нови 
метода за борба с рака не са 
прилагани върху животни. 
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СЪБЕСЕДНИК
ЕДУАРД ФАЛЦ-ФЕЙН 

Последният
руски барон
 АРИСТОКРАТЪТ, ПОТОМЪК НА ИЗВЕСТНИ 

АДМИРАЛИ, РОДНИНА НА ДОСТОЕВСКИ И 

НАБОКОВ СТАНА НА СТО ГОДИНИ

ДОСИЕ

 Барон Едуард Александрович 

фон Фалц-Файн, руски благо-

родник, поданик на княжество 

Лихтенщайн. Известен спор-

тист, талантлив журналист, ус-

пешен бизнесмен, рядко щедър 

и безкористен колекционер и 

меценат. 

За успехите си в бизнеса по-

лучава международна награ-

да „Кристален глобус“. За съ-

действието си за връщането 

на художествените шедьоври, 

изгубени от Русия по време на 

войната, е награден с Орден 

„Дружба на народите“. Едуард 

Фалц-Файн е роден в Русия пет 

години преди революцията от 

1917 година. 

През 1917 г. петгодишният Еду-

ард е на гости с родителите си 

у своя дядо в Санкт-Петербург 

и фактически става свидетел 

на октомврийския преврат. Се-

мейството на малкия Едуард в 

пълен състав бяга зад граница 

– в Германия. Едуард Алексан-

дрович цял живот мечтае да по-

сети Русия, но едва през 1991 

г. получава официална покана 

от президента Борис Елцин.

НАЦИОНАЛНОСТ: РУСНАК

ВЪЗРАСТ: 100

ПРИЗВАНИЕ: АРИСТОКРАТ

Нужно е търпение. 
Аз съм оптимист 
и гледам на 
бъдещето на Русия 
с надежда

Ако тръгнем от централния 
площад на градчето Вадуц по 
пътеката към замъка, след 
петнайсетина минути ще стиг-
нем до наблюдателна пло-
щадка, откъдето се вижда 
пилон с руския трикольор. В 
тази вила живее баронът.

Едуард Александрович, вие сте 
един от последните руски ари-
стократи на земята. Явно вече 
няма да има благородници, 
князе и барони. Не става дума за 
титлите.  Отива си особеното от-
ношение към живота, честта, ро-
дината. Така ли е? Не изпитвате 
ли някакво съжаление за това?
Когато ме питат Русия ще има 
ли цар и благородници, винаги 
отговарям така: сега руснаци-
те си имат други грижи. Тряб-
ва да подредят дома си, който 
след десетки години диктату-
ра се е поразрушил. Мисля, че 
темата за аристокрацията не 
е актуална сега.

От вашите интервюта остава 
впечатлението, че сте заможен 
и стиснат човек. Същевремен-
но сте правили и продължава-
те да правите щедри подаръци 
на руските музеи и фондове, за 
вашата благотворителност се 
носят легенди.  Къде е границата 
между трупането и  щедростта?
Аз съм по-скоро единственият 
емигрант, който след револю-
цията от 1991 г. промени на-
пълно преценката си за Русия. 
Сега това е страна, с която 
може да се общува. Всичко, 
което купувах в аукционните 
къщи, а това са предимно цен-
ности, изнесени на Запад след 
17-а година, връщах там, къ-
дето им се полагаше да бъдат. 
Безплатно!

Например в Ливадия върнах 
един чудесен килим, който 
шахът на Персия подарил на 
царя по повод 300-годишнина-
та на дома Романови. Този го-
блен е бил окачен на входа на 
Таврическия дворец, после 
бил откраднат от болшевики-
те и по някакъв начин попад-
нал в Европа. 

Разбрах, че се предлага на 
търг. Обади ми се писателят 
Юлиян Семьонов, който тога-
ва беше представител на „Ли-
тературная газета” в Герма-
ния:  „Едуард,  утре във 
Франкфурт ще продават нещо 
уникално. Трябва да изпрева-
риш китайците, защото вече 
са си нарочили покупката”. Но 
тогава нямах възможност да 
отида във Франкфурт. Раз-
брахме се, че ще участвам в 
търга по телефона. И за 42 хи-
ляди долара – тогава това 
бяха огромни пари – купих 
този гоблен и лично го преда-
дох в Ливадия. Сега отново 

посреща гостите на входа на 
двореца.

Предадох сума картини. Оп-
равих църквата в бившия Па-
жески корпус, командван от 
дядо ми генерал Епанчин. На-
правих много неща. „Откачен. 
– казват за мен емигрантите в 
Париж или Ню-Йорк. – Не е с 
всичкия си”. Не, отговарям, 
точно аз съм с всичкия си. 
Сега Русия е друга и трябва да 
й се помага.

Какво мислите за новите руски 
милиардери?
Гледам скептично на тях. Осо-
бено, когато дъщеря ми раз-
казва за тяхното поведение. 
Людмила живее с мъжа си, из-
вестен холандски скулптор, в 
Монте Карло и може да на-
блюдава „новите руснаци“. С 
проститутките им, с еснафски-
те им маниери. Отвратителна 
гледка, когато за някаква ев-
тина картичка в магазин за су-
венири човек плаща сто дола-
ра в брой и не си прибира 
рестото. Сигурно си мисли, 
колко е богат и благороден, 
обаче за него и парите му хо-
рата си мислят съвсем другоя-
че: ама че глупак, със сигур-
ност не е спечелил парите си с 
честен труд.

Знам, че през последните годи-
ни много руснаци търсят вашето 
приятелство...
Ще ви разкажа една история 
за един известен банкер от 
Москва (казва фамилията и 
името на банката, фалирала 
по време на кризата. – бел. 
авт.). 

В средата на 90-те той 
дойде в Швейцария, за да от-
крие представителство. В по-
солството му казали за мен и 
той пожела да се срещнем. Аз, 
разбира се, го поканих, домът 
ми е винаги отворен за руски-
те хора, всеки ден идва някой. 
И той ми казва: „Чух, че сте 
добър бизнесмен, печелите 
добри пари”. – „Да. – отгова-
рям. – Така е”. – „А къде ги 
държите?” – „Как къде? В 
местните банки, разбира се”. 

Той разтвори ръце: „Тук ви 
дават 2% годишна лихва, а аз 
ви обещавам 10. Дайте си па-
рите на мен”. Много решител-
но момче. Но каква гаранция, 
че неговата банка е сигурна? 
Швейцарските съществуват 
от стотици години, а неговата 
едва се е излюпила. Тогава 
банкерът ми казва: „Да напра-
вим така: за начало прехвър-
ляте при мен сто хиляди дола-
ра на 10%, а после ще видим”. 
Три години получавах тази 
лихва. 

Изведнъж – купонът свър-
ши. Банката фалира и всички-
те ми пари изгоряха. Всичките 
сто хиляди американски дола-
ра. А аз му повярвах, както 
вярвам на всички други. Както 
на теб сега. Той даже нощува 
в дома ми. Обядваше у нас с 
жена си. Обещаваше ми вечно 
приятелство.

Така.

Известно ни е благоговейното 
ви отношение към Русия, нейна-
та история, култура. Запазили 
сте го дори при болшевишката 
власт. Сега страната ни прежи-
вява труден период на връща-
не към ценностите.   Това връща-
не не върви гладко, има грозни 
залитания и понякога е много 
болезнено. Какво, според вас, 
става в нова Русия и  какво кате-
горично не можете да приемете?
Не забравяйте, че 75 години 
сте живели в условията на 
диктатура. И изведнъж всич-
ко формално се изменя. 

Сега е нужно време, за да 
настъпят промени в съзнание-
то на хората, техните навици и 
поведение. Защо в страните 
от бившия социалистически 
лагер в Източна Европа ре-
формите протичат по-успеш-
но? Защото само 40 години са 
живели при болшевиките. 
Нужно е търпение. Но аз съм 
оптимист и гледам на бъдеще-
то на Русия с надежда.

През 1999 година получихте 
международната  награда  „Кри-
стален глобус“ за забележи-
телни бизнес успехи.  Какво се 
има предвид, какви успехи?  На 
фона на милиардите на хората 
от списъка на „Форбс“ вашите 
достижения изглеждат повече 
от скромни?
Всичко е относително. Станах 
гражданин на Лихтенщайн 
преди 76 години, като прите-
жавах само велосипед и фото-
апарат. Пари нямах. Но имах 
огромно желание да разкрия 
тази страна пред света, да я 
направя туристически център 
на Европа.  Когато свърши Вто-
рата световна война, разбрах, 
че моят час настана, че хората 
ще започнат да пътуват. 

Като начало отидох при 
княза да взема пари назаем, 
за да отворя магазин за суве-
нири. С този магазин натрупах 
състояние. А Лихтенщайн, 
както и предполагах, стана 
една от европейските забеле-
жителности.

Когато през 1936 г. сте пожела-
ли да получите гражданство на 
Лихтенщайн, от вас са поиска-
ли като „встъпителна вноска“ 
да построите поилка за крави. 
Може ли сега някой руснак да 
получи   паспорт  на  княжество-
то? И какво е нужно за това? 
Каква „поилка“ да се построи? 
Изобщо има ли други руснаци в 
Лихтенщайн освен вас?
Има една много малка коло-
ния от 40-50 души, не повече. 
Състои се предимно от дами, 
омъжени за местни мъже. На 
практика няма друг начин да 
се получи гражданство. Нито 
произходът, нито парите 
могат да помогнат. 

Трябва да се родиш тук, да 
живееш определено време, 
след това молбата се раз-
глежда от общото събрание на 
гражданите. Всъщност по-
следният път 8 от 10 молби 
бяха отхвърлени. Един не го-
ворел добре немски, друг бил 
забелязан да нарушава пра-
вилника за движение по пъти-
щата, трети бил нелюбезен 
със съседите си. Тук държат 
на тези неща.

Какви тайни открихте от висота-
та на вашата възраст?
Не знам какво да ви отговоря. 
Всичко, което исках да постиг-
на в живота си, съм го постиг-
нал. Ако трябваше още вед-
нъж да живея на този свят, не 
знам щях ли да променя нещо. 
Получих чудесно образование 
в Швейцария. На 22 години 
станах известен спортен жур-
налист. Имах бизнес, ръково-
дих Олимпийския комитет на 
Лихтенщайн. 

Два пъти бях женен, имах 
много приятели. Търсих Кех-
либарената стая, помагах и 
помагам на Русия. Знам, че ще 
ме погребат в руското гроби-
ще във френския град Ница, 
където е майка ми. Там ще ме 
търсите.

Недейте така, бароне, да не  го-
ворим за това. По-добре ми ка-
жете какво според вас трябва 
най-вече да ценим в живота?
 Здравето. Никога не съм бо-
ледувал. Никога не съм ходил 
на лекар. Никога през живота 
си не съм пил лекарства, дори 
най-безобидните. И извед-
нъж преди 5 години краката 
ми отказаха, не мога да ходя. 
Може би за моята възраст 
това е в реда на нещата. Но за 
да стигна до кухнята, трябва 
да организирам цяла експе-
диция. Затова пък, както 
виждате, съм с ума си: мога 
да посрещам гости, дълго да 
разговарям с тях, да си спом-
ням.

Хората сами убиват себе 
си. Те не се хранят, те плюс-
кат. Не пийват, а пиянстват. 
Аз никога не съм пил алкохол. 
Ял съм колкото едно пиле. Не 
съм пушил. Затова кръвното 
ми сега е като на космонавт. 
Искате ли да проверите? (Тук 
баронът, въпреки моите въз-
ражения, взема от перваза 
един портативен уред за из-
мерване на кръвно налягане, 
сръчно го закрепва на китка-
та си и показва скалата. – 
бел. авт.). Вижте: 123 на 78.

Позволете ми, бароне, да ви по-
желая още много години живот 
и нови подвизи. Казват, че сте 
били на 14-те олимпийски игри. 
Тогава до нови срещи на Зимна-
та олимпиада в Сочи!
Съгласен съм, хубава идея.

Беседата води
Владимир Снегирьов

" 
Личният ми лекар във 

Вадуц смята, че на моята 

възраст е нормално да 

се боледува, да си здрав е не-

нормално. Той беше потресен, 

като разбра, че нямам нужда 

от виагра. Всички ме разпитват 

каква е тайната ми. Нямам ни-

каква тайна. Живейте като мен, 

ако ви допада“.

ЦИТАТ

ИЗ КНИГАТА НА НАДЕЖДА ДАНИЛЕВИЧ 

„БАРОН ФАЛЦ-ФАЙН“
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В 14:30 ч. на 6 ноември 1942 г. 

от Спаската кула потегля 

кавалкада от черни автомобили. 

Когато първата от тях се 

изравнява с Лобното място, 

оттам се чуват изстрели.

Виктор Илин е служил в секретна 

част, но става известен на целия 

свят. Той навсякъде оставя 

следи, но е бил неуловим за 

спецслужбите. Той стреля по 

Брежнев.

Сражение край Спаската кула
Лобното място Тук ефрейтор Савелий Дмитриев устроил засада на генералисимус Йосиф Сталин

Вождът разбрал за покушението 

едва след ареста на ефрейтор 

Дмитриев

Терорист-единак
Притичалите се чекисти от-
криват ответен огън и засип-
ват Лобното място с гранати. 
Скоро раненият терорист се 
предава. Оказва се, че това е 
33-годишният ефрейтор от зе-
нитния полк на ПВО Савелий 
Дмитриев. Разбира се, в съот-
ветствие с битуващите тогава 
представи за правосъдие, ор-
ганите веднага се заемат с 
разкриването на терористич-
на организация. Сътрудници-
те на НКВД стремително „по-
криват“ много хора, с които 
когато и да било е общувал 
Дмитриев: негови колеги, съ-
седи, роднини. Необходимите 
показания се добиват по еле-
ментарна схема: искали от 
всеки арестуван да посочи 
кръг от познати. От този кръг 
произволно се избират лица, 
които изглеждат подозрител-
ни: някой е с еврейска или 
немска фамилия, някой е с не-
сигурен произход.

Около четиридесет троша-
чи на кости, начело с начални-
ка на контраразузнаването на 
НКВД набързо скалъпват 
дело за „контрареволюционен 
заговор“. В него „участват“ шо-
фьорът Мартин Л., автомон-
тьорът Евгений Ш., червено-
армеецът Александър Л. Като 
заговорник е определен дори 
и братът на Савелий, негра-
мотният пекар Христофор от 
далечния казахски рудник Те-
ректи. Следователят пита 
Христофор: „Кого конкретно 
още сте въвлекли в антисъ-
ветската група?“

Пекарят, който от 10 години 
не е чувал нищо за брат си, 
стараейки се да угоди на слу-
жещия човек, ще отговори, че 
той обикновено пие самогон с 
възрастния Дементиев, работ-
ник в конния двор, и този ста-
рец също е записан като член 
на антисъветската нелегална 
борба. 

Но целият фокус се състоял 
именно в това, че от заговор 
нямало и помен. Дмитриев е 
действал самостоятелно – 
това става ясно от материали-
те по делото, които се съхра-
няват в архивите на „Лубянка“ 
и с които аз успях да се запоз-
ная. Но чекистите тогава не 
можели да признаят толкова 
очевиден факт, най-малкото 
защото за много от тях това 
означавало смъртна присъда. 
Ами как просто селско момче 
е успяло да завърти на пръста 
си цялата охрана на Кремъл?

Но преди да се отговори на 
този въпрос, по-правилно ще 
бъде да се разкаже що за 
човек е това, решил се самос-
тоятелно да си разчисти смет-
ките с „бащата на народите“.

Отмъщавал за баща си?
Още от младежките си години 
сибирякът Савелий Дмитриев 
започнал да се чувства жерт-
ва на болшевишкия режим. 
Обидите се натрупвали с 
всяка изминала година. Власт-
та го принудила публично, 

Настъпи ли времето за покаяние?
Актуалността на въпроса 

за оценката на сталинските 

репресии непрекъснато 

нараства. Днес половината от 

руснаците – 49% считат, че те 

трябва активно да се обсъдят и 

да не се забравя собствената 

история (преди година и 

половина са били 44%, а преди 

пет години – 42%), 37%,  че не 

трябва да се рови в миналото. 

По въпроса за това, трябва 

ли някой да се разкае за 

репресиите –  28% са убедени, 

че покаяние не е необходимо, 

23% считат, че то трябва да се 

поднесе от останалите живи 

началници, които са издавали 

заповедите за разстрел, 

21% – от изпълнителите на 

тези заповеди, 11% – от 

целия народ.  8% считат, че 

това трябва да се направи 

от сегашните политически 

ръководители на страната, 

по 7% очакват покаяние от 

сегашните ръководители на 

силовите структури и от КПРФ. 

Хората винаги са считали, че 

за това трябва да се говори 

повече, но отсъствието на 

авторитети, които биха могли 

да достигнат до федералните 

канали и да дадат оценка 

на това, води до незнанието 

на хората как да реагират, 

смята социологът Лев Гудков.                               
“Ведомости”

Човекът, който стреля по Брежнев
Дежа вю  27 години по-късно по същия сценарий действа друг терорист  

Кортежът се приближава към Кремъл. Скоро ще звучат изстрели

Шест часа преди да стрелят по 
генералния секретар, Брежнев 
взима предпазни мерки, които 
впоследствие се оказва, че не 
са били излишни. Като прави-
ло, Леонид Илич е пътувал в 
обикновена лимузина, но имен-
но в този ден се премества в 
бронирания ЗИЛ-111, който по 
принцип не му е харесвал зара-
ди бавната скорост. 

На 22 януари 1969 г. Бреж-
нев пристига на летище „Вну-

ково”, за да се ръкува лично с 
поредните космически герои. 
Звездата четворка: Шаталов, 
Волинов, Елисеев, Хрунов 
тържествено отпътуват от 
„Внуково” към Кремъл начело 
на правителствения кортеж. 
Брежнев слага космонавтите 
да седнат в неговия нов от-
крит ЗИЛ-310 и казва: „Те по-
срещат вас, а не мен!”. Зад тях 
в закрит правителствен ЗИЛ-
111 пътуват космонавтите Бе-
реговой, Николаев, Леонов и 
Терешкова. След като пропу-
ска първата кола, Илин напра-
во от два пистолета открива 
огън по втората лимузина, къ-
дето са се намирали космона-
втите Леонов, Береговой, Ни-

к о л а е в  и  Т е р е ш к о в а . 
Предното стъкло мигновено 
се покрива с паяжина от пук-
натини, а късчета избухват в 
лицата на космонавтите. 
Първи е ранен със смъртоно-
сен куршум шофьорът Иля 
Жарков. Куршум пробива ши-
нела на Леонов. Някой от кос-
монавтите поема кормилото 
от шофьора и спира колата. 

Чак 30 секунди по-късно те-
рористът без усилия е пова-
лен на земята и обезвреден от 
сътрудниците на кремълската 
охрана. Докторите признават 
Илин за невменяем.

чрез вестника, да се отрече от 
баща си, който на стари годи-
ни станал селски свещеник, 
което се превърнало в черно 
петно за всички близки родни-
ни. Той се отрекъл от родите-
ля си, но това унижение след 
това през цялото време из-
мъчвало Савелий. Призован в 
армията в края на 30-те годи-
ни, той се отличил в боевете и 
даже е бил предложен за наг-
раждаване, но проверката „не 
издържала“ и не му дали орде-
на. Изключили го от комсомо-
ла, като че ли за да подчерта-
ят, че попския син е обречен 
до смъртта си да носи клеймо 
на прокажен.

За разлика от другите в по-
добни на тази ситуации, които 
са поставили кръст на собст-
вената си съдба, той започнал 
критично да гледа на обкръ-
жаващия го живот. „Анализи-
райки причините за отстъпле-
нието на Червената армия,  ще 
каже Савелий на следователя 
– аз достигнах до извода, че 
селяните в СССР са лишени от 
собственост, те няма какво да 
защитават и именно затова 
призованите в армията селяни 
се предават в плен“.

Независимо от получените 

при задържането тежки рани 
от осколките на гранатите, 
Савелий бил разпитван и 
денем, и нощем. При това бил 
безпощадно бит.

Бой край Спаската кула
Ако се изхвърли цялата плява, 
свързана с търсенето на ми-
тичната „антисъветска теро-

ристична организация“, то ето 
какво са успели да изяснят 
следователите.

Ефрейторът от първи зени-
тен полк на ПВО, след като оп-
ределил източника на своите 
страдания, решил лично да си 
разчисти сметките със Ста-
лин. Той купил две гранати-ли-
монки от войници, излезли от 
обкръжение, и имал намере-
ние да ги хвърли на трибуната 
на мавзолея по време на пара-
да за 7 ноември. Но след това 
се отказва от тази идея.

Имал е и резервни вариан-
ти: опитвал се е да причака ге-
нералния секретар в концерт-
ната зала „Чайковски“, където 
той е трябвало да се появи на 
тържествените заседания за 
8 март и 1 май, но неизвестно 
защо не се появява.

И тогава Дмитриев на 6 но-
ември 1942 г. взема от казар-
мата своята винтовка, 45 па-
трона за нея, облича си 
шинела и тръгва право към 
Червения площад. Около 
13:00 минава покрай ГУМ, за-
обикаля храма Василий Бла-
жений и се доближава до Лоб-
ното място.  След като 
забелязал там да се навърта 
цивилен агент, Дмитриев не-

възмутимо преминал покрай 
него, отишъл до тоалетните на 
ГУМ, изпушил цигара и отново 
излязъл на площада. Качил се 
по стълбите на Лобното място, 
затворил след себе си вратич-
ката и я завързал с тел.

След няколко минути към 
него се приближил милицио-
нер и го попитал какво прави 
тук и от кого е изпратен. Тряб-
ва да се отдаде дължимото на 
ефрейтора: не трепнал нито 
един мускул на лицето му. „Во-
енен патрул. Изпратен съм за 
усилване на охраната на пло-
щада в навечерието на праз-
ничния ноемврийски парад“ – 
доложил Дмитриев.

Развръзката настъпва в 
14:30 ч. Когато от Спаските 
врати излиза поредната ка-
валкада лимузини, Дмитриев 
неочаквано вдига винтовката 
и стреля три пъти по челното 
стъкло на първия автомобил. 
Между другото, в него пътува 
не Сталин, а Микоян. Най-
близкият сподвижник на 
вожда, за когото казваха, че 
благополучно е надживял че-
тири генерални секретари („от 
Илич до Илич без инфаркт и 
паралич“), не получава дори и 
драскотина. Неговата кола, 
след като излязла из под 
огъня, веднага по Илинка (то-
гава –  ул. Куйбишев) „отпра-
шва“ по-надалеч. Затова пък 
следващите автомобили от 
кортежа спират, от тях изска-
чат сътрудниците на охрана-
та. Червеният площад е огла-
сен от шумна стрелба и 
взривове на гранати.

Разпитите по делото са при-
ключени през лятото на 43-та. 
Обаче – това е загадката – 
протоколът за завършването 
на следствието е подписан 
едва на 3 август 1950 г. Къде 
се е намирал Дмитриев през 
тези 7 години?

На 25 август 1950 г. пред 
членовете на военната коле-
гия на Върховния съд заста-
нал безсилен старец, полу-
сляп, лишен от дар слово и 
трудно разбиращ къде се на-
мира. 

Един час след началото на 
заседанието той равнодушно 
изслушал смъртната присъда. 
В същия ден присъдата била 
приведена в изпълнение.

Дмитриев 
неочаквано вдигнал 
винтовката и 
стрелял три пъти по 
челното съкло 
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“Не мога да 
понасям”

ОТКРИТ УРОК

Д
а се зададе такъв въ-
прос на слушателите 
и читателите е все 
едно да разбудиш 

звяр. Ние обаче не се упла-

точно така, променяйки окон-
чанието. 

Людмила се дразни, когато 
се използва „одеть” (обличам) 
вместо „надеть” (слагам) – като 
това го правят моделиери и ди-
зайнери. Да, наистина е обид-
но, но можем да си го обясним: 
тези думи така често се сре-
щат в речта на специалистите, 
че постоянното объркване е 
неизбежно. Алексей пък ни 
пише: „Направо потрепервам 
от ударенията „компАс”, „Мур-
мАнск”, с които просто обижда-
те всички моряци. Потрепер-

вам и от „дОбыча Угля” (добив 
на въглища), с което обиждате 
мен, минния инженер”. Не ис-
каме никого да обиждаме, но 
какво да правим ние, обикно-
вените хора – не моряците, не 
минните инженери? Тези уда-
рения са извън литературната 
норма.

Татяна не може да понася, 
когато я питат „сколько 
время?” (непр. вариант на 
„сколько времени?” „колко е 
часа?“ – б.пр.). Не се примиря-
вайте, Татяна, а поправяйте! А 
една друга грешка, забеляза-

шихме и попитахме: кои думи 
и изрази най-много ви дразнят 
в речта на другите хора? 

Ето Ирина например нена-
вижда, когато й казват „прие-
дь” (разг. форма на „приезжай” 
ела – б.пр.). Как я разбирам! 
Аз не бих отишла, ако някой 
ми го предложи в тази форма. 
А Мария „побеснява” от ударе-
нието „кремА” (род.падеж на 
крем – б.пр.). С Мария може да 
поспорим: в речника няма да 
намерите такова ударение, но 
професионалните козметици 
произнасят думата „крЕмы” 

Марина
Корольова

МОСКВА

на от Татяна, може да бъде 
простена: „по срЕдам” (всяка 
сряда). Разбира се, „по сре-
дАм” би било по-добре, но тази 
грешка не се смята за груба.

Ира е забелязала, че един 
телевизионен журналист е 
казал в ефир „домЕнная печь” 
(доменна пещ). Тук можем 
само да се усмихнем, защото 
ако това е бил начинаещ жур-
налист, т.е. млад човек, той 
със сигурност знае, какво е 
домЕн (адрес на сайт в интер-
нет). Докато „дОменная печь” 
не му е известна. Анна пък 

твърди, че е посветила живо-
та си на борба с думата „куша-
ть” (ям)! Аз бих се присъедини-
ла към Анна, но не във всички 
ситуации: ако се предлага да 
„кушать” на дете или на гости, 
то това е напълно допустимо. 
Лошо е, ако за себе си казват 
„я покушал” (правилен вари-
ант „я ел/позавтракал/пообе-
дал...” – б.пр.). Впрочем по-до-
бре е да не посвещаваме 
живота си на борбата с чужди-
те грешки. Много по-лесно е 
самите ние да говорим краси-
во и правилно!

ОТГОВОРИ

По хоризонтала: Плятт | Ливанов | Банионис | Трубка | Мешок | Куба | Сеймур | Хаки | Бочкарёва | Хоун | Мыло | Босс | Люрекс | 
Нанду | Танго | Руно | Суть | Броня | Клин | Горб.
По вертикала: Мембрана | Башмачкин | Каламбур | Люди | Уборка | Очки | Лавсан | Столб | Хам | Ринг | Слава | Нёбо | Тромб | 
Негр | Токсикология | Хармс | Брем | Азартность.

Сканди  Проверете речниковия си запас
1 2

3 4

 АНЕКДОТИ ОТ МОСКВА

Для кого – всего лишь води-
тельское удостоверение, а 
для инспектора – хлебная 
карточка...

– Алло, это Международный 
валютный фонд? Мы проси-
ли перевести деньги...
–Хорошо, переводим: «День-
ги – это mоnеу»...

Поселки для богатых в 
России чем-то напоминают 
резервации...

Учитель физкультуры никак 
не может обыграть в шахматы 
учителя труда, потому что тот 
втихаря  выстругал себе два 
дополнительных ферзя!

Услышав аплодисменты в са-
лоне после посадки авиа-лай-
нера, польщенный командир 
экипажа немедленно поднял 
самолет в небо и исполнил на 
бис петлю Нестерова, «бочку» 
и другие фигуры высшего пило-
тажа.

Избрани стихове 
от руски поети

* * *

Крыша этого дома – 

пуленепробиваемая солома,

а над ней - голубая глина и 

розовая земля,

ты вбегаешь на кухню, 

услышав раскаты грома,

и тебя встречают люди из 

горного хрусталя.

Дребезжат, касаясь друг 

друга, прозрачные лица,

каждой гранью сияют 

отполированные тела,

старшую женщину зовут 

Бедная Линза,

потому, что всё 

преувеличивает и сжигает 

дотла.

Достаешь из своих запасов 

бутылку «Токая»,

и когда они широко открывают 

рты -

водишь пальцем по их губам, 

извлекая

звуки нечеловеческой чистоты. 

                  *  *  *

Cвет, отсыревший, как порох       

Понякога сред съвременните 
поети може да се срещне ис-
тински талант като Алексан-
дър Кабанов. Цитат от списа-
ние „Знаме“: Кабанов е весел 
виртуоз, героят му е трагичен 

шут, остроумен, който си 
играе с думите и звуците, 
като създава неочаквани ек-
зистенциални връзки и от-
глежда вътре в себе си сло-
вото, още неузряло...

АЛЕКСАНДЪР КАБАНОВ

Александър Кабанов

в гильзах туннелей, и мы

въехали вдруг на пригорок

нашей последней зимы.

Снег и поэты повсюду -

скрежет зубовный и вой…

…выпили, сдали посуду

и повернули домой.

Руска кухня    Кисели краставички

патладжани, дини, пъпеши, 
грах в шушулка, лозови листа, 
цветно зеле... Да се съсредо-
точим на краставичките.

Необходими продукти (за 
50 кг кисели краставички): 
пресни краставици – 53 кг, 

копър – 1,5-2 кг, листа и ко-

рен на хрян – 250 г, чесън – 

150-200 г, люти чушлета прес-

ни – 50 г или сушени – 10-12 г, 

магданоз и керевиз – 250 г, 

листа от черен касис или виш-

на – 500 г. 

Начин на приготвяне:
Краставиците се измиват добре 

и се подреждат в каца, като се 

редуват със зеленината: копър 

(със зелени семена), целина, 

магданоз, листа от черен касис, 

листа и корени на хрян, естра-

гон, чесън, мента, червена люта 

чушка (по избор). Препоръчвам 

преди нареждането на краста-

вичките първо да се потопят за 

2-3 минути във вряла вода, а 

после веднага да се облеят със 

студена вода. Краставичките се 

заливат със солен разтвор, по-

криват се със стерилизирана 

марля или кърпа, отгоре се по-

ставя дървен кръг или тежест 

(камък). Кацата престоява 1-2 

дни в помещение, след което се 

долива солен разтвор и се по-

ставя в мазе или на студено. 

Готвач Юс

Знае се, че още през XII век 
в Русия са правили кисели 
краставички и кисело зеле. 
По-късно асортиментът от 
консервирани плодове и зе-
ленчуци става все по-разно-
образен. Познавачът на 
руската кухня Вилям Пох-
льобкин отбелязва, че в 
крайна сметка руснаците 
открили, че може да консер-
вират гъби, краставички, 
домати, чушки, тиквички, 
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Какво означава 
да обичаш по 
руски? Чакаме ви 

на нашата 
фейсбук-
страница

www.facebook.com/rusiaibulgaria

„Аз бих 
научил 
руски...” А ти?

Вектор Публикуваме откъси от съчинения на български учители-русисти, взели участие в конкурса „Пушкин”

Наложи ми се да се 
боря за истината

Обединяваме се 
в клубове  

„Недаром помнит вся 
Россия“

Надеждата 
е в сина ми!

Аз съм българска учителка и 
преподавам руски език в бъл-
гарско училище от тридесет и 
четири години насам.

Безумно обичам руския 
език и руската култура (нераз-
делна част от която е велика-
та руска литература), високо 
ценя руското изкуство, отдав-
на се интересувам от руска ис-
тория. 

Старая се да възпитавам в 
учениците си дълбоко уваже-
ние към Русия и руснаците, да 
им вдъхна искрена любов и да 
стимулирам устойчив интерес 
към руския език, култура, из-
куство, история. За щастие в 
по-голяма част от случаите 
това ми се удава. Сега бих ис-
кала да разкажа за ситуация, 
в която ми се наложи да се 
боря за истината, да я отстоя 
в спор, проверявайки на прак-
тика, как езикът спомага за 
постигането й.

Моите признателни съоте-
чественици никога няма да за-
бравят, че хиляди руски вой-
ници и офицери са загинали за 
нашата свобода и че нашата 
земя е пропита с тяхната кръв.

Обаче има и такива бълга-
ри, които твърдят, че главната 
цел на военните действия е 
било разширяването на сфе-

Съвсем наскоро в България бе 
проведено преброяване на на-
селението. По официални 
данни в Ямболска област жи-
веят 122 430 души. 254 души 
са определили за свой роден 
език руския. Отделно е пред-
ставен и етническият състав 
на населението. Към руската 
етническа група са се причис-
лили 184 души, от които 181 са 
посочили, че техният роден 

Откъде започна всичко? В 
България трета поредна годи-
на се провежда конкурсът за 
декламатори на руски език. 
През тази година темата беше 
„Недаром помнит вся Россия”.  
Аз не знам колко души са нау-
чили истината за Отечестве-
ната война от 1812 г. от уроци-
те по история, но моят брат, 
когато му разказах за конкур-
са, веднага започна: „Скажи-
ка, дядя, ...” Децата, които се-

През 2010 г. в София бе сфор-
миран комитет, който настоя-
ваше да се премести паметни-
кът на Съветската армия от 
центъра на София. Тези хора 
обосноваха искането с това, 
че това е паметник на чужда 
армия, окупирала (!) България. 
Излиза, че на всеки 9 май се 
покланям на паметта на оку-
патори? Кой тогава е освобо-
дил Европа от кафявата 
чума? Окупатори ли е посре-
щала баба ми с цветя на 9 сеп-
тевмри? А ако моят син, на 
който толкова много съм гово-
рила за руския народ, ме попи-
та кой е прав – аз или хората 
от този комитет? Била ли е 
Съветската армия окупатор 
на България през 1944 г.? Не, 
сине! Червената армия влиза 
в страната и навсякъде русна-
ците са били посрещани с 
цветя и червени знамена. За 
какви окупатори говорим, ако 
българският народ е посре-
щал полковете с цветя и въз-
гласи: „Братушки!” Ние, бълга-
рите, не дадохме да се 
демонтира нито един памет-
ник на съветския воин – те са 
били издигнати от нашите ро-
дители, за тях с благодарност 
се грижим ние и съм уверена, 
че в бъдеще за тях ще се по-
грижи синът ми.

рата на влияние на Руската 
империя на Балканите. Смя-
там подобни мнения за по-
грешни и се старая да не им 
обръщам внимание. На някои 
хора обаче тези мнения им се 
струват правдоподобни и те 
им вярват. Сред тях се оказа 
един от моите ученици, десе-
токласникът Николай, който 
ме попита, какво мисля по 
този повод? Благодарих на 
Николай за въпроса и му пред-

ложих да поговорим по тази 
тема подробно в някой от 
следващите часове. Разбира 
се, аз се подготвих много ста-
рателно. Отначало съобщих 
един красноречив факт. В 
Кримската война през 1853-
1856 г. участват само 16 до-
броволци, а в Руско-турската 
война през 1877-1878 г. – хиля-
ди. Очевидно те са се записва-
ли за доброволци и са замина-
вали на фронта, за да се борят 
за свободата на братята им по 
вяра – българите, а не в защи-
та на имперските интереси. 

език е руски. Средната въз-
раст на нашите съотечестве-
ници е около 40 – 50 години. 
Много от тези хора,  почти не 
използват руски език в общу-
ването със своите деца.

Много живеят в селски 
местности. Те нямат възмож-
ност да общуват със съотече-
ствениците си. Освен това на 
тях, особено на жените, често 
им се случват различни непри-
ятности. Незнание на езика, 
невъзможност да намерят ра-

дяха в залата, чуха истината 
за войната от стихотворения-
та на Пушкин, Лермонтов, 
Цветаева, Окуджава, Крилов.

Кой по-истинно е предал 
трагедията и болката на рус-
наците за осквернената Мос-
ква, величието на духа на ру-
ския  народ? Пушкин и 
Лермонтов или историците? 
Мисля, че писателите. Какъв 
достоен човек е казашкият 
атаман Матвей Иванович Пла-
тов! Когато започва войната с 
Наполеон, той не е първа мла-

бота, проблеми в семейство-
то... Те се нуждаят от юриди-
ческа помощ, както и от 
медицинска и финансова 
помощ, но най-вече от разби-
ране. А не от обвиняване.

С всяка измината година в 
отношението към рускогово-
рящите се все повече се на-
месва политиката. За да могат 
да си помагат един на друг, хо-
рата започнаха да се обединя-
ват в клубове, общества, фе-
дерации... Родният им език 
става език за общуване в тези 
обединения, в нашия случай 
това е руският. Мен отдавна 
ме тревожи отношението към 
руския език. Руският език 
трябва да бъде защитаван.

дост и зад гърба си има соли-
ден военен опит. Той лично по-
знава френския император и 
заслужено си спечелва уваже-
нието му. Наполеон е искал да 
му присъди ордена на Почет-
ния легион. Атаманът отказва 
от наградата с думите: „За 
какво му е да ме награждава? 
Аз не съм му служил и не мога 
никога да му служа”. В руската 
песен, която изучих, Платов 
няма възраст. Той е безстра-
шен, бърз в думите и делата 
си. Когато за свободата се 
борят такива хора, за които 
няма значение цената, те по-
беждават. А езикът? Когато 
душата е тъмна, и езикът няма 
да ти помогне да чуеш и видиш 
истината.

Хиляди руски вой-
ници са загинали 
за нашата свобода, 
земята ни е пропита 
с тяхната кръв
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1.
“Кой ми сви чадъра? Ши му счупа

ръчичките аз на него, ши му счупа!”, кре-
щи ББ вече втора седмица, гаче някой е
боядисал коня му зелен...

“Приемете поздравленията ми по по-
вод избирането Ви за председател на
ПЕС. Тази позиция е шанс България да
има още един представител, който ще
защитава националните интереси в евро-
пейската политика на най-високо равни-
ще. Убеден съм, че с избора Ви за пред-
седател на ПЕС страната ни получи още
по-силен глас в Европа.”

Така ББ поздрави Станишев. Минала-
та година. Когато ПЕС избра Сергей за
временен лидер.

“Ще бием целия ПЕС на изборите!”.
Така същият ББ поздрави същия Стани-
шев. Тази година. Когато ПЕС избра
Сергей за президент с пълен мандат.

ББ не помни какво е казал преди една
минута, та ще помни цяла една година
не‘кви лафове, писани от неизвестна му-
шица в МС. Горкинката мушица! Где ли са
я напъдили заради туй опущение!

Протоколът е лицемерие, облечено в
красиви думи. Не можем да искаме това
от ББ. За неговото лицемерие думите не
стигат. А максимата “noblesse oblige”
(“благородството задължава”) му звучи
като ругатня.

ББ е искрен, честен и открит. И поне-
же (според Негова Скромност) се отли-
чава с “интелигентност, доброта, възпи-
тание и правдивост”, политиката е бой,
опонентът - враг, врагът - обект за преби-
ване, унижение и/или покупко-продажба.
А ПЕС е неговият хранен пес - може да
го нарита зверски и за удоволствие, а
може и с пържолка да го възнагради.
(Малко граматика - ПЕС е партия, а “пар-
тия” не е в мъжки род, все пак.)

“Ще бием целия ПЕС!” - този гневен
гейзер на “интелигентност, доброта,
възпитание и правдивост” избликна в
мига, когато Европа затвори чадъра над
могъщото му теме и избра Станишев. Та
оттогава ББ вика ядно “Кой ми сви чадъ-
ра?! Ши му счупа ръчичките аз на него,
ши му счупа!”, и гледа свирепо към “По-
зитано” 20.

2.
“Един призрак броди из Европа - при-

зракът на комунизма. Всички сили на ста-
ра Европа са влезли в съюз за свещена
хайка срещу тоя призрак...”

Ето го и адреса на най-прочутия при-
зрак в света - Брюксел, Гран плас N9,
Къщата на лебеда. Приказен барок, XV в.
До нея, на N8, е залепена Къщата на
звездата, а в нишата под колоните е
полегнал “Спящият рицар” - Еверард Сер-
клаес, поет и благородник, спасил Брюк-
сел от фламандско нашествие (1356 г.),
по-късно подло убит. Та - на N9 от декем-
ври 1847 г. до февруари 1848 г. Маркс и
Енгелс ще напишат Комунистическия
манифест, ще пуснат призрака да броди
на воля, а белгийският крал Леополд I ще
разпореди да ги конвоират “любезно” до
френската граница. През 1885 г. под кри-
лото на лебеда ще се роди Белгийската
работническа партия. Какво е разпоре-
дил Леополд II - не знам.

Две паметни плочи документират тези
събития. Никой не дращи, не кърти и не
цапоти.

3.
От “Позитано” 20 до “Rue du Trone” 98

са 3 часа без малко. По въздуха. Иначе
тези 3 часа са равни на 17 години за
Станишев, на 23 за БСП и пак на 23 за
България. Защото на “Тронната улица”
или “Улицата на трона” е централата на
ПЕС и води право до кралския дворец.

Ние сме си “роднини” с белгийската
династия - Бурбони, Орлеани и Сакс-Ко-
бург-готи. Плюс Търновската конституция.
Черно-жълто-червеното знаме е вдигна-
то - значи Албер II е в Белгия. Няма охра-
на, няма гвардейци с рошави шапки, даже
туристи няма. Никакво движение сред
тумбестите чимшири в кралския двор.
Лежерна утрин. И ушите ни мръзнат.

Мръзнат и докато пушим в каменния

Кой сви чадъра на ББ? Къщата на призрака. Европа не е
„Спящия рицар”. „Игра на тронове”. На Гран плас, „При коня”.
Кръгли очилца за Манекен Пис. Призрак в торба седи ли?

двор на SQUARE (Конгрес-
ния център) - куб от стъкло и
алуминий посред Хълма на
изкуствата. Златната зала
прелива в червени протубе-
ранси. Няма и полъх от по-
знатия речитатив на Сергей,
монотонен и безизразен,
способен да приспи и ле-
тящ дракон. Това е друг
Сергей - един човек, който
си е у дома. Не само заради
приятелската атмосфера, а
заради енергията на инте-
лекта.

Ние познаваме енергия-
та на омразата и отмъщени-
ето, на завистта и злобата,
на силата и насилието, на
интригата и коварството, на
подлостта и лицемерието,
на лъжата и предателство-
то. Те са на почит и пиеде-
стал. Особено - харизматич-
ната мощ на мускула. На
бицепса, трицепса, чалгата,
лакомията и простотията. В
българския политически
живот енергията на интелек-
та е нещо чуждо, непоноси-
мо, позорно и престъпно.
Ние живеем в царството на
безмозъчните орки, които
убиват човека (“Властелинът
на пръстените”) и на без-
душните диментори, които
го опустошават (“Хари Потър”). Смисле-
ното е обезсмислено, същностното -
несъществено.

Затова изборът на Сергей за прези-
дент на ПЕС с 91,7% (почти пълен кон-
сенсус) си е чиста победа “3 в 1”.

4.
Победата е за България.
За “дежурния виновник” и “момчето

за бой” на ЕС и ЕК, за същата тази “чер-
на овца”, която непрекъснато хокат, нати-
скат, изнудват (убийството на “Козлодуй”),
наказват; която наблюдават под микро-
скоп като бактерия, като вирус някакъв (а
днес българските журналисти сами искат
мониторинг заради помляната свобода на
словото!); която подритват, презират, изо-
лират и току запращат в някаква “втора
писта”, в някакъв глух коловоз, отреден
за “второкласните” държави според висо-
комерната класация на “първокласните”.

А те по вековна традиция стигматизи-
рат България (Изток, Балкани, славянст-
во, православие, “бивши соц”), и гледат
България през очилата на своите свеще-
ни предразсъдъци, неприкосновени пре-
дубеждения и надменно невежество. Те
не виждат България - виждат само ня-
какъв прашасал етнографски музей
(цървули, гайди и вариететни нестинар-
ки); само някаква територия (“Ах, каква
природа! И четири сезона! О-ля-ля! А

киселото мляко! Ммм!”); виждат само сво-
ите си интереси на тази територия. А
България - тя интереси няма, и ако слу-
чайно се сети, че има, туй си е нахалство
безмерно.

И една кохорта уж български уж по-
литици повтарят упоителния рефрен “Ние
сме малки, от нас нищо не зависи”, ала
хич не е малка България, средноевро-
пейска държава е тя - по територия и
население. И докато кохортата повтаря
тоя рефрен, ще бъдем малки, ще бъдем
жалки и от нас нищо няма да зависиЕ

Европейската левица извади Бълга-
рия от стигмата.

5.
Победата е за БСП.
За същата тази “антифашистка измет”

и “болшевишка сган”, съставена от “чер-
вени боклуци”, “модерни левундери”, “ко-
муняги”, “комуноиди”, “савецки агенти”,
“копелета гнусни”, “комунистически сви-
не”, “селяндури”, “меки китки”, “шумкари”,
“терористи”, мафиоти”, “наглеци” “изроди”
и “дегенерати”... Няма да цитирам писо-
арните умотворения на ББ, слугинаж и
анонимни форумни псувачи - хартията не
може да понесе всичко. Прочее “Къде
има опозиционна партия, която да не е
била охулена от своите управляващи
противници като комунистическа?” (из
Комунистическия манифест).

Победата е за БСП, която десните
ненавиждат, съдят и сатанизират и току я
пращат “в Сибир”, обаче дестинацията се
оказа малко по-различна - в Брюксел, на
“Тронната улица”.

За същата БСП, която години не мо-
жеше да припари до прага на ПЕС, нито
до портите на Социнтерна, понеже “брат-
ски” български партии пишеха напоител-
ни публични доноси как това е немисли-
мо, недопустимо, вредно, опасно и гибел-
но за светлото бъдеще на световната
левица... Прочее “Къде има партия, която
да не е запращала в лицето на по-на-
предничавите хора от опозицията дамго-
сващото обвинение в комунизъм?” (виж
по-горе).

Изборът на Станишев извади БСП и
от тая стигма.

“Сега българският премиер, за да
получи подкрепата на ПЕС например за
членството на България в Шенген, не
трябва да идва в Брюксел, достатъчно е
да се разходи до “Позитано” 20, каза Пол
Нируп Расмусен на 24 ноември 2011 г.,
когато ПЕС за първи път избра Стани-
шев. Днес думите на Расмусен са неза-
обиколим факт. Дали БСП ще стане фак-
тор - зависи само от БСП.

6.
Победата е за Сергей. Лично.
За същото “момченце с кръглите очил-

ца”, за това “подобие на Берия”, “мамино
детенце”, “аристократ”, “нахалник”, “на-
глец”, “червена прашка” и “човек без са-
моличност”, дето “сърцето му бие ведно с
Кремълския часовник”.

Писоарните умотворения на ББ, слу-
гинаж и анонимни форумни псувачи са
първобитно комплексарско самозадово-
ляване в сравнение с едно интригантско
писъмце. То е адресирано “до Президиу-
ма на ПЕС, лидерите на партиите-членки
на ПЕС, председателя на ЕП Мартин
Шулц, левите медии в Европа и цяла лява
Европа”. Повод - идиотския “СПИН-скан-
дал”. Автор - неидентифициран гневен
интригант (НГИ).

НГИ уведомява ПЕС, че “Този млад
човек е в състояние на постоянно раздво-
ение. Вие виждате само неговия зализан
европейски образ. В Европа говори уме-
ло с всички леви клишета, държи се при-
лежно, сковано и скучно”, но “на българ-
ска територия се изявява като шеф на
Гестапо”, “мисли се за комендант на конц-
лагер”, има “замъглено от апаратни игри
съзнание” и “посяга към левите идеи” с
“трепереща от егоизъм и сласт ръка”,
поради което “кандидатурата на Стани-
шев за лидер на ПЕС е вредна”, заклю-
чава НГИ.

И предупреждава: “Ако искате ПЕС
да стане организация без смисъл, куха и
пошла структура, то вие сте открили своя
кандидат...”.

Това писмо не е единствено. Има още
упражнения в доносителство.

Изборът на Станишев сложи край на
тази интрига. Засега. Докога? Дали? Ня-
кой да е чел гигантийското фентъзи “Игра
на тронове”?

7.
“Игра на тронове” е сказание за вла-

детели, воини и чародеи, наемни убийци
и незаконородени претенденти за власт,
появили се във времена на мрачни по-
личби. Една войнствена орда, едно жес-
токо дивашко племе сее смърт и безумие.
Сред заговори и коварства, трагедии и
вероломство, победи и насилия, съюзни-
ци и врагове, всяка от страните се бори
за победа в най-смъртоносната битка...

Единното някога кралство се е сдоби-
ло с четирима крале, които претендират
за върховната власт. Там, където са чети-
рима, могат да станат и повече в лицето
на железните мъже - пирати и разбойни-
ци. На този фон перипетиите на едно
малко момче не изглеждат от значение...

Някои твърдят, че тази сага надхвърля
всичко, достигнато досега във върховото
фентъзи. Кой знае?”

(“Пъблишърс Уикли” за “Игра на тро-
нове” от Джордж Р. Р. Мартин)

Гран плас, Брюнсел
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рябва да си призна-
ем, че у нас битува
навикът да не ценим
постиженията на
сънародниците ни.

Изборът на Сергей Станишев
за президент на ПЕС е европейска
оценка за лидера на БСП

Доц. д-р Иван ГАВРИЛОВ

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

виновен за лошия резултат. Ня-
кои БСП-членове си присвоиха
правото на съдници, забравяйки
своята отговорност. Бях един от
тези, които заявиха, че загубата
на изборите от БСП ще се ока-
же не катастрофа, а фактор за
нейното стабилизиране. Писал
съм много, ще припомня един
своя материал на страниците на
нашия в. ДУМА от 9 юли 2009 г.
под заглавие “Най-интелектуал-
ният човек на партията!”

Сергей Станишев буквално
пред очите ни израстваше и
израства с всеки ден. Аргумен-
тирано и пълноценно отстоява
принципите си. Той ръководи
партията повече от десет годи-

ни, през което време БСП по-
стигна победа на парламентар-
ните избори през 2005 г. и съста-
ви коалиционно правителство,
което изкара пълен мандат и
въпреки трудностите направи
възможното за подобряване ка-
чеството на живот на хората.
Нееднократно съм задавал
въпроси на опонентите си дали
са в състояние да посочат заме-
стник на Станишев - с реални
качества, отговарящи на настоя-
щата политическа даденост.
Обикновено отговорът е мълча-
ние! Ще припомя на читателя
зловещата атака и клеветничес-
ката кампания, на които бяха
подложни лидерът на БСП и

партията като цяло (впрочем те
не са спирали особено от стра-
на на ГЕРБ и лидера им). Стани-
шев отстоява позициите достой-
но. Като резултат на поведение-
то на лидера и на цялата партия
рейтингът на БСП не е същият
като преди 3 години.

Въпреки манипулациите и
медийната подкрепа на ГЕРБ,
нашият народ вече осъзнава
колко е бил излъган и до какво
ниво на живот го доведе прави-
телството на Б. Борисов със сво-
ята некомпетентност и антисо-
циална политика. Въпреки голя-
мата си заетост по време на
премиерстването си, Сергей
Станишев намери сили, време и

смелост да напише книгата “За-
щото сме социалисти”, в която
даде отговори на много въпро-
си. Например на въпроса “Пен-
сиониран ли е социализмът?” той
отговори: “Ние, социалистите,
сме убедени, че това, което по
естествен път идва, за да смени
стария световен ред, се нарича
социализъм.”

Изборът на Сергей Стани-
шев за лидер на ПЕС не само за
социалистите и техните симпа-
тизанти, но и за всички българи,
е събитие, което трябва да при-
ветстваме и с което да се горде-
ем. Защото това е висока евро-
пейска оценка, в интерес на
България и нейните граждани.

Т
Повод за мисълта ми дава из-
борът на Сергей Станишев за
президент на Партията на евро-
пейските социалисти.

След загубата на парламен-
тарните избори през 2009 г. не
само извън партията, но и вътре
в нея започна канонада от обви-
нения, стигащи до груб цинизъм,
по адрес на Станишев. Не лип-
сваха искания за оставка, защо-
то едва ли не той единствено е

До г-жа Нона Караджова
Уважаема госпожо министър,
Инициативен комитет, представляван

от Цветан Петров Игнатов, Ви уведомява-
ме:

Казусът с премахването (унищожава-
нето) на безстопанствените кучета е от
особено значение за град София, а също
и от национално значение.

По този повод:
1. Инициативният комитет (граждани-

те на жк “Борово”, 100%) предлагаме и
настояваме спешно да бъдат прибрани,
обработени и да не бъдат пускани отново
скитащите безстопанствени кучета (за жк
“Борово” те са може би 60-100).

2. Изпращаме Ви “Декларация”
на Инициативния комитет със съот-
ветните подписи. Молим Ви да при-
емете нашите мнения и предложе-
ния (ние сме членове на граждан-
ското общество).

3. Законите - ЗЗЖ (Закон за
защита на животните) и ЗВД (За-
кон за ветеринарномедицинската
дейност), и подзаконовите актове
трябва да бъдат предложени за
поправка от Вас на Народното
събрание за извършване на по-
правка или издадени нови такива,
съобразени с тези в Европейския
съюз; предложенията на парламен-
тарните, извънпарламентарните
партии, гражданското общество и
редица съюзи.

Абсурдно е в ЗЗЖ да е запи-
сано: “Кучета, които са осиновени,
да остават в приюта или се връщат
по местата, откъдето са взети.”

Защо и по казуса с кучетата
сме на последно място в ЕС? Този
въпрос там отдавна е решен. Дори
и в Румъния, в Букурещ, за 3 ме-
сеца към 100 хил. животни са при-
брани в приюти.

Госпожо министър,
Принципното искане на Инициативния

комитет и гражданите на жк “Борово” е
следното:

- Прибраните по т. 1 кучета и в
допълнение: всички стари, зли, недъгави,
болни, слепи и др. незабавно да бъдат
унищожавани. По-младите, 4-5-годишни,
здрави, добри породи - да бъдат предла-
гани на гражданите за осиновяване. След
6 месеца останалите да бъдат унищоже-
ни. Така за срок от 1-2 години гр. София
и страната ще се отърве от кучешката

Към 14 ч. на 2 юли 1949 г. се
намирам на пл. “Коста Петров” в
Дупница. В очакване на бай
Васил Митрин, за да ходим на
кино. Беше събота, пазарен ден.
По радиоуредбата се лееше га-
леща ухото музика. Внезапно
музиката заглъхна. По радио
“София” се прочете съобщение
на ЦК на БКП, че е починал
Георги Димитров. Площадът
онемя. Хората застинаха като
ударени от гръм. Кинопрежек-
цията се отложи.

Вестта за кончината на Ге-
орги Димитров ме развълнува.
По това време бях активен член
на Съюза на народната младеж,
а преди учредяването му - на

Нова идея в ГЕРБ - данък върху пенсиите! Това предложил член на
парламентарната комисия по бюджета. Дотам ли стигна бюджетът на
държавата, че да се облагат пенсиите? Предложението говори за финан-
сова неграмотност.
Няма държава от ЕС, а още повече - около нас, в която да се изплащат
толкова ниски пенсии. Премиерът Борисов не пропуска да споменава колко
са ниски данъците у нас, а пенсиите?
Специалист финансист съм в системата на данъците от 25 години. Не е
нормално в нашата държава да се плаща данък 10% за доходи независимо
от техния размер. Не е нормално при 400 лв. - 10%, и при 40 000 - пак 10%.
В редица държави данъкът при по-високите възнаграждения е по-висок.

Четири лапи Памет

Спомен за Георги Димитров

Работническия младежки съюз, който
беше забранен в гимназията като поли-
тическа организация. Въпреки това уча-
ствах в “нелегална” ученическа ремсова
група. Моя милост беше върл привърже-
ник на комунистическите идеи, което се
дължеше на баща ми - един от учредите-
лите на партийната организация през
1919 г. и на моя брат Георги.

С Георги Димитров ме свързва близко
родство. По бащина линия нашата фами-
лия е в роднински връзки с баба Фида, а
Георги Димитров е неин племенник. Де-
цата й Александър, Георги и Апостол са
комунисти. В далечната 1919 г. в тяхната
къща се учредява селската партийна
организация - една от първите в Дупниш-
ка околия.

По примера на Георги Димитров и аз
си направих снимка, на която четях книга.
И до днес я пазя като скъпа реликва.

На 18 юни 2012 г. се навършиха 130
години от рождението на Георги Димит-
ров. Българската и световната демокра-
тична и антифашистка общественост от-
белязаха юбилея.

След “демократичните промени” от
1989 г. името на Георги Димитров бе об-
речено на забвение и обругаване. Родни-
те неофашисти, реваншисти, екстремисти,
антикомунисти, скинари и пр. обявиха вой-
на на неговия живот и дело. И всичко това,
защото бе комунист, антифашист и демо-
крат от световна величина. С истерична
омраза и ненавист не се посвениха да
съборят мавзолея, да демонтират памет-
ници и другите символи, свързани с него.
В същото време неговите паметници в
Европа и други краища на света стоят не-
покътнати. Какъв срам и позор!

РЕФЕРЕНДУМ И ЗА КУЧЕТАТА

ОПРЯХА ДО ПЕНСИИТЕ

Иван СТОИМЕНОВ

Мийко МИЙКОВ, Велико Търново

напаст. След което приютите да бъдат
предоставени за детски градини. В САЩ
срокът е не 6, а 2 месеца.

В отговор на г-жа Бояджиева, зам.-кмет
на Столична община, до нас четем: “Из-
граждаме приют за 2000 кучета и до 2016
г. (т.е. след 5 години) ще се справим с
кучетата в гр. София.” А за цялата страна?

Да, но досега са изядени 8 човека,
нахапани, нападнати над 3000, а до 5
години?! Числото вероятно ще се удвои.

Извод: Действайте смело, безкомпро-
мисно, защитете народа от тази безсто-
панствена кучешка напаст.

Предупреждение: Ако властимащите

не приберат и унищожат горе-
описаните кучета, гражданите сами ще
се справят с тази задача, т.е. решението
за жк “Борово” да бъде без скитащи без-
стопанствени кучета.

Благодарим Ви, бъдете отговорни,
защитете хората от тази кучешка напаст!

Предлагаме да се проведе референ-
дум по този въпрос.

Чакаме решение и смел отговор.
С уважение: за Инициативния коми-

тет, Цв. Игнатов)
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Позиция Мисия Брюксел

ËÁ·ÓË. œÓ·Â‰ËÚÂÎˇÚ Ì‡ Ô‡Î‡-
ÏÂÌÚ‡ÌËÚÂ ËÁ·ÓË Â ÔÂ‰‚‡Ë-
ÚÂÎÌÓ ËÁ‚ÂÒÚÂÌ - ÚÓ‚‡ Â —ÓˆË‡Î-
‰ÂÏÓÍ‡ÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ Ô‡ÚËˇ Ì‡ ¿Î-
„Ë‰‡Ò ¡ÛÚÍÂ‚Ë˜˛Ò, ËÁ‚ÂÒÚÌ‡ Ò
ÔÓÛÒÍËÚÂ ÒË ÔÓÁËˆËË. œÂ‰ËÁ-
‚ÂÒÚÂÌËˇÚ ÎÛÁ˙ Â ÛÔ‡‚Îˇ‚‡˘‡Ú‡
‰ˇÒÌÓˆÂÌÚËÒÚÍ‡ ÍÓ‡ÎËˆËˇ Ì‡ ÔÂ-
ÏËÂ‡ ¿Ì‰ËÛÒ  Û·ËÎËÛÒ. ÀËÚÓ‚-
ˆËÚÂ ˘Â ËÁÔ‡ÚˇÚ ‰ˇÒÌÓˆÂÚËÒÚËÚÂ ‚ ÓÔÓÁËˆËˇ, Á‡˘ÓÚÓ Ò‡
ÌÂ‰Ó‚ÓÎÌË ÓÚ ‚ÎÓ¯ÂÌÓÚÓ ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍÓ ÔÓÎÓÊÂÌËÂ ÓÚ
2008 „. Ì‡Ò‡Ï, ÍÓ„‡ÚÓ  Û·ËÎËÛÒ ÔÓÂ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂÚÓ. ΔËÁ-
ÌÂÌËˇÚ ÒÚ‡Ì‰‡Ú ‚ ÀËÚ‚‡, ÍÓˇÚÓ Â Â‰Ì‡ ÓÚ Ì‡È-·Â‰ÌËÚÂ
ÒÚ‡ÌË ‚ ≈—, ÓÚÚÓ„‡‚‡ Â Ô‡‰Ì‡Î Ò 15%.  ‡ÚÓ Ì‡È-ÚÂÊÍË
ÔÓ·ÎÂÏË Á‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ‡Ì‡ÎËÁ‡ÚÓË ÔÓÒÓ˜‚‡Ú Ï‡ÒÓ‚‡Ú‡
ÂÏË„‡ˆËˇ, ÌÓ Ò˙˘Ó Ú‡Í‡ ÌÂ·Ë‚‡ÎÓ ‚ËÒÓÍ‡Ú‡ ·ÂÁ‡·ÓÚËˆ‡
ÓÚ 13%. ¬ÔÓ˜ÂÏ  Û·ËÎËÛÒ ·Â¯Â ÔÓÚË‚ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ‡, ÌÓ
ÌÂ ÏÓÊ‡ ‰‡ ÏÛ ÒÂ ÔÓÚË‚ÓÔÓÒÚ‡‚Ë ‚ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡. —ÓˆË‡Î-
‰ÂÏÓÍ‡ÚËÚÂ Ô˙Í Ò‡ ÔÓÚË‚ ¿≈÷ ì¬ËÒ‡„ËÌ‡Òî.

«‡ ‡ÁÎËÍ‡ ÓÚ ¡˙Î„‡Ëˇ ÀËÚ‚‡ ËÏ‡ ÓÔËÚ Ò ÂÙÂÂÌ‰Û-
ÏË - ÎËÚÓ‚ˆËÚÂ Ò‡ ·ËÎË ÍÓÌÒÛÎÚË‡ÌË Á‡ ËÁÚÂ„ÎˇÌÂÚÓ Ì‡
—˙‚ÂÚÒÍ‡Ú‡ ‡ÏËˇ, Á‡ ÌÂÁ‡‚ËÒËÏÓÒÚÚ‡ Ë Á‡ ˜ÎÂÌÒÚ‚ÓÚÓ ‚
≈—. ÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ‡ ÌÂ Â ÔÓ·ÎÂÏ, Á‡˘ÓÚÓ ÚÓÈ ÒÂ
ÔÓ‚ÂÊ‰‡ Á‡Â‰ÌÓ Ò ËÁ·ÓËÚÂ. ŸÂ ÒÚÛ‚‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ ÏËÎËÓÌ
Â‚Ó - Ê˙ÎÚË ÒÚÓÚËÌÍË Ì‡ „Î‡‚‡ ÓÚ Ì‡ÒÂÎÂÌËÂÚÓ.

œÓ‰Ó·ÌÓ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ ÀËÚ‚‡ ·Â¯Â ÔËÌÛ‰ÂÌ‡ ‰‡ Á‡Ú‚Ó-
Ë ÔÂÊ‰Â‚ÂÏÂÌÌÓ ‰‚‡Ú‡ ·ÎÓÍ‡ Ì‡ ˇ‰ÂÌ‡Ú‡ ÒË ˆÂÌÚ‡Î‡
ì»„Ì‡ÎËÌ‡î. ÀËÚÓ‚ˆËÚÂ Ó·‡˜Â ÛÒÔˇı‡ ‰‡ ‰Ó„Ó‚ÓˇÚ Á‡Ú‚‡-
ˇÌÂÚÓ Á‡ 2009 „., ÔÂÚ „Ó‰ËÌË ÒÎÂ‰ ‚ÎËÁ‡ÌÂÚÓ ÒË ‚ ≈—.
¡˙Î„‡Ëˇ Á‡ÍË Ô˙‚ËÚÂ ‰‚‡ ·ÎÓÍ‡ Ì‡ ¿≈÷ ì ÓÁÎÓ‰ÛÈî
ÔÂÁ 2004 „. Ë ‰Û„Ë ‰‚‡ - ÔÂÁ 2007 „., ‚ ÌÓ‚Ó„Ó‰Ë¯Ì‡Ú‡
ÌÓ˘ ÔÂ‰Ë Â‚Ó˜ÎÂÌÒÚ‚ÓÚÓ ÌË.

ƒÓÚÛÍ ‚ÒË˜ÍÓ ËÁ„ÎÂÊ‰‡ ÒˇÍ‡¯ ‚ ÀËÚ‚‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ˇÚ ÏÌÓ„Ó
ÔÓ-‰Ó·Â ÓÚ Ì‡Ò Ò ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÚÂÎÒÚ‚‡, ÍÓËÚÓ Ò‡ ÔÓ˜ÚË
Â‰ÌË Ë Ò˙˘Ë. ’Ó‰Ëı ‚ ÀËÚ‚‡ ÔÂ‰Ë ÚË ÏÂÒÂˆ‡. ’Û·‡‚ÓÚÓ
Ì‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚË˜ÂÒÍ‡Ú‡ ÔÓÙÂÒËˇ Â, ˜Â Á‡ ‰‚‡-ÚË ‰ÌË ÒÂ
‚ËÊ‰‡¯ Ò Ì‡È-‚‡ÊÌËÚÂ ıÓ‡ ‚ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ ÔÓÒÂ˘‡-
‚‡¯. Õ‡ ÏÂÌ ‚ ÀËÚ‚‡ ÏË ı‡ÂÒ‡ - ÏÌÓ„Ó ˜ËÒÚÓ, ÏÌÓ„Ó
ÒÔÓÍÓÈÌÓ ÏË ÒÂ ‚Ë‰ˇ, ‡ ÒÚ‡Ì‰‡Ú˙Ú Ì‡ ıÓ‡Ú‡ ÏË ÒÂ ÒÚÓË
‰ÓÒÚ‡ ÔÓ-‰Ó·˙ ÓÚ ÚÓÁË ‚ Ó‰ËÌ‡Ú‡.

œÓÒÂÚËı ì»„Ì‡ÎËÌ‡î, ‰‡ÊÂ ‚ÎˇÁÓı ‚ Â‰ËÌ ÓÚ Â‡ÍÚÓË-
ÚÂ, ÍÓÈÚÓ ‚Â˜Â ÒÂ ‰ÂÏÓÌÚË‡. ¡ËÎ Ò˙Ï Ë ‚ ì ÓÁÎÓ‰ÛÈî. ÕÂ
Ò˙Ï ˇ‰ÂÌ ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚ, ÌÓ ì»„Ì‡ÎËÌ‡î ÏË ÒÂ ÒÚÓË ÏÌÓ„Ó
ÔÓ-‰ÓÔÓÚÓÔÌ‡ ÓÚ ˜ÂÚËËÚÂ ·ÎÓÍ‡ ‚ ì ÓÁÎÓ‰ÛÈî, ÍÓËÚÓ Á‡-
ÍËıÏÂ.

–‡Á„ÎÂ‰‡ı Ë ÔÎÓ˘‡‰Í‡Ú‡ Ì‡ ·˙‰Â˘‡Ú‡ ¿≈÷ ì¬ËÒ‡„ËÌ‡Òî
- ÁÂÎÂÌ‡ ÔÓÎˇÌ‡ ÚÓ˜ÌÓ ‰Ó ì»„Ì‡ÎËÌ‡î. ÀËÚÓ‚ˆËÚÂ, ÍÓËÚÓ
Ô‡‚ˇÚ „ÓÎÂÏË ÛÒËÎËˇ ‰‡ Ì‡Ï‡ÎˇÚ ÂÌÂ„ËÈÌ‡Ú‡ ÒË Á‡‚ËÒË-
ÏÓÒÚ ÓÚ –ÛÒËˇ, ÔÂ‰ÓÒÚ‡‚ˇÚ Ì‡ ì’ËÚ‡˜Ëî ‰‡ ÔÓÒÚÓË ˆÂÌ-
Ú‡Î‡Ú‡. ”Ê ˇÔÓÌˆË ˘Â ÒÚÓˇÚ, Ó·‡˜Â ÔÓÎˇÌ‡Ú‡ ÒÂ Óı‡Ìˇ-
‚‡ ÓÚ ‡ÏÂËÍ‡ÌˆË. œÎ‡ÌË‡ ÒÂ ì’ËÚ‡˜Ëî ‰‡ ËÏ‡ ‰ˇÎ ÓÚ
20%, ÀËÚ‚‡ - 38%, À‡Ú‚Ëˇ - 20%, Ë ≈ÒÚÓÌËˇ - 22%. ÷ÂÌ‡Ú‡
Â ÔÂÚ ÏËÎË‡‰‡ Â‚Ó. œÎ‡ÌË‡ÌÓ Â ÒÚÓËÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓ ‰‡
Á‡ÔÓ˜ÌÂ ÔÂÁ 2015 „. Ë ‰‡ Á‡‚˙¯Ë ÔÂÁ 2022 „. ≈ 
ÔÓ‰ÍÂÔˇ ÔÓÂÍÚ‡, Á‡˘ÓÚÓ Â Ì‡ÒÓ˜ÂÌ Í˙Ï Ì‡Ï‡Îˇ‚‡ÌÂ Ì‡
ÂÌÂ„ËÈÌ‡Ú‡ Á‡‚ËÒËÏÓÒÚ ÓÚ –ÛÒËˇ, ÌÓ ÔË ÛÒÎÓ‚ËÂ, ˜Â
·˙‰Â ËÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ËÁ„Ó‰ÂÌ. »Ï‡ ÒÂ ÔÂ‰‚Ë‰, ˜Â –ÛÒËˇ
ÒÚÓË ‰‚Â ˇ‰ÂÌË ˆÂÌÚ‡ÎË ‚ Â„ËÓÌ‡ - ‚  ‡ÎËÌËÌ„‡‰ Ë
‚ ¡ÂÎ‡ÛÒ, Ë ËÏ‡ ÓÔ‡ÒÌÓÒÚ ËÌ‚ÂÒÚËˆËˇÚ‡ ‚˙‚ ì¬ËÒ‡„ËÌ‡Òî
‰‡ ÒÂ ÓÍ‡ÊÂ „Û·Â˘‡. ÀËÚÓ‚ˆËÚÂ ËÏ‡Ú Ó·‡˜Â Ë ‰Û„Ë ÔÓ-
ÂÍÚË, ˆÂÎˇ˘Ë ‰‡ Ì‡Ï‡ÎˇÚ Á‡‚ËÒËÏÓÒÚÚ‡ ÓÚ ÛÒÍË ÂÌÂ„ËÈÌË
‰ÓÒÚ‡‚ÍË. —Â‰ Úˇı Â ÚÂÏËÌ‡Î˙Ú Á‡ ‚ÚÂ˜ÌÂÌ „‡Á Í‡È
ÔËÒÚ‡ÌË˘ÌËˇ „.  Î‡ÈÔÂ‰‡. œÓ‰Ó·ÌÓ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ –ÛÒËˇ
ÔÓ‰‡‚‡ „‡Á Ì‡ ÀËÚ‚‡ Ì‡ ˆÂÌË, ·ÂÁÓ·‡ÁÌÓ Á‡‚Ë¯ÂÌË ‚
Ò‡‚ÌÂÌËÂ Ò ÚÂÁË Á‡ √ÂÏ‡ÌËˇ Ì‡ÔËÏÂ.

ŒÚ ˇ‰ÂÌËˇ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ ‚ ÀËÚ‚‡ Á‡‚ËÒË Ï‡ÎÍÓ, Á‡˘Ó-
ÚÓ Â ÍÓÌÒÛÎÚ‡ÚË‚ÂÌ ÔÓ ı‡‡ÍÚÂ, Ú.Â. ÌÂ Â Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎÂÌ,
Ë ÌÓ‚ËˇÚ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ ÏÓÊÂ ‰‡ Â¯Ë ‰Û„Ó. Œ˜‡Í‚‡ ÒÂ
ÎËÚÓ‚ˆËÚÂ ‰‡ ÓÚı‚˙ÎˇÚ ÌÓ‚‡Ú‡ ¿≈÷. œË˜ËÌËÚÂ Ò‡ ‡Á-
ÎË˜ÌË. —ÔÓÏÂÌ‡ı Á‡ ÔÓÎËÚË˜ÂÒÍËÚÂ ÔË˜ËÌË. ÕÓ ÎËÚÓ‚-
ˆËÚÂ Ò‡ ÒÚÂÒÌ‡ÚË Ò˙˘Ó ÓÚ Ó„ÓÏÌ‡Ú‡ ˆÂÌ‡ Ì‡ ËÁ‚ÂÊ‰‡-
ÌÂÚÓ ÓÚ ÂÍÒÔÎÓ‡Ú‡ˆËˇ Ì‡ ì»„Ì‡ÎËÌ‡î. Œ·˘‡Ú‡ ÒÛÏ‡ Á‡
ÚÓ‚‡ Â 2,3 ÏËÎË‡‰‡ Â‚Ó. œÓ‰˜ÂÚ‡‚‡Ï: ÏËÎË‡‰‡! ≈—
‰‡‚‡ Ë Ì‡ ÀËÚ‚‡, Ë Ì‡ Ì‡Ò ÌˇÍ‡Í‚Ë ÏËÎËÓÌË, ÌÓ ÚÂ
ËÁÓ·˘Ó ÌÂ ÒÚË„‡Ú. ÕÂ Â ÎÓ¯Ó ‰‡ ÒÂ Á‡ÏËÒÎˇÏÂ Á‡ ÚÓ‚‡
‚ÒÂÍË Ô˙Ú, ÍÓ„‡ÚÓ ÌË „Ó‚ÓˇÚ Á‡ Â‚ÚËÌ ÚÓÍ. ¬ÔÓ˜ÂÏ ÌËÂ
Ó˘Â ÌÂ ÒÏÂ Á‡ÔÓ˜Ì‡ÎË ‰‡ ‡Á„ÎÓ·ˇ‚‡ÏÂ ˜ÂÚËËÚÂ ·ÎÓÍ‡
Ì‡ ¿≈÷ ì ÓÁÎÓ‰ÛÈî...

Õ‡ «‡Ô‡‰ ˇ‰ÂÌËÚÂ ˆÂÌÚ‡ÎË Ì‡ÚÛÔ‚‡Ú ÒÔÂˆË‡ÎÌË ÙÓÌ-
‰Ó‚Â Á‡ ËÁ‚ÂÊ‰‡ÌÂÚÓ ÒË ÓÚ ÂÍÒÔÎÓ‡Ú‡ˆËˇ, ÌÓ ÚÓ‚‡ Â
Ì‡Ô˙ÎÌÓ ÌÂÔÓÁÌ‡ÚÓ ‚ ÔÓÒÚÒ˙‚ÂÚÒÍ‡Ú‡ ÒËÒÚÂÏ‡. ¬ ì»„Ì‡ÎË-
Ì‡î Ì‡Û˜Ëı Ò˙˘Ó, ˜Â ÛÒÌ‡ˆËÚÂ ËÁÓ·˘Ó ÌÂ Ò‡ ÒÂ Á‡ÏËÒÎˇÎË
Á‡ Í‡ˇ Ì‡ ÊË‚ÓÚ‡ Ì‡ ¿≈÷, ÒˇÍ‡¯ ˆÂÌÚ‡ÎËÚÂ Ò‡ ‚Â˜ÌË.
ÀËÔÒ‚‡Ú Í‡Í‚ËÚÓ Ë ‰‡ ·ËÎÓ ÛÍ‡Á‡ÌËˇ Á‡ ‡Á„ÎÓ·ˇ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡
ˆÂÌÚ‡Î‡Ú‡. ≈‰ËÌ ‰ÂÌ, ÍÓ„‡ÚÓ Ë –ÛÒËˇ Á‡ÔÓ˜ÌÂ ‰‡ ËÁ‚ÂÊ‰‡
ÓÚ ÂÍÒÔÎÓ‡Ú‡ˆËˇ ‡ÚÓÏÌË ˆÂÌÚ‡ÎË Ì‡ Ò‚Óˇ ÚÂËÚÓËˇ, ÏÓÊÂ
·Ë ˘Â ÒÂ ÒÂÚË Á‡ ÎËÚÓ‚ÒÍËˇ (Ë Á‡ ·˙Î„‡ÒÍËˇ) ÓÔËÚ.

Õ‡Í‡ÚÍÓ: ÓÚ ˇ‰ÂÌËˇ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ ‚ ÀËÚ‚‡ ÌÂ Á‡‚ËÒË
ÌË˘Ó Ë ·˙‰Â˘ÂÚÓ Ì‡ ¿≈÷ ì¬ËÒ‡„ËÌ‡Òî Â ÌÂˇÒÌÓ. ÕÓ ÔÓ-
ÛÍËÚÂ ÓÚ ÎËÚÓ‚ÒÍËˇ ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÌË ÔÓÏÓ„Ì‡Ú ‰‡
ÒÂ ÔÓ‰„ÓÚ‚ËÏ Á‡ Ì‡¯Ëˇ. »Ï‡ÏÂ ÌÛÊ‰‡ ÓÚ ‰ËÒÍÛÒËˇ Á‡
ˇ‰ÂÌ‡Ú‡ ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡,  ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Ë Á‡ ÓÚÔÓ Ì‡
‚ÒÂ‚˙ÁÏÓÊÌË Î˙ÊÎË‚Ë Ú‚˙‰ÂÌËˇ. ” Ì‡Ò Ì‡È-„ÓÎÂÏË Î˙ÊË
Ò‡ ÒÂ ËÁÔËÍ‡Á‚‡ÎË Á‡ ˆÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ˆÂÌÚ‡Î‡Ú‡ (Á‡‚Ë¯ÂÌ‡
‰Ó ÌÂ·ÂÒ‡Ú‡ ÓÚ ÎÓ·ËÚÓ ‡ÌÚË-î¡ÂÎÂÌÂî) Ë Á‡ Â‚ÚËÌËˇ ÚÓÍ
(ÔÂÛ‚ÂÎË˜ÂÌËˇ Ì‡ ˇ‰ÂÌÓÚÓ ÎÓ·Ë). »ÒÍ‡ÏÂ ËÒÚËÌ‡Ú‡, Ë
ÚÓ„‡‚‡ ˘Â „Î‡ÒÛ‚‡ÏÂ.

Георги ГОТЕВ

Л
ËÚ‚‡ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ ÂÙÂÂÌ-
‰ÛÏ Á‡ Ò‚ÓˇÚ‡ ¿≈÷ ì¬ËÒ‡-
„ËÌ‡Òî ‚ ÌÂ‰ÂÎˇ Á‡Â‰ÌÓ Ò
Â‰Ó‚ÌËÚÂ Ô‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË

Ядрен
референдум
по литовски
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8.
Европейската левица извади

България от стигмата.
А ние? Ние упорито не рачим да

излезем оттам. Гледаме под вежда
всеки български успех и бързаме да
го омърлячим. Ако ни подритнат, или
просто се провалим, тогава - о! тога-
ва! - потъваме в сладостно самооп-
лакване и самоокайване. И бродим
по света, снимаме се пред замъци и
кръчми, страдаем - “Глей как са
живели хората!”... За сведение - от
ХV до ХIХ в. Белгия е била подвла-
стна на Свещената Римска империя,
Испания, Франция и Нидерландия.
Последователно. А преди това -
неизвестен (за мен) брой десетиле-
тия - на Бургундското херцогство... И
никой не се ожалва...

Европа не е “Спящия рицар” -
докосваш го и всички желания се
сбъдват. Изящната статуя ми напом-
ня великото платно на Жан-Луи
Давид “Смъртта на Марат”. Доскоро
патина покриваше “Спящия рицар”,
днес е излъскан и блести златисто.
Патината смекчаваше болката на
смъртно ранения поет. Златистите
отблясъци открояват с особена же-
стокост неговото страдание и го
преумножават...

От „Позитано” до „Rue du Trone”
9.
Обичам Брюксел. Прилича ми на

кълбесто преспапие с къщички и
катедрали вътре (задължително шо-
коладови). И като разклатиш стъкле-
ното клъбце, над Гран плас вали
сняг. Не съм виждала сняг в Брюк-
сел. Само в моето въображение сняг
покрива раменете на св. Архангел
Михаил, стъпил върху 96-метровата
кула на импозантното кметство (как-
ва пламтяща готика!).

Да отидеш в Брюксел и да не
изпиеш чаша вино/бира “При коня”
на Гран плас, е престъпление. Вяр-
но, не се казва така, това си е моя
измишльотинка. Понеже вътре има
кон. Препариран. Истинското име на
“При коня” е “Le Roy d`Espagne” - в
чест на испанския крал Карлос II (El
Hechizado - Омагьосания). Конят не
е на краля, кралят не е омагьосан. А
нефелен. Малоумен импотентен
епилептик. Плюс акромегалия. Все
дарове от династичните кръвосме-
шения. Което не му пречи през 1680
г. да организира най-голямото ауто-
дафе в историята на Испанската
инквизиция и да осъди над 1000
“еретици”. И вече 300 години укра-
сява “Le Roy d`Espagne” с епископ-
ската си mitra pretiosa.

Да отидеш в Брюксел и да не
видиш Малкия пикльо, е като да

отидеш в Рим и т.н. Този път е на-
гизден с тога, шапка и нагръдник.
Като съдия. Но май представлява
някоя гилдия - на хлебарите, меса-
рите, млекарите или шоколадиери-
те. Ето ги, пристигат със същите тоги,
шапки, нагръдници, знамена и ду-
хова музика. Щом видя шествието,
арабката с двете арабчета мигом се
изпари. Тя просеше. Изпариха се и
двамата скитници с грамадния пес.
Той налиташе стръвно. Бездом-
никът, който сънуваше на слънчице
току до Конгресния център, не е и
помръднал - музиката не стига до-
там.

- Представяте ли си Манекен Пис
с кръгли очилца! - казах коварно.

- И пишка в “гьола” на Бойко! -
отвърна някой още по-коварно.

И дружен смях заглуши тромпе-
тите и тубите на хлебарите, млека-
рите, а може би - шоколадиерите.
Ей, коварно нещо е това журна-
листът!

Докато се приберем - Комарниц-
ки го нарисувал. А го нямаше с нас!
Коварно нещо е това карикату-
ристът!

10.
А призракът? Какво става с него,

питате. Ами - не го свърта на едно
място. Нали знаете - призрак в тор-
ба не седи...

Проф. Чавдар
НИКОЛОВ

Съвременни аспекти на
„правилното мислене”

М

Малко вероятно е светът да се примири и през ХХI век да заживее
единствено по принципите на овълчването и с „един гол пазар”

ракобесието като
алтернатива на
свободата, толе-
рантността и демо-

крацията съпътства цялата
история на човечеството от
древните диктатори през
инквизицията, та чак до
наши дни. През изминалия
ХХ век възникнаха, разви-
ха се и последователно за-
лязоха два вида мракобе-
сие, два вида тоталита-
ризъм, десен и ляв.

Установилата се след
1989 г. глобално доми-
нантната либерална де-
мокрация, всеобщото из-
бирателно право и свобо-
дата на мнение не изклю-
чиха автоматично рециди-
вите на “инструктивното
правилно мислене”. Посте-
пенно и неусетно в по-
следно време актуалност
придоби т.нар. “политиче-
ска коректност”, в която ог-
раниченият брой истински
и безспорни цивилизаци-
онни норми и ценности са
безразборно смесени и
често заменяни с потоп от
шаблони, направо неве-
роятни предразсъдъци,
изконна схематичност, из-
смукани от пръстите табу-
та, забрани, автоцензура
и пр. наложени и самона-
ложени ограничения на
мисълта и творчеството,
явяващи се в същото вре-
ме изяви на тяхното без-
силие.

Подконтролните мас-
медии са носещата конст-
рукция, своебразната со-
циална инфраструктура на
този род съвременно мра-

кобесие. Малко е да се
каже, че те са идеологи-
чески ангажирани и зато-
ва изконно пристрастни.
Перфидният слугинаж и
поръчковщината на реак-
ционерството са като за-
раза и са се превърнали
днес в масово заболява-
не, пандемия и основен
проблем на видимо дегра-
диращата от година на
година журналистическа
професия. В масмедиите
системно се злоупотребя-

ва с власт и влияние, из-
пипват се мними и реални
политически заговори,
провокации и конспира-
ции, като същевременно
се отвлича вниманието и
целенасочено или съ-
пътно се губи обществено
време и енергия. Подмя-
ната на ценности е еже-
дневие, незначителното
придобива масмедийно
огромно значение, без-
смислицата се увенчава с
нещо като смисъл, дреб-
ните подробности измест-
ват същността. Със срутва-
нето на “реалния социа-
лизъм” в близкото минало
лявото мракобесие изчез-
на в много голяма степен
от обществената сцена.
Отделни елементи на “по-
литически диктат” и съот-
ветно донякъде силово
налагане на леви мислов-
ни стереотипи и концеп-
ции все пак могат в съвре-
менността да се наблюда-
ват от страна на зелените
движения, еколозите и
природозащитниците. Но в
контекста поне досега
ползата от повишаването
на чувствителността на чо-

вечеството към опазване-
то на окръжаващата сре-
да многократно компенси-
ра неудобствата, причине-
ни от “екотероризма”, си-
реч от радикалните край-
ности при масираното
лансиране на “напълно
зеления мироглед”, спря-
мо който кога обоснова-
но, кога не, но винаги ос-
троумно реагира прези-
дентът на Чехия Вацлав
Клаус.

Като значително по-

сериозен и затова трево-
жен днес се очертава про-
блемът с дясното мрако-
бесие. За организираност-
та при интензивното
възпитание особено на
младото поколение в иде-
ологията на наречения в
Щатите неоконсервати-
зъм, по-известен в Европа
като неолиберализъм,
съм писал вече неведнъж.
Както и за агентите на
неговото влияние в стра-
ни като нашата, за финан-
сирането, за създадената
мрежа от институти, за
дежурството на техните
сътрудници по масмедии-
те. Така че едва ли нещо
може да бъде прибавено
в “техническата характе-
ристика”. Но факт е, че в
България в продължение
на повече от две десети-
летия относително после-
дователно бе проведен
идеологически крайно
дясно реакционен разру-
шителен експеримент.
Който продължава.

Новите-стари измере-
ния на налаганото ни
“правилно мислене” са в
класическите параметри

на “минималната държа-
ва”. Те включват екстрем-
но ниско държавно пре-
разпределение, социал-
носилно проблематична
данъчна система, основа-
на на първостепенната
роля на косвените данъци
и на второстепенност на
прякото данъчно облага-
не (запазване на плоския
данък върху доходите на
физическите лица), стре-
меж на всяка цена и при
всички конюнктурни усло-
вия към уравновесеност на
държавния бюджет, както
и поддържане на при вся-
какви конюнктурни усло-
вия на твърде нисък пока-
зател за държавна за-
длъжнялост към БВП.

Подобна фиксация в
стерилността на фискал-
ната сфера и практическо
тотално отричане на
държавния потенциал и на
възможностите чрез дър-
жавата за реагиране и
въздействие при криза, а
също и при икономическо
прегряване, непреднаме-
рено препращат едновре-
менно към средновековна-
та схоластика в мислене-
то и към живяния от моето
поколение период на
единствено правилната
линия и на партийния мо-
нопол върху нея.

Неоконсервативните
идеи особено в трактовка-
та им от дясното крило на
републиканската партия
зад Океана еднозначно са
избора на социалдарвини-
стите и на хората с ниска
култура. А този именно път
е погрешен, не само за-
щото, както се видя, е път
от криза в криза, а и за-
щото е отрицание на по-
стиженията на хуманизма,
на справедливостта и со-
лидарността между хора-
та. Твърде малко вероятно
е светът да се примири и
през ХХI век да заживее
единствено по принципи-
те на овълчването и с
“един гол пазар”. Мрако-
бесието като глобално до-
минираща идеология е
равно на безбъдещност.

Ядрен
референдум
по литовски

Ядрен
референдум
по литовски

Ядрен
референдум
по литовски

Ядрен
референдум
по литовски

Ядрен
референдум
по литовски
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ма неща, които не могат
да се опишат с думи.
Трябва да се видят.
Такива са величието и
красотата на Родопите.
“Невероятно! Върхът!”

Îðëîâî îêî -
ìåæäó íåáåòî è çåìÿòà

Îðëîâî îêî -
ìåæäó íåáåòî è çåìÿòà

Îðëîâî îêî -
ìåæäó íåáåòî è çåìÿòà

Îðëîâî îêî -
ìåæäó íåáåòî è çåìÿòà

Îðëîâî îêî -
ìåæäó íåáåòî è çåìÿòà

„Хубава си ни е България, прекрасна, но как
не случваме на управници в последно време...”

Ина МИХАЙЛОВА и пеша - за 4 часа добър ход сте
горе”, допълва водачът. И отбелязва,
че не е препоръчително да се атаку-
ва височината в лошо време, защото
падат много гръмотевици. Неслучай-
но върхът носи името на повелителя
на гръмотевиците свети Илия. Мест-
ните хора от с. Ягодина разказват,
че когато Илия търкаля бъчви по
небето, тогава гърми на земята.
Свети пророк Илия е единствен сред
хората, възвисил се жив на небето.
Върхът, носещ неговото име, създа-
ва усещане за вечност, за покой,
безсмъртие, живот...
Площадката е изградена преди три

години благодарение на
инициативността на хората от турис-
тическо дружество “Родопея”, но
вече е атракция - не само за бълга-
ри, а и за чужденци. “Неотдавна
возихме американци до върха.
Казаха, че само при Гранд каньон
са виждали подобно нещо. Уникални
сме”, гордеят се местните хора.
Разказват, че напливът към уникал-
ното съоръжение не секва целого-
дишно. “Имаме 15 джипа - и модер-
ни, и “военни”. Като им сложим
подходящи гуми, и при 30 см сняг

се качваме до върха”, споделят
шофьорите, намерили хляб и препи-
тание в начинанието.
“Орлово око” все още не е част от
100-те национални туристически
обекта, но скоро ще стане”, убедени
са от местното туристическо друже-
ство. Площадката струва 21 000 лв.,
а средствата за изграждането й са
събрани от входната такса за Яго-
динската пещера.

          
Срещу скромната сума от 60 до 80
лв. максимум 8 души могат да се
отдадат на офроуд от висока класа,

за да изминат за 30-ина
минути пътя до уникал-
ната площадка.
Докато държим шапките
на главите си и оправя-
ме разрошените от
вятъра коси, не спираме
да се дивим. Погледите
ни се блъскат в прашния
път, а в следващия
момент - кръжат с
орлите над главите ни.
Адреналинът от екстрем-
ния офроуд е туширан
от разказите на водача
ни. “Всякакви хора
идват тук - едни искат
да се качват със свои
коли и “сдават багажа”
по средата, други пък
се венчаха на площад-
ката... Ама тая работа
не я разбираме - но
всеки да прави какво-
то иска”, клати глава
шофьорът на джипа и
ни прекарва през най-
големите скали.
Напрегнато, величест-

вено и в същото време -
еуфорично. С усещането за безпре-
делната свобода, която можеш да
усетиш със сърцето си само тук, в
Родопите. Свобода, която звучи и от
родопските чанове. И се превръща в
песен...

          
Първата крачка на платформата е
колеблива, несигурна. Усещането -
завладяващо. Сърцето ускорява
ритъма си. Ръцете неволно стискат
перилата. Усмивките са преко сила.
Фотосесиите - обичайни. Навеждане-
то над нищото не е за всеки. Хори-

зонтът напред - палитра от багри.
Освободеното съзнание прелита над
скали, прескача върхове и се докос-
ва до... края на очевидното.
Ако стъпите там, не се притеснявай-
те. Отпуснете “юздите” на съзнание-
то си и то ще ви поведе - над
красотата, историята и величието на
природата. И пак ще се върне при
вас, за да ви донесе частица от
вечността. Всеки, който стъпи на
площадката, става друг човек. “На
такива места осъзнаваме колко сме
малки и безсилни пред Природата”,
споделя жена с побеляла коса.
Никой не оспорва твърдението. Тя
просто изрича мисълта, която се
блъска в нас.
Сгушилото се под върха с. Ягодина
със своите 500 жители е толкова
далеч, толкова неземно, че разгово-
рите за нелекия живот в планината
минават на заден план. Изместват
ги легендите, ароматът на мурсал-
ския чай, сладостта на боровия мед,
неповторимият вкус на пататника...
Обратният път от върха е като завръ-
щане в реалността. Екстремно спус-
кане, джипът се люшка на кантар по
скалите, наивни опити за непрофеси-
онални снимки, смях... И безименни
приятелства със спътниците. С които
за час, потопени в магията на плани-
ната, споделяме повече, отколкото за
година със съседите в големия град.
В реалността ни хвърля и изречената
с болка реплика за довиждане от
водача: “Хубава си ни е България,
прекрасна, но как не случваме на
управници в последно време...”

          
“Ще дойдете ли пак”, пита шофьо-
рът. “Непременно”, отговаряме
всички в един глас. “Е, тогава
трябва да видите залеза. А може и
игрева. Той е нежно розов.” Вярвам
му. И думите на Дядо Вазов за
“играта на багрите”, за “тоя величай-
ши Рафаело - Слънцето”, са най-
близки до усещането, изпълнило
душите ни.

От височина 1563 м от птичи поглед
ще проследите криволичещия път, ще

слеете поглед с безкрайните
хоризонти. И ще разперите ръце в

опит за летене, за да се почувствате
за миг част от света на птиците

И
С тези думи смогват да изразят
възхищението си туристите, осмелили
се да застанат на единствената у нас
наблюдателна площадка “Орлово
око”, монтирана на ръба на скалите,
на 1563 м надморска височина, до
връх Свети Илия край с. Ягодина.
Стоманеното съоръжение е надвесе-
но на цели 670 м над живописното
Буйновско ждрело и
криволичещия
успоредно на реката
път. Проектирано е
да издържа 3 т
тежест, но от гледна
точка на безопасност-
та препоръчват на
него да застават не
повече от пет души
едновременно. Метал-
ната гордост, стърча-
ща близо 6 м, е
създадена изцяло с
мисълта за безопас-
ност. В конструкцията
е налято масло, за да
не ръждясва, а и то
осигурява “еластич-
ност” на съоръжението.
Изживяването да
застанеш между
земята и небето, над
нищото, е спиращо
дъха. “Оттук се виждат
две-трети от Буйнов-
ското ждрело - най-
голямото в България, с.
Борино, с. Чала, с.
Ягодина, на юг - планините в
Гърция, на запад - Пирин, и малка
част от Рила. Няма друго място с
такава панорамна гледка, поради
това на площадката е дадено името
“Орлово око”, обяснява ни водачът,
докато се качваме в джипа. Начал-
ната спирка е Ягодинската пещера -
една от най-красивите у нас, а
крайната... уникалната за страната
ни площадка. До нея се стига по
черен път, по който могат да минат
само джипове и велосипеди. “Може

С
ни

м
ки

 А
В

Т
О

Р
К

А
ТА



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

25 ЧЕТВЪРТЪК 11 ОКТОМВРИ 2012

Култура

Представяне на книгата на Алек-
сандър Абаджиев, “Гена”, посве-
тена на голямата оперна певица
Гена Димитрова - българско и
италианско издание, ще се състои
на 13 октомври от 10.30 ч. в
Мраморното фоайе на Операта
(партерно). НОБ е съорганизатор
на събитието заедно с Министер-
ството на културата, Италианския
културен институт и Университет-
ското издателство “Св. Климент
Охридски”, чието издание са
луксозните томове. Ще бъде
показан и филмът на известния
журналист Тома Томов за Гена
Димитрова, който наскоро излезе
и на DVD, включително дублиран
на италиански език. Входът за
премиерата е свободен.
Книгата е много богато илюстри-
рана, голяма част от фотографии-

Книга за Гена Димитрова ще бъде
представена в събота в Операта

узикалният театър от-
крива театралния сезон
2012/2013 с премиера-
та на едно традицион-

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА те се публикуват за първи път,
сподели за ДУМА авторът Алек-
сандър Абаджиев. Той разказа, че
текстът е подготвен от него преди
години с прякото участие на
певицата, която сама е избрала и
снимките за корицата. На 4 ав-
густ т.г. италианското издание бе
представено на Арена ди Верона
преди посветената на Гена Димит-
рова премиера на операта “Туран-
дот” от Дж. Пучини. Предстои
книгата да бъде представена в
Плевен, в Рим и на други места,
свързани с биографията и със
забележителната кариера на
именитата оперна прима. Двете
издания са част от голям проект
под наслов “Гена”, който пре-
движда издаването и на компакт-
диск и ще завърши догодина с
оперния конкурс “Гена Димитро-
ва” в Плевен, съобщи още за
ДУМА Александър Абаджиев.

Ìóçèêàëíèÿò òåàòúð
îòêðèâà ñåçîíà ñ ïðåìèåðà
Дидие Талпен дирижира „Хубавата Елена” на Офенбах

дена от Офенбах през 1864 г. по
либретото на Анри Мейак и Лю-
довик Халеви. Премиерата се е
състояла на 17 декември в те-
атър “Вариете” в Париж и е смя-
тана за най-големия успех в жи-
вота на Офенбах. “Хубавата  Еле-
на” е пародия на Троянската вой-
на, музикално-саркастично про-
изведение, чийто патос е бил на-
сочен към двора на Наполеон III
и неговата красива, капризна
съпруга Евгения Монтихо. Това е
деветата постановка на “Хубава-

та Елена” в Музикалния те-
атър и втората, поставяна
по оригиналната версия
след постановката на акад.
Пламен Карталов през
1994 г. Пренасяйки дейст-
вието сред събития и лица
от Омировата “Илиада”,
оперетата на Офенбах “Ху-
бавата Елена” остава кла-
сическа сатира и метафора
на актуалните проблеми за
всяка епоха.

“Шедьовърът на френ-
ската oпepa-буфа
се появява за
първи път в Бълга-
рия през 1921 г.
като “Прекрасната
Елена” - в превод на
Хенри Левенсон и поста-
новка на известния дра-
матичен актьор и режи-
сьор П. К. Стойчев, на
сцената на тогавашния
столичен Свободен те-
атър. Признание на кла-
сическо репертоарно
заглавие за българска-
та музикална сцена, “Ху-
бавата Елена” постига в
средата на 30-те години
- с бляскавата постанов-
ка на режисьора Христо

Попов (в сътрудничество с дири-
гента Мойсей Маркович Златин
и художника Пенчо Георгиев) в
Народната опера”, отбелязва
доц. д-р Румяна Каракостова.

Премиерата се осъществява
със съдействието на Френския
институт в България. Режисьор е
Огнян Драганов, гост диригент -
Дидие Талпен (Франция), дири-
гент - Огнян Митонов, сценогра-
фията е на Евгения Раева и Геор-
ги Златанов, художничка на кос-
тюмите е Цветанка Петкова-
Стойнова, хореографка - Антоа-

нета Алексиева, диригент
на хора - Людмил  Горчев,
по стиховете на Николай
Стоянов и Валери Петров.
Музикалната адаптация на
текста е на Огнян Митонов
и Ваня Петрова, преводът и
адаптацията на говорния
текст са на Огнян Драганов.
В ролите участват Марияна
Арсенова, Олга Динова,
Екатерина Куприевска
(Елена), Николай Моцов,
Пеньо Пирозов (Парис), Ди-
митър Арнаудов, Стефан
Петков (Орест), Александър
Мутафчийски, Богомил
Спиров (Менелай), Венци-
слав Динов, Кръстан
Кръстанов (Агамемнон),
Кръстан Кръстанов, Христо
Сарафов (Калхас), Николай

Аргиров, Александър Василев
(Ахил), Таня Астарджиева, Йоана
Кулева (Бакхис), Тодор Велков,
Венцислав Динов, Лъчезар Ла-
заров, Георги Ханджиев (Аякси),
Румен Григоров, Драгомир Стой-
ков (Филокон). Солисти на бале-
та са Катя Богданова, Йоанна
Стоянова (Хетери - Партенис),
Ирина Панова, Татяна Янева (Ла-
ена), Десислава Николова, Мар-
лена Тодорова (Маймуна), Албе-
на Арнаудова, Елина Цолова (Ан-
гел, Елена), Теодор Добрев, Ста-
нислав Стефанов (Парис).

М
но силно жанрово заглавие - “Ху-
бавата Елена”, опера-буфа на
Жак Офенбах, научи ДУМА от
Виолета Томанова. На 12, 13 и
24 октомври са първите спектак-
ли. Офенбах е именит френски
композитор, създал над 100 му-
зикално-сценични произведе-
ния, предимно оперети, и с пра-
во наречен “баща на операта”.
Творчеството му се отли-
чава с гениална мелоди-
ческа красота, с изящност-
та си, с булеварден париж-
ки жаргон, остроумен
скептицизъм и сарказъм,
присъщ на епохата. Твор-
бите му са изпълнени с
виталност и грацията, с
иронични политически
намеци, на които времето
не е отнело свежестта и
актуалността. Произведе-
нията му са пищни, с ди-
намика, с масови сцени и
ефектна зрелищност, при-
помнят от театъра.

Сценичният вариант на
новата постановка е ори-
гиналната версия, създа-

Филмът “Леки момичета” с
участието на прекрасната Жю-
лиет Бинош е сред френските
заглавия в рамките на “Кинома-
ния 2012”, обявиха продуценти-
те от НДК. Лентата на режи-
сьорката Малгожата Шумовска
разказва за журналистка от сп.
“Elle”, която подготвя материал
за проституцията сред студент-
ските общества във Франция.

Фестивалът на френското
кино започва на 9 ноември с
филма “Реноар”, научи ДУМА от
Вера Банчева. Лентата е от офи-

Музикантите от ансамбъла за
барокова и нова музика
“Афетуозо” отново ще зарад-
ват ценителите на изискания
жанр. Днес във Френския
културен институт от 19 ч.
талантливите и посветени на
музиката изпълнители Христи-
на Василева, сопран, Димитър
Маринкев, барокова флейта,
Христо Маринов, блок флейта,
и маестро Йосиф Герджиков,
клавесин, ще пренесат
аудиторията във френския
кралски двор на Луи XIV с
една “Открадната целувка”
от епохата на Европа от ХVII
век. Както винаги, програми-
те на ансамбъла са тематич-
ни и представят различни
лица на културните епохи,
като съчетават музика,
поезия и театър. Този път
програмата им ще бъде
изцяло в атмосферата на
музиката, като ще прозвучат
емблематични произведения
от Жан-Батист Люли, Андре
Кампра, Хенри Пърсел,
Хендел, Й.С. Бах и др.

Марияна Арсенова -
Хубавата Елена,
и Александър
Мутафчийски -
Менелай

Олга
Динова -

Хубавата
Елена,

и Николай
Моцов -

Парис

Снимки Димитър ХРИСТОВ

Бароков ансамбъл “Афетуо-
зо”, чието име идва от музи-
калния термин “Affettuoso”,
характерен за бароковия
стил, който указва музиката
да се изпълнява с чувство,
със страст, активно концерти-
ра от 2009 г. Афишът на
ансамбъла включва концерти
със стара и съвременна
музика. Вече втора поредна
година изпълненията на
формацията предизвикват
бурни аплодисменти на
фестивала на изкуствата
“Перперикон” в Кърджали с
различните си концептуални
програми като “Дар на даро-
вете”, със сонетите на Мике-
ланджело и “Бленуваният
остров”. Сред програмите на
ансамбъла са Влайкови дни
на културата в Пирдоп;
концерт с барокова и рене-
сансова музика в музикал-
ния център “Борис Христов”
в София; концертни програми
за училището в Челопеч,
летни празници в Банкя,
концерти в Пловдив и пр.

Френското кино на „Киномания 2012”
циалната селекция на филмовия
фестивал в Кан и описва послед-
ните години от живота на голе-
мия художник.

Сред останалите френски
филми се открояват “Любовта
трае три години” по сценарий и
режисура на нашумелия Фреде-
рик Бегбеде, “Сбогом на крали-
цата” с участието на Даян Крю-
гер, който пресъздава първите
дни на Френската революция и
специалната връзка на Мария-
Антоанета с една от нейните
придворни дами. Филмът от-

кри “Берли-
нале” тази
година.

Внима-
ние заслу-
жават и две-
те анима-
ции - “Кот-
ката на ра-
вина” - за-
бавна исто-
рия за нео-
ч а к в а н о
проговори-
лия дома-
шен люби-

мец на местен равин, и “Оживе-
лите картини” - рисуван филм, в
който оживяват недовършените
картини на един художник.

В селекцията от френски за-
главия влизат и “Войната е обя-
вена”, разказващ историята за
семейна двойка, която води бор-
ба със страшната болест на сина
си, както и амбицията за “Един
по-добър живот” на младо семей-
ство с 9-годишно дете, което
затъва в дългове, за да отвори
ресторант. “След май 1968-а” на
режисьора Оливие Асаяс разказ-
ва за пътя на гимназиста Жил,
воден от политическите и твор-
ческите вълнения на Франция в
началото на 70-те. Лентата е с
награда за сценарий от фести-
вала във Венеция.

Сред филмите, които не са
за изпускане, е и “Клод Фран-
соа: Моят път” - биографична
лента за голямата звезда на
френската попмузика Клод
Франсоа, създал знаменития хит
“Comme d’habitude”, популярен и
с кавър версията на Франк Си-
натра на “My Way” и починал
едва 39-годишен.Снимка “Киномания 2012”

“Реноар”

„Афетуозо” ни отвежда
в двора на Луи ХIV
„Афетуозо” ни отвежда
в двора на Луи ХIV
„Афетуозо” ни отвежда
в двора на Луи ХIV
„Афетуозо” ни отвежда
в двора на Луи ХIV
„Афетуозо” ни отвежда
в двора на Луи ХIV
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Култура
очаквайте

С
След прекъсване от близо век извест-

ната зала “БИАД” на ул. “Раковски” 108 в
столицата отново отваря врати за музи-
кални изяви на именити изпълнители. През
далечната 1893 г. петдесетина известни
български инженери и архитекти,
завършили европейски политехники, ос-
новават Българското инженерно-архитек-
турно дружество (БИАД), чиято зала пре-
ди Втората световна война се налага като
място на значими културни събития. Тук
изнасят концерти известни пианисти и
композитори като Прокофиев, Арау, Рих-
тер и Шимановски. На това място са се
изявявали такива звезди на забавната и
танцовата ни музика като Леа Иванова,
Ахинора Куманова-Нора Нова, Лиана
Антонова, Емил Димитров, Лили Иванова,
Грета Ганчева, Богдана Карадочева и др.
Акустичните качества на “БИАД” са изве-
стни на всички музикални специалисти.
Това бе потвърдено и на тазгодишния
фестивал “Софийски музикални седмици”.

Официалното “преоткриване” на за-
лата обаче става с цикъла “Славянска
музикална класика”, който започна с кла-
вирен рецитал на акад. проф. д-р Атанас
Куртев в памет на трагично загиналата
негова дъщеря и на Явора Стоилова -
младата художничка Василия Стоилова,
внучка на големия български художник
Васил Стоилов, и на племеницата на
Пейо Яворов - Ганка Найденова. Тази
вечер ставаме свидетели на един нов
етап, в който “БИАД” връща функциите си

Чешки архитекти
и техните творби
в България

Премиера на филми от поре-
дицата “Забележителни следи -
България” - реж. Радован Липус,
сценарий Радован Липус и Да-
вид Вавра, продукция на Чешка-
та телевизия, 2012 г., ще се
състои днес в София. Артистът
и архитект Давид Вавра и ре-
жисьорът Радован Липус лично
ще представят заснетите през
юни и юли в България епизоди
“Семейство Прошек” и “Адолф
Вацлав Коларж” в Дома на кино-
то в София днес от 18 ч. “За-
бележителни следи” проследя-
ващ историята на чешки архи-
текти и съдбата на обектите
им в чужбина.

Български ритми
в „Студио 5”

За първи път на 12 октомври
от 19 ч. в “Студио 5” ще зазву-
чат Берковската духова музика
и приятели. Събитието, както
ДУМА писа, е част от програма-
та на първия София етно фест.
Берковската духова музика ще
свири още в специалната компа-
ния на Жоро Матев - блус кита-
ра, Станислав Лазаров - тром-
пет, Георги Красимиров-Герасим
- пиано. Първи ще чуем от фор-
мацията техните нови латино-
джаз експерименти. Но, разбира
се, с най-голямо нетърпение
чакаме нестандартните интер-
претации на Берковската духо-
ва музика на вечни песни като
“Излел е Дельо хайдутин”, “Море,
пиле” и други. Ще звучат и на-
родните песни от съвместния
им албум с Нина Николина. След
тях - от 22.30 ч., сцената ще
превземе група “Булгара” - Кос-
тадин Генчев - кавал, Димитър
Христов - тамбура, Христина
Белева - гъдулка, Петьо Коста-
динов - гайда, Чавдар Асенов -
бас, Стоян Павлов - перкусии,
Кирил Добрев - барабани, програ-
минг, Ева Перчемлиева - перку-
сии, със специалното участие на
Милица Гладнишка. Билетите са
по 10 лв., научи ДУМА от Алек-
сандра Димитрова.

Изложба в помощ
на художника
Владимир Димитров

Любители на изящното изку-
ство са поканени в арт галери-
ята на Радио Варна на 15 октом-
ври, за да участват в открива-
нето на благотворителна излож-
ба “Художници в подкрепа на ле-
чението на художника Владимир
Димитров от издателство “Сла-
вена” и карикатурист на в. “На-
родно дело”, и в подкрепа на
създаването на център за лече-
ние на злокачествени мозъчни
тумори по метода “Специфична
имунотерапия”. На изложбата
ще бъдат представени картини
на известни варненски художни-
ци като Васил Василев, Венци
Антонов, Веселин Чакъров, Геор-
ги Йорданов, Дякон Стоян, Ма-
рия Цоева, Марина Варенцова-
Русева, Радко Мурзов, художни-
ци от СБХ и приятели.
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Седем филма на Андрей Тарковски
показват в Дома на киното
Седем филма на Андрей Тарковски
показват в Дома на киното
Седем филма на Андрей Тарковски
показват в Дома на киното
Седем филма на Андрей Тарковски
показват в Дома на киното
Седем филма на Андрей Тарковски
показват в Дома на киното

С цикъл концерти „Славянска музикална
класика” известната столична зала отваря
врати за именити музикални изпълнители
на концертна зала, подчерта актрисата
Жоржета Чакърова при откриването на
концерта-рецитал на именития български
пианист, като отбеляза, че през 50-те
години на миналия век на сцената на
“БИАД” са играли и едни от най-извест-
ните български театрални звезди.

В своя рецитал-концерт Атанас Кур-
тев изпълни творби на Фредерик Шопен,
П.И. Чайковски и Александрър Скрябин в
памет на Василия Стоилова. В първата
част на рецитала прозвучаха няколко от
знаменитите ноктюрни на Шопен, още -
Скерцо опус 39, cis moll и Фантазия -
импромптю опус 66, cis moll. Във втората
част пианистът изпълни пиеси от цикъла
“Годишните времена” на П.И. Чайковски
и Сантиментален валс опус 51 номер 6,
f mol. В третата част на рецитала бяха
изпълнени няколко мазурки и Трагична
поема на Александър Скрябин.

В продължение на два месеца ще се
състоят останалите концерти от цикъла
“Славянска музикална класика”. На 16
октомври Александър Василенко ще
изпълни творби на Скрябин, Метнер и
Прокофиев. На 23 октомври клавирно дуо
Десислава Щерева - Евгения Симеоно-
ва ще гостува с произведения на Проко-

фиев, Дворжак и Александър Йосифов.
На 30 октомври Клавирен квинтет Йо-
сиф Радионов, Зорница Радионова, Мит-
ко Чикчев, Магдалена Чикчева и Иван
Иванов ще изпълни творби на Ян Ван-
хал, А. Дворжак и Ян Хумел. На 6 ноем-
ври Клавирно трио Йосиф Радионов,
Анатоли Кръстев и Атанас Куртев ще се
представи с концертен рецитал по Рах-
манинов. На 13 ноември Александър Ли-
алиос ще гостува с изпълнения на Рах-
манинов, Шостакович, Прокофиев и Шо-
пен. На 20 ноември Юрий Слесарев
(Москва) ще изпълни произведения на
Шопен и Мусоргски. На 27 ноември Ге-
орги Черкин ще свири творби на Шопен,
Рахманинов и Скрябин. На 4 декември
Ростислав Йовчев ще изпълни произве-
дения на Скрябин, Шимановски, В. Сто-
янов и Д. Ненов. На 11 декември Анелия
Господинова ще се представи с рецитал
по Шопен, Скрябин и Рахманинов.

Концертният цикъл се осъществява
от списание “Арт Панорама”, музикал-
ните общества “Фредерик Шопен” и
“Александър Скрябин”. Билети за цикъ-
ла “Славянска музикална класика” мо-
гат да се закупят на касата на “БИАД”
в деня на концертите.

“Владимир Димитров-Майстора. Сюжети от Балканската
война” е насловът на изложбата, подредена във Военномор-
ския музей във Варна. Като “една нетипична изложба на един
необикновен художник” я определи в словото си известният
варненски творец Радко Мурзов, който представи картините,
включени в експозицията.

Тази част от творчеството на Майстора е по-малко позната,
но тя впечатлява с точния щрих, правдивост и живописност на
образите. Картините, подбрани от фондовете на Националния
военноисторически музей, идват за първи път във Варна. Излож-
бата е част от инициативите, с които НВИМ в София и неговият
филиал Военноморски музей - Варна, отбелязват 100-годишни-
ната от Балканските войни, съобщава Силвия Ламбова.

В Балканските войни (1912-1913) Владимир Димитров-Май-
стора се включва като доброволец, художник при щаба на
7-а пехотна рилска дивизия. В Първата световна война
(1914-1918) той е военен художник в същата дивизия. По-голя-
ма част от творбите му, посветени на Балканските войни, се
намира в САЩ и Русия. Националният военноисторически му-
зей притежава 63 платна (акварел и туш) от този период и
85 рисунки (акварел и перо с туш), както и 3 живописни платна
от световната война. Изложбата ще остане във Военноморския
музей до края на ноември.

СЮЖЕТИ ОТ БАЛКАНСКАТА ВОЙНА
В ТВОРБИ НА МАЙСТОРА ПОКАЗВАТ ВЪВ ВАРНА

Акад. проф. д-р Атанас
Куртев по време на своя
клавирен рецитал “Славянска
лирика” в зала “БИАД”

Василия Стоилова
Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Младоженец отишъл при равина:
- И колко ви дължа за церемони-
ята?
Равинът:
- Лично на мен нищо... Но, ако
искате, пожертвайте толкова пари,
на колкото оценявате красотата на
вашата жена.
Младоженецът помислил и изва-
дил от джоба си един шекел. Ра-
винът внимателно погледнал под
воала, въздъхнал и върнал ресто.

БОРИСЛАВ ВИЛАРОВ, политолог
КРАСИМИР КАТЕВ, финансист
ЛЪЧЕЗАР КОСТОВ,
член на ИБ на БСП
СТЕФАН КОЛЕВ,
футболист, треньор
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11
Св. апостол и дякон

Филип от 70-те, един от
седемте дякони (I). Св.
мъченици Зинаида и Филонида (I).
Св. преподобни Теофан Изповедник, епи-
скоп Никейски - Начертаний, съставител
на канони († 847). Възпоменаване на чу-
дото от иконата на Господа Иисуса Хри-
ста († ок. 765)

След слизането на Пресветия Дух
апостолите останали известно време в
Йерусалим. Всекидневно се присъединя-
вали към тях множества новоповярвали.
Всички те живеели в единодушие и лю-
бов. Имали всичко общо. Всеки прода-
вал имуществото си и донасял получени-
те пари на апостолите. От тоя общ имот
се давало на всеки, каквото му било
нужно. Така че нямало между тях ни
беден, ни богат. С нарастването на броя
на учениците възникнали някои несъгла-
сия. Апостолите, заети с проповядване
на словото Божие, не могли да се зани-
мават с всички домакински потребности
на християнското общество. Затова сви-
кали вярващите и им предложили да
изберат 7 мъже, които да раздават помо-
щи и да се грижат за домакинските неща
в Църквата. Имената на избраните са:
Стефан, Филип, Прохор, Никанор, Тимон,
Пармен и Николай. Тия седем души били
наречени дякони, служители. Светата
Църква чества на 11 октомври паметта на
един от тях - св. апостол Филип.

Занаятите от вчера, днес и утре по-
казват уникални снимки на Моста на влю-
бените до НДК. Фотографската изложба
“Тайната на занаятите” събира най-доб-
рите кадри от едноименния конкурс на
сп. “8”, ОББ и Булфото. Експозицията ще
бъде открита официално на 12 октомври
(петък) от 18,30 ч. в “Радиокафе” (което
се намира точно под моста). Ще бъдат
обявени и тримата победители, които ще
получат наградите си. 58 снимки на про-
фесионални фотографи и любители,
включили се в конкурса, представят по
живописен и колоритен начин древните
български занаяти, съвременния поглед
към тях и изцяло нови занаяти, които си
пробиват път. Кундурджийството, колар-
ството, бродирането се нареждат редом
до правенето на татуировки и обличане-
то на чисто нов автомобил в плетка. Фо-
тографиите са “гарнирани” с увлекател-
ните текстове на етноложката доц. Вихра
Баева от БАН, която на достъпен език
привлича вниманието към традиционни-
те ни занаяти, разказва непознати исто-
рии и легенди, свързани с тях.
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т лежерен блус до режещи
главата жици са гарантира-
ни като стилово разнообра-
зие на 3-дневния рок мара-
тон, който ще се проведе в

3-äíåâåí ðîê ìàðàòîí
ãàðàíòèðà áëóñ è æèöè
Утвърдени изпълнители, набиращи скорост банди и нови таланти
ще подкрепят каузата за повече авторска музика на живо

дават всеки ден, от 17 до 22 ч. в клуб
“Rock It” МЛЪК, TORNADO, Милена,
DELTA ROOSTERS, Васко Кръпката,
SOUNDBLEED, SHEKY AND THE
BLOODRAIN и много. Музикалният
пъзел ще се допълва от безплатна
бира в така наречения Kamenitza Rock
Hour (от 18 до 19 ч.), мърчъндайз на
бандите и интересни гости. На събити-
ето ще гостува световноизвестна рок
група, която прояви желание да под-
крепи каузата за повече авторство на
живо.

Rock It маратонът се провежда за
втори път. За лица на това издание са
поканени Васко Кръпката и Денис Ри-
зов. Организатори са бар “Rock It” и

SEVI - нестандартна софт рок група,
която също залага на авторската му-
зика. Много от песните им се излъчват
по редица американски и европейски
радиостанции. Сингълът им LImited
Edition беше номер едно в класацията
на Zrock - Kamenitza rock 40. Водещ на
Rock It Маратона ще бъде Пеци Ста-
ноев от “Пеци Пецито Бенд”.

Събитието е замислено като свое-
образен форум за обмяна на опит и
идеи между музикантите и иска да по-
каже, че българският рок е още жив.
Целта на инициативата е да “освобо-
ди” потенциала на авторското творче-
ство от анонимността на гаражите и да
му даде трамплин за нови смели идеи.

лизо 15 часа
журналисти и
фенове чакаха
холивудската

Картини, изработени от традици-
онната японска хартия “ваши”,
която има свойството да лекува
сърцата на хората, ще бъдат
монтирани на конструкции от 2,5
метра, съобщиха от японското
посолство у нас. Материалите са
от различните видове обагрена
японска хартия, като допълни-
телно върху платното не се
нанасят бои. Чрез рязане,
късане, напластяване на карти-
ната се дава израз на човешки-
те душевни светове. Японската
традиционна хартия “ваши” е
уникална, красива, очарователна
и е вид изкуство, което намира
своето място не само в Япония,
но и из целия свят.
Събитието в София се осъщест-
вява с подкрепата от посолство-
то на Япония у нас и е част от
Дните на японската култура в
България, които се провеждат
за 23-ти път, както ДУМА вече
писа. Организаторите са предви-
дили специални демонстрации
за посетителите на Сити Център
София. Те ще имат възможност
да се включат в открити уроци,
в които ще разберат какво
точно представлява това изкуст-
во. По-любопитните и творчески
настроени натури сами ще
могат да участват в рисуването
върху традиционната японска

ТАЙНИТЕ НА
ЗАНАЯТИТЕ
СА СЪБРАНИ
В ИЗЛОЖБА

О
столицата от 12 до 14 октомври. През
това време е забранено музиката да
спира, а на сцената ще се срещнат
утвърдени музиканти, набиращи ско-
рост банди и нови таланти. Ако се пре-
сметне, се събират 23 часа и полови-
на купон без прошка за феновете.

По време на тридневния празник на
българската авторска музика ще
“пълнят душата” парчета в стил пънк и
ска (12 октомври), блус (13-и) и алтер-
натив и рок (14-и). Щафетата ще си по-

хартия “ваши”. Уъркшоповете ще се проведат днес от 10.30
до 12 ч. и от 13 до 15 ч. в Сити Център София. Комуникаци-
ята между артистите и посетителите ще се осъществява с
помощта на четирима преводачи. Участниците в демонстра-
циите ще са 22-ма, като някои от тях ще дойдат за събитие-
то специално от Япония.

Ниро да носи голяма
бяла брада, той се
появи гладко из-

бръснат и първона-
чално усмихнат на
ВИП-а, но после

бързо промени изра-
жението си. За раз-
лика от колегата си
Джон Траволта, при-
стигнал у нас преди
два дни, Де Ниро не
даде и нито един
автограф.

Прочутите звезди
са в България за
снимките на филма
“Killing Season” (“Се-
зон за убийства”),
както ДУМА писа.
Според предварител-
ната информация
Робърт де Ниро ще
остане в София едва
два дни и ще работи
основно в Кино-
центъра в Бояна.

Според сюжета на
филма двамата са
ветерани от войната
в Босна. Де Ниро и
Траволта са амери-
канец и сърбин, кои-
то се срещат в отда-
лечена самотна хижа
в Апалачите в Север-
на Америка. Сприяте-
ляват се, но стигат до
вражда и сблъсък...
Режисьор на продук-
цията, която събира
за първи път двете
звезди на снимачна-
та площадка, е Марк
Стивън Джонсън.
Филмът трябва да
излезе по екраните
догодина.

Б
звезда Робърт де
Ниро на изхода за
ВИП персони на ле-
тище София. Актьор-
ът пристигна у нас
около 1 ч. след полу-
нощ в сряда. Той
обаче не обърна
почти никакво внима-
ние на почитателите
си, каза само “здра-
вейте” и бързо бе
прибран от охрани-
телите си в паркира-
ния наблизо черен
джип. Макар да се
очакваше Робърт де
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рез нощта над страната ще има разкъсана
облачност, по-значителна над Източна Бълга-
рия. Тихо време с минимални температури
сутринта 2o и 7o, по морския бряг 10-15o, в

София около 3o. Днес ще бъде предимно слънчево с
малко повече облаци преди обяд над Източна Бълга-
рия. Ще духа слаб северозападен вятър. Дневните
температури ще се повишат слабо и максималните
ще бъдат между 19o и 24o, в София около 20o. Атмо-
сферното налягане ще бъде по-ниско от средното за
месеца. Над планините ще бъде предимно слънчево.
Ще духа до умерен северозападен вятър. Максимал-
на температура на 1200 метра около 15o, на 2000 метра
около 8o. По Черноморието ще има разкъсана облач-
ност, намалява през деня до слънчево. Ще духа слаб
вятър, предимно от югоизток. Максимални температу-
ри между 19 и 22o, температурата на морската вода е
около 20o.
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˜Â Ë ‰‡ ÔÓÒÚË„ÌÂ-
ÚÂ ÚÓ‚‡, Í˙Ï ÍÓÂ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¬ ‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË ˘Â ÒÂ
‡ÍˆÂÌÚË‡ÚÂ ‚˙ıÛ
ÒÓ˜ÌËÚÂ Á‡‰‡˜Ë,
Á‡ ÌÂËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
 ˙Ï Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ
ÒË ˘Â ÔËÒÚ˙ÔËÚÂ
Ú‚Ó˜ÂÒÍË, ‚Î‡„‡È-
ÍË ‚˙Ó·‡ÊÂÌËÂ Ë

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ƒ‡ ÒÔ‡ÁËÚÂ Ó·Â-
˘‡ÌËˇÚ‡, Ò ÍÓËÚÓ
ÒÚÂ ÒÂ ‡Ì„‡ÊË‡-
ÎË Á‡ ‚‡Ò Â ‚˙ÔÓÒ

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œÂ‰ÎÓÊÂÌËÂ Á‡
ÌÓ‚‡ ‡·ÓÚ‡, Ó·˘
·ËÁÌÂÒ ËÎË ‰Û„‡,
ËÌÚÂÂÒÛ‚‡˘‡ ‚Ë

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÎˇÌÓÒÚ, ÌÓ ˘Â ‚Ë Ì‡ÚÓ‚‡Ë
Ë Ò ÌÓ‚Ë ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË.

‰ÂÌËÂ Ë ÓÚÌÓ¯ÂÌËÂ Í˙Ï ‚‡Ò.
ÕÂ ·˙Á‡ÈÚÂ ‰‡ „Ó ‚ËÌËÚÂ.

ÏÂ ÔÓÂÚ ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚ, Í‡Í‚ËÚÓ
Ë ˜Û‚ÒÚ‚‡ ‰‡ ·Û‰Ë ÚÓ‚‡ Û ‚‡Ò.

ÚÓ Ì‡ ÍÓËÚÓ ·ËıÚÂ ÔÓÌÂÒÎË
ÌÂÛÒÚÓÈÍË.

ÌÓ‚ ÔÓ‰ıÓ‰, ÍÓÂÚÓ ˘Â ‰‡‰Â
‰Ó·Ë ÂÁÛÎÚ‡ÚË.

ÚÓ ÏˇÒÚÓ Ë ‚ÂÏÂ. ÕÂ˘‡Ú‡
˘Â ÒÂ ‡Á‚Ë‚‡Ú ‰Ó·Â.

ÚÓ ÒÂ ÒÚÂÏËÚÂ, ÓÒÓ·ÂÌÓ ‚
Ú‚Ó˜ÂÒÍ‡Ú‡ ÒÙÂ‡.

Ì‡ ˜ÂÒÚ, Á‡ ÚÓ‚‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ
ÎË¯ËÚÂ ÓÚ ÌÂ˘Ó.

ÓÙÂÚ‡, ˘Â Ì‡Ô‡‚Ë ‰ÂÌ  ̌ ‚Ë
ÔÓ-‚˙ÎÌÛ‚‡  ̆ Ë ÛÒÔÂ¯ÂÌ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ƒÂÌˇÚ ‚Ë ˘Â Â
Ì‡ÚÓ‚‡ÂÌ, ÌÓ
ÌˇÏ‡ ‰‡ ÎËÔÒ‚‡Ú
ÔËˇÚÌË ÏÓÏÂÌÚË

‚ ‡·ÓÚ‡Ú‡ Ë ‚ ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡
Ò ıÓ‡Ú‡ ÓÍÓÎÓ ‚‡Ò.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û

Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

‚ ·Ë·ÎËÓÚÂÍ‡-
Ú‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
11.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ: «ÂÎÂÌ‡Ú‡

ÎËÌÂÈÍ‡ - Á‰‡‚ÌÓ Â‡ÎË-
ÚË

12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
13.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡/

Ô/
13.30 ¬ Í‡‰˙/Ô/
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /181 ÂÔËÁÓ‰/
15.25 ¬ËÛÒËÚÂ ‡Ú‡ÍÛ‚‡Ú - ‡ÌË-

Ï‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3063 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.30 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ

2 Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.45 œÂÔÂÎˇ¯Í‡ - /2 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ‘‡ÌÚÓÏË - /6, Ô. ÂÔËÁÓ‰/
22.00 —ÓÙËˇ ƒÂÌÒ ”ËÈÍ: ìœ‡Á-

ÌËÍ˙Ú Ì‡ Ú‡Ìˆ‡î - ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /3 ˜‡ÒÚ/

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.45 ì“‡ÁË
ÒÛÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡-

ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷Ó-
ÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍÚÓ ÕËÍÓ-
Î‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î
-  ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò
»‚‡Ì «‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /
Ô./

13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 7

15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡-
‚‡î- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 48

16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡
·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 86

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓ-

Ì‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 18
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂ-

Ë‡Î, ÂÔ. 129, 130
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìÃÓ‰ÂÌÓ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Óî

- ÒÂË‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 14
00.00 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂ-

Ë‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 22, 23
01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.40 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡-

‚‡î /Ô./ - ÂÔ. 48
04.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î

/Ô . /

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
20.00 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
21.00 ì≈Ú‡ÊÌ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚ -

ÕÓ‚Ó‰ÓÏˆËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ì¬ÓÂÌÌË ÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ¬»œ ¡–¿ƒ⁄– 2012 - Â-

‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ìÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ Ì‡ œË ƒÊÂÈî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

�����

�����

 Œ«»–Œ√
»ÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ Ì‡
ÒÎÛÊÂ·ÌË ËÎË ÒÂ-
ÏÂÈÌË ‡Ì„‡ÊËÏÂÌ-
ÚË ÏÓÊÂ ‰‡ Ò˙Á‰‡-

‰Â Ì‡ÔÂÊÂÌËÂ ‚ ÓÚÌÓ¯ÂÌËˇÚ‡
‚Ë Ò ÓÍÓÎÌËÚÂ.

�����
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÍÂÚÂÌ ‚˙ÔÓÒ Ò‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ
Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎÌ‡Ú‡ ‚Ë ÔÓ„‡Ï‡.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ìÕ‡ Í‡ˇ Ì‡

Ò‚ÂÚ‡î
14.10 —ÂË‡Î:  ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡î
17.10 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒ-

Ì‡ ÒËÎ‡î
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì≈‰Ì‡ ËÒÚËÌ-

ÒÍ‡ Î˛·Ó‚î
00.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.10 ì√‡‰ÒÍË Í‡Û·ÓËî
01.40 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.35 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏ!î
03.25 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
04.15 —ÂË‡Î: ìÕ‡ Í‡ˇ Ì‡

Ò‚ÂÚ‡î
05.05 —ÂË‡Î: ì≈‰Ì‡ ËÒÚËÌ-

ÒÍ‡ Î˛·Ó‚î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì≈‰Ì‡ ËÒÚËÌ-

ÒÍ‡ Î˛·Ó‚î

�����

�����
�����

�����
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Млади, талантливи и спорещи
за първото място в турнира -

Магнус Карлсен (вляво)
и Фабиано Каруана

Карлсен стартира
с две победи за
Големия шлем

КАРЛСЕН - КАРУАНА
Сега Карлсен прави решаващият

ход: 49.f6! Оf6 (не е по-добро и 49...Цg6
50.Тg1 Цf7 51.Тg7 Цe6 52.Тg6) 50.Тh6
Оe7 51.Тd6 Оd6 52.Цb5 Цe6 53.Оb6 Цd7
54.c4 Цc8 55.Оa5 Цb7 56.Оb4 Оf4 57.c5
Цa7 58.c6 Цb8 59.a5 Цa7 60.a6 Цa8
61.Оc5 Оb8 62.Цc4 Оc7 63.Цd5 Оd8
64.Цe6 Оc7 65.Цd7 Оa5 66.Оe7 1:0

Вдъхновен от тази победа, ден по-
късно Карлсен надигра и домакина
Валехо, а останалите две срещи Аро-
нян - Ананд и Каруана - Карякин
завършиха наравно. Така норвежкият
вундеркинд догони на върха на класи-
рането италианския си колега и два-
мата лидират след седмия кръг с по 12
т., следвани от Аронян с 9 т., Ананд със
7, Карякин - 5, Валехо - 4.

С
лед кратка почивка в Бил-
бао продължава финалът
на турнира Голям шлем, в
който участват шестима
гросмайстори от световния

В последните
3 кръга само
партиите
на норвежеца
са резултатни

елит. По време на прекъсването топ-
шахматистите се прехвърлиха от
бразилския Сао Паулу на испанска
земя, където временният лидер Фа-
биано Каруана претърпя първото си
поражение. Младият италианец бе
надигран от водача в световната
ранглиста Магнус Карлсен, който
скъси впечатляващата му преднина
от 4 точки на 2. Според регламента
за победа се дават 3 точки, а за
реми - една.

В шестия кръг двубоите Карякин -
Аронян и Валехо - Ананд завършиха
наравно след теоретични дуели в
различни варианти на Испанска пар-
тия, като и в двата случая черните
демонстрираха бързо изравняване и
кратък път към подялба на точката.
Значително по-дълго продължи сре-
щата Карлсен - Каруана, която за-
почна с рядко срещаните на това
ниво ходове 1.е4 е6 2.d3. Целият
ендшпил беше много тежък за ита-
лианеца, който в крайна сметка не
издържа на напрежението.

35.gh3 Кf3 36.Тb5 Кd2
37.Цg2 Тa8 38.Тh5 Тg8
39.Цf2 Кe4 40.Цe3 f5 41.Тh7
e5 42.Оc7 Цe6 43.Цd3 Тg3
44.Цc4 Тc3 45.Цb5 f4 46.Тh6
Цd5 47.Оb6 f3 48.Тh8 Тa3
49.Оg1 f2 50.Оf2 Кf2 51.Тd8
Цe4 52.Цc6 Тc3 0:1

еселин Топалов разде-
ли 1-3-о място на първия
турнир от веригата Гран
при на ФИДЕ за сезон

В
Топалов триумфира в Лондон

2012/2013, който се проведе в
Лондон, след като спечели
партията си от последния кръг
срещу младата холандска на-
дежда Аниш Гири. Нашият гро-
смайстор постигна точката с
филигранна ендшпилна техни-
ка и с 3 победи и 8 ремита
оглави крайното класиране
заедно с Борис Гелфанд от
Израел и Шахрияр Мамедяров
от Азербайджан. Допълнител-
ният показател обаче даде ге-
нералната победа и купата на
бившия световен шампион, за
когото това бе най-големият
успех от 2010 г. насам, когато
изпадна в явна криза след по-
ражението в мача за светов-
ната корона срещу Вишвана-
тан Ананд. На практика отто-
гава Топалов не бе спечелил
нищо значимо, резултатът му
на последното състезание, в
което участва - олимпиадата в
Истанбул, също не бе впечат-
лителен. В Лондон първите
трима финишираха с по 7 т. от
11 партии, а след тях се наре-
диха: 4. Гришчук - 6,5; 5. Леко
- 6; 6. Ван Хао - 5,5; 7-8. Адамс,
Иванчук - по 5; 9-10. Касим-
джанов, Домингес - по 4,5; 11-
12. Гири, Накамура - по 4. Тур-
нирът в Лондон е първият от
шестте, включени във верига-
та. Сега предстоят състезания-
та в Ташкент, Лисабон, Мад-
рид, Берлин и Париж.

Ето и решаващата победа
на нашия гросмайстор в по-

следния кръг, която му донесе
първото място.

А. ГИРИ - В. ТОПАЛОВ
1.d4 Кf6 2.c4 e6 3.Кf3 d5

4.Кc3 Оe7 5.Оf4 0-0 6.e3 Кbd7
7.Оe2 dc4 8.0-0 c5 9.dc5 Кc5
10.Оc4 Дd1 11.Тfd1 b6 12.Кd4

Задача

Оb7 13.Тac1 a6 14.b4 Кce4
15.Кe4 Оe4 16.a3 a5 17.f3 Оd5
18.e4 Оc4 19.Тc4 ab4 20.ab4
Тfc8 21.Тdc1 Тc4 22.Тc4 h6
23.Цf1 Цf8 24.Кc6 b5 25.Тd4
Тa6 26.Кe7 Цe7 27.Тd2 Кd7
28.Тc2 g5 29.Оc7 f6 30.Оa5 h5

Отговор:

Белите дават
мат в 2 хода

1.Дg2+ Цh7
2.Th1 x

Историческият град Козлодуй
домакинства уникално по рода си
състезание - Първия шампионат
на дунавските страни по ускорен
шахмат, който се проведе от 4 до
7 октомври. В оригиналната над-
превара участваха представите-
ли на страните, през които минава
единствената голяма река в Евро-
па, която тече в посока от запад
на изток - Германия, Австрия, Сло-
вакия, Унгария, Хърватия, Сърбия,
България, Румъния, Молдова и Ук-
райна. Стартовият лист се огла-
вяваше от най-силния австрийски
гросмайстор Маркус Рагер с ЕЛО
2655 т. В унисон с нестандартния
формат на проявата Германия
беше представена от световния
шампион за хора с увреждания
Томас Лутер, а нашата страна -
от първата и настояща световна
шампионка по ускорен шахмат за
жени Антоанета Стефанова. Уча-
стниците разполагаха с по 25 ми-
нути за цялата партия на състе-
зател и по 10 секунди добавени
преди всеки изигран ход. Те се срещ-
наха по кръговата система в 9
кръга, като през първия ден изиг-
раха по 5 партии, а през втория
ден - по 4 партии. Въпреки предим-
но демонстративната форма на
състезанието имаше и 9 парични
награди, като общият награден
фонд бе 5000 евро. Въпреки сериоз-
ната конкуренция шампионската
титла бе спечелена еднолично от
сръбския гросмайстор Иван Ивани-
шевич, финиширал с 6 т. Следващи-
те две места с половин точка по-
малко разделиха Рагер и молдавски-
ят представител Виорел Йордане-
ску, чийто по-слаб допълнителен
показател го остави трети. Сте-
фанова, която не е спирала да играе
активно през последните два ме-
сеца, се класира шеста с 4,5 т.
Усмивките на присъстващите пре-
дизвика признанието на родения в
хърватския дунавски град Вуковар
гросмайстор Младен Палац, че за
пръв път в шахматната му кари-
ера от детските години до насто-
ящия момент се класира на послед-
но място. След положителните
отзиви на зрители и участници
организаторите обявиха решение-
то си шампионатът на дунавски-
те страни по ускорен шахмат да
стане традиционен. Победителят
в традиционния турнир в Козло-
дуй, провеждан по случай Деня на
енергетика, пък ще получи специ-
ална квота за участие заедно с
представителите на 10-те дунав-
ски страни. За финал всички присъ-
стващи пожелаха успех на Антоа-
нета Стефанова на предстоящо-
то световно първенство за жени
по класически шахмат, което ще се
проведе от 11 ноември до 2 декем-
ври в Хантимансийск,  Русия.

31.h4 gh4 32.Тc8 Кe5 33.Тc7
Цd6 34.Тb7 h3

Н
Най-силните ни шахматисти при мъжете и жените - бившите све-

товни шампиони Веселин Топалов и Антоанета Стефанова, вчера
започнаха участието си в клубния шампионат на Европа, който се
провежда в израелския град Ейлат. Българският №1 е част от състава
на рейтинг фаворита Сокар (Азербайджан), където са Раджабов,
Камски, Гришчук, Мамедяров, Сутовски, Сафарли и Гусейнов. В мъжка-
та секция на старта излязоха 35 отбора, като в още два от тях участват
българи - Петър Г. Арнаудов е лидер на македонския Гамбит Асеко,
докато Кирил Георгиев е втора дъска (след Хикару Накамура!) на
италианския шампион Обиетиво. При жените за престижната титла се
конкурират далеч по-малко състави - едва осем. За поредна година
в редиците на един от претендентите за златото - руския АВС, е
Антоанета Стефанова. Рамо до рамо с Катерина Лагно, Виктория
Чмилите, Наталия Погонина и Мария Музичук първата ни шахматна
дама ще се опита да детронира от върха звездния шампионски тим на
Монте Карло, воден от световната шампионка Хоу Ифан.

ЧЕТИРИМА БЪЛГАРИ В КЛУБНИЯ
ШАМПИОНАТ НА ЕВРОПА

ДУНАВСКИТЕ
СТРАНИ
ИЗЛЪЧИХА
ШАМПИОНА
СИ В КОЗЛОДУЙ
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кратки

еорги Иванов-Гонзо
претърпя загуба в дебю-
та си като старши трень-
ор на родния Локомотив

ФАЛСТАРТ ЗА ГОНЗО В ЛОКО ПД

Веселин Марешки (вдясно) представи новия треньор
на Локо Пд Георги Иванов-Гонзо

Г Снимка PLOVDIV24.BG

Пд. Юношата на “смърфовете”
и легенда на Левски изведе
“черно-белите” в контпора с
Черноморец, но новите му по-
допечни отстъпиха с 0:2 на
бургазлии след голове на
Гаел (3) и Венци Христов (35).
Часове по-рано Гонзо бе
представен на отбора лично
от собственика Веселин Ма-
решки, който обяви, че при
добри резултати контрактът
му ще бъде удължен. Леген-
дата на “сините” замени Емил
Велев-Кокала, който бе нати-
рен от Лаута заради слаби
резултати.  “Локомотив е част
от мен. Ще се опитаме да на-

правим така, че отборът да не
изглежда по този начин, как-
то е в момента. Класирането
не отговаря на това, което е
клубът. Ще работим с игра-
чите, с които разполагаме.
Гледал съм мачове на Локо-
мотив в София. Ще изгледам
срещи и на запис. Искам всеки
да се отнася максимално сери-
озно. Има доста работа. Трябва
да се борим за по-добро класи-
ране. Нормално е, когато съм
прекарал 15 години в Левски,
да чувствам това място ка-
то свое. Но Локомотив нико-
га не ми е бил далечен. Тук съм
бил в школата. Във футбола е
нормално да се ме-
нят ситуациите, отборите
също”, каза Иванов.

Разследват 10 клуба
за „черно тото”
10отбора от “А” група са разслед-

вани в уговаряне на мачове,
след като от Софийската град-
ска прокуратура направиха

За уговорени мачове са подозирани шампионът Лудогорец и Левски

скандални разкрития за “черно тото” на
ниво професионален футбол. Те дори на-
зоваха срещи и имена на клубовете, кои-
то вече са разследвани, а срещу тях има
и създадено съдебно производство. “9
мача и 10 отбора се разследват”, обяви
пред ТВ7 говорителят на Софийската
градска прокуратура Руси Алексиев. Сред
отборите попадат Левски, шампионът
Лудогорец, както и Черноморец, Славия,
Монтана и вече изпадналият от “А” група
Светкавица Търговище.

“Получихме няколко сигнала от
ГДБОП след извършени проверки. Ус-
тановили сме по няколко от тях, че има
достатъчно основания, за да започнем
съдебно производство”, каза Алексиев.

Единият от мачовете, за които е сигур-
но, че е бил манипулиран, е победата
на Черноморец над Светкавица с 6:0.
За него сигналът е постъпил 4 месеца
след изиграването му. Сигнал има за
лице, което е получило финансови
облаги от крайния резултат.

Друг разследван мач е Монтана -
Левски на 11 март, когато “сините” пече-
лят с 3:0 на ст. “Огоста”. Сигналът за този
двубой идва от УЕФА и е приет в БФС,
след което е пренесен към прокуратура-
та. Разпитвани по случая са президентът
на Монтана Замфир Замфиров, финансо-
вият директор на Левски Константин Баж-
деков, както и тогавашният треньор на
“сините” Николай Костов.

“Разпитали сме доста хора от Левски
и Монтана, проследени са компютърните
залагания по много сложни начини. Но
няма достатъчно доказателства за

извършено престъпление”, признаха още
от прокуратурата.

Нищи се и мач с участието на Лудого-
рец, но още не е ясно за кой двубой става
въпрос. Вече се знае, че срещата Литекс
- Калиакра също е сред тези, с които
прокуратурата се захвана. Треньорът на
“оранжевите” Христо Стоичков дори беше
на разпит в ГДБОП миналата седмица.

Преди време бившият вратар на Сла-
вия Стефано Кунчев, който сега пази на
Локо Пд, призна, че е бил “атакуван” от
букмейкърската мафия и заради неговите
признания също е започнало разследва-
не. Сред разпитваните по този случай са
президентът на най-стария столичен клуб
Венци Стефанов, самият Кунчев, бившият
треньор в ДЮШ на Славия Красимир
Мечев, както и юношата на “белите” Деян
Вълков, който сега пази вратата на второ-
дивизионния Любимец.

Майкъла свива
бюджета на ЦСКА

еорги Илиев-Май-
къла ще свие бюд-
жета на ЦСКА с
200 000-250 000 лв.

Г
Владимир НИКОЛОВ

на месец. Това ще бъде
първото нещо, което но-
вият изпълнителен ди-
ректор на “армейците”
ще направи. От вчера
бившият играч на “чер-
вените” пое властта на
“Армията”.

“Трудно ще бъде,
защото има договори,
които трябва да се спаз-
ват. Това, което беше
досега, да се водят фут-
болисти по дискове, по
маси, ресторанти, ще
приключи. Не може да
държим на пейката иг-
рачи, които взимат ог-
ромни заплати. Ще во-
дим преговори с тези,
които са ни ненужни и

ще опитаме до Нова
година да се разделим
с тях. Оттук нататък до-
говорите на футболис-
тите ще бъдат промене-
ни от това, което е било
досега. Трябва да съкра-
тим бюджета много се-
риозно, за да може
ЦСКА да оцелее. Това
трябва да се направи, за
да може тези, които ра-
ботят тук, да си взимат
редовно заплатите”,
каза Георги Илиев-
Майкъла.

 Илиев ще отговаря
за всички процеси в
клуба, като основната
му цел е в близко вре-
ме ЦСКА отново да до-
макинства на стадион
“Българска армия” и да
изгради терени за
ДЮШ.

 “Несериозно е от-
бор като ЦСКА да оби-

каля и да търси къде да
играе, това не отговаря
на името на клуба. До 2
месеца следва да се
върнем на “Армията”.
Трябват сериозни сред-
ства за ремонт. Сега по-
криваме задължения по
некоректни договори на
мениджъри, селекцио-
нери, комисиони. Про-
блемите са сериозни,
но се надявам до Нова
година всичко в клуба
да бъде на професио-
нално ниво. Ще отгова-
рям за всичко - транс-
фери, ремонти, плаща-
ния, договори. Един
трябва да кара влака, да
носи отговорност. По
отношение на селекци-
ята - думата ще има
спортно-техническият
щаб, но и аз задължи-
телно ще имам участие”,
каза още Илиев.

ЮВЕНТУС И БОРУСИЯ Д
ИДВАТ ЗА МИЛАНОВ
И МИХАЙЛОВ

Скаути на шампионите на Италия и Герма-
ния Ювентус и Борусия Дортмунд ще присъ-
стват на световната квалификация от Група 2
на Зона Европа между България и Дания утре.
Емисарите на “Старата госпожа” се очаква да
следят предимно датчанина Кристиан Ерик-
сен, който играе в Аякс, но според различни
информации ще хвърлят и по едно око на
българския национал Георги Миланов. Гер-
манците пък ще бъдат на Националния стади-
он “Васил Левски” и заради Ериксен, но, от
друга страна, Николай Михайлов е един от
вариантите на “жълто-черните” за заместник
на 32-годишния вратар Роман Вайденфелер.

Испанският Севиля и италианският Торино
също ще имат свои представители, които ще
наблюдават предимно Станислав Манолев.
Андалусийци отдавна имат интерес към
българския играч на ПСВ Айндховен, докато
“биковете” отскоро се насочиха към него.

РАЕВА ЩЕ ВЪЗРАЖДА
ТУРНИРИ ПО ГИМНАСТИКА

“Предприела съм обиколка по
клубовете по художествена гимнас-
тика в страната с намерението тре-
ньорите да чуят лично от мен програ-
мата, а и да ме посъветват дали пътят,
който предлагам, е правилният”, за-
яви в Добрич вече бившият треньор
на националния отбор Илияна Раева.
Тя добави, че досега усеща пълна
подкрепа от клубовете. Тя самата
имала качествата, компетентността,
опита, вярата и възможностите да се
справи с предизвикателството, което

Дана РУСЕВА
си е избрала - президент на федера-
цията. Раева каза още, че е взела
това решение преди Олимпиадата в
Лондон, но не знае дали ще има кон-
куренция за шефското място.

“Ще възстановя петте най-големи
турнира в България в нашия спорт -
“Дънди прешъс металс” в София, кой-
то ще е с 50 000 евро награден фонд,
международните турнири “Огърлица-
та на Десислава” - във Велико Търно-
во, “Царица Маргарита” - във Варна,
“Жулиета Шишманова” - в Бургас,
“Златен обръч” за деца - в Пловдив”
- каза Раева.

Снимка БГНЕС

Капитанът на
Швеция Златан
Ибрахимович
отиграва
топката с
глава по време
на тренировка
в Стокхолм.
Утре “Тре
конур” гостува
на Фарьорски
острови в мач
от Група 3 на
световните
квалификации,
а идния
вторник на
Германия

Бездомниците
бият и Чехия

Българският национален
отбор по футбол за бездомни
продължава успешния си ход и
във втората фаза на светов-
ното първенство в Мексико.
Воденият от Методи Здрав-
ков състав победи с 9:7 Чехия
в първата си среща от ново-
сформираната Група „В”. Бълга-
рите имаха сериозно предим-
ство и водеха с 6 гола. Отпу-
скане в последните минути до-
веде до притеснителното на-
маляване на преднината им.
Отборът на надеждата, както
е известен българският със-
тав, излезе начело в групата
заради по-добрата си голова
разлика. В другите срещи На-
мибия се наложи с 8:6 над Румъ-
ния, а Индонезия победи Босна
и Херцеговина с 5:4. Национа-
лите играха снощи с Намибия
и с Босна и Херцеговина.

Монтана не успя
да победи Спартак
Пл в Кнежа

Монтана не можа да бие ли-
дера в “Б” група Спартак Пл 1:1
в контрола, играна в Кнежа.
Плевенчани излязоха напред в
резултата в 43-ата минута
чрез Владислав Василев, който
засече подаване на Цветан Пе-
тров. В средата на второто
полувреме Боян Гайтанов из-
равни след подаване на десния
защитник на Монтана Георги
Мечечиев. През второто полу-
време на терена за Спартак се
появи и бразилецът Тиаго, кой-
то е на проби.

Португалец
преподписа с Берое

Португалецът Антонио Ли-
враменто продължи договора
си с Берое за още 2 сезона. 30-
годишният  полузащитник па-
рафира до 30 юни 2015 г.
Халфът беше привлечен от
Шавеш по време на зимната
пауза и оставя добри впечат-
ления с изявите си. Здравко
Илиев е под въпрос за домакин-
ството след седмица на Черно-
морец Бургас в IX кръг на “А”
група. Десният бранител стра-
да от разтежение на бедрен
мускул, което получи при гос-
туването на Черно море във
Варна в петък. Той е на инжек-
ции и тренира по специална
възстановителна програма. На-
деждите в лагера на Берое са,
че Илиев ще бъде на разполо-
жение за двубоя с бургазлии на
17 октомври.
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Стр. 31

гледайте
Майкъла
свива
бюджета
на ЦСКА

кратки

ПО ЕВРОСПОРТ
КОЛОЕЗДЕНЕ

10.00 Обиколка на
Пекин (Етап III)

ТЕНИС
14.00 Турнир в Линц

(жени)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

КРИКЕТ
Шампионска лига Туенти20

14.30 Тринидад - Ува
18.30 Хемпшър - Сиалкот

ПО ФИЛМ+
ТЕНИС

9.00 Турнир в Шанхай (мъже)

ървата ни ракета Григор Димит-
ров не успя да взриви бомба сре-
щу доскорошния №1 в света Но-
вак Джокович на Мастърса в
Шанхай. Двамата се срещнаха за

Българският олимпийски комитет подписа дого-
вор за партньорство с испанската фирма за спортна
екипировка “Хома”. Родните олимпийци ще бъдат
обличани от иберийците в следващите 4 години, до
Олимпиадата в Рио 2016. Контрактът включва още
европейските младежки фестивали през 2013 и 2015
г., както и II младежки олимпийски игри Нанджин
2014. С новите екипи на българските олимпийци
първи позираха гимнастиците Йордан Йовчев, който
вече спря със спорта, и Ралица Милева.

“Радвам се, че в тази финансова криза голяма
фирма като “Хома” прояви интерес към Българския
олимпийски комитет. Екипите са много качествени и
дори Сергей Бубка ми завидя, защото Украйна няма
такъв договор”, каза председателят на БОК Стефка
Костадинова. На церемонията по представянето на
екипите присъстваха още олимпийските ни шампио-
ни Ваня Гешева, Боян Радев, трикратният олимпий-
ски вицешампион Александър Томов, двукратната
вицешампионка Евгения Раданова и др.

Данчо Лазаров беше преизбран за президент на федерацията
по волейбол. За него са гласували всички 78 делегати, с из-
ключение на един, който се е въздържал. Представителят на
Марек Юнион Ивкони пък е бил с нередовни документи, но е
допуснат като наблюдател на събранието в курорта Златни
пясъци. Новите членове на УС на федерацията са 8 - Иван
Сурков, Николай Григоров, Любо Герасимов, Иван Сеферинов,
Илия Динков, Валери Андреев, проф. Огнян Герджиков, който се
предвижда да оглави правния отдел, и представителят на новия
спонсор КТБ - Иван Чомаков. От УС отпаднаха Ивайло Констан-
тинов, който е в опозиция на федерацията, но не присъства на
събранието, Людмил Найденов и Николай Желязков. Новият УС
е от 25 членове. “Приоритет през новия мандат е да обърнем
още по-сериозно внимание на малките клубове и на подраства-
щите”, заяви Лазаров. В отговор на въпрос защо не е имало
представители на опозицията, президентът отговори с думите
“Най-добре попитайте тях”. Лазаров призна, че очаква решения-
та от Общото събрание да бъдат атакувани в съда, но е убеден,
че няма да има проблем с вписването им.

Испанци обличат
олимпийците ни в Рио

Преизбраха Данчо Лазаров
за шеф на волейбола

Гришо взе
5 гейма на Ноле

Хасковлията се предаде срещу №2
в света само за 53 минути

ел Надал (Исп) с 5:7, 6:3, 2:6, през 2011
г. в Банкок отстъпи с 4:6, 4:6 на Анди
Мъри (Вбр), а този път не успя да се
противопостави на Джокович и взе
само 5 гейма в мача.

Другата седмица Гришо ще играе
на турнир от категорията АТР 250 в
Стокхолм, където попада направо в
основната схема. В столицата на Шве-
ция ще играят звезди като Жо-Вилф-
ред Цонга (Фр), Томас Бердих (Чех),
Михаил Южни (Рус), Кевин Андерсън
(ЮАР), Маркос Багдатис (Кип), и др.
До края на годината Димитров е за-
явил още два турнира - Базел (АТР 500
от 22 октомври) и Мастърс-а в Париж
(29 октомври).

Григор напуска Мастърс-а в Шан-
хай с $23 000 от наградния фонд и 45
точки, но няма да добави нови към
актива си, тъй като защитаваше точно
толкова от миналогодишното си учас-
тие в турнира и през следващата сед-
мица се очаква да отбележи спад от 2-
3 места до №58 - №59 в ранглистата.

П
първи път в двубой от II кръг на турни-
ра с награден фонд $3,5 млн., но све-
товният №2 се оказа прекалено голя-
мо препятствие пред 21-годишния
българин и след 3:6, 2:6 хасковлията
записа 14-а загуба от общо 15 изигра-
ни мача срещу представители на топ
10 в ранглистата.

Димитров допусна пробиви в първи-
те 2 гейма във всеки сет, записа и 3
двойни грешки в мача, а във втория
сет пропусна 2 възможности за пробив
и напусна корта само след 53 мин.

Относно срещите с т.нар. Голяма
четворка, Григор вече се е срещал с
трима от тях. Единствено му липсва така
желаният двубой с настоящия №1
Роджър Федерер (Швейц), с когото мно-
зина от специалистите го сравняват.

През 2009 г. Гришо загуби от Рафа-

Колоездачният съюз
глоби Данаил Петров
с 2000 лв.

Българския колоездачен съюз
(БКС) санкционира Данаил Петров
с 2000 лв. заради негови изявле-
ния в медиите без разрешение на
старши треньора на националния
отбор Красимир Коев и за уронва-
не престижа на БКС. Състезате-
лят е нарушил точка от догово-
ра, подписан между него и БКС на
13 юни 2012 година, която гласи:
“Не се разрешават на състезате-
ля медийни изяви без разрешение
на националния селекционер, с цел
да не се допуска уронване на пре-
стижа на Българския колоездачен
съюз”. Относно медийните пре-
тенции на състезателя за повече
пари заради участието му на
Олимпийските игри, от УС на БКС
уточняват, че на Петров редов-
но се изплаща месечно възнаграж-
дение по програмата за олимпий-
ска подготовка. Ивайло Габров-
ски, чиято “Б” проба за допинг
също е положителна, е наказан с
лишаване от състезателни права
за 2 години. Габровски дължи и
глоба от 5800 евро към Междуна-
родния колоездачен съюз (ЮСИ).

Гайдарджиев
с рекорд за Гинес

Със 17 набирания на лост на
една ръка за 60 секунди шест-
кратният световен шампион по
канадска борба Георги Гайдаржи-
ев от Благоевград влезе в Книга-
та на рекордите на Гинес. По-
стижението, поставено в Загреб,
вече е узаконено. Домакините са
се постарали доста за реклама
на опита му за необичайния све-
товен рекорд и над 300 билборда
с неговия лик е имало в града и
из цяла Хърватия.

Лазов във II кръг
в Алжир

Александър Лазов се класира за
II кръг на “Фючърс” турнира в Ана-
ба, Алжир ($10 000), след като на
старта отнесе италианеца Ма-
тьо Виерин (№ 1266) с 6:3, 6:2. В
спора за място на 1/4-финалите
нашият ще се изправи срещу
партньора си в състезанието на
двойки Карлос Болуда-Пуркис
(№1262). Българо-испанското дуо
вече достигна до 1/4-финалите при
дуетите, където ще срещнат Сам
Бари и Даниел Гланси (Ирл).

“Правителството ще убие мо-
торния спорт у нас”, отново алар-
мира Румен Петков, председател
на Организационния комитет на
Гран при България. Тревогата му
идва от липсата на финансиране,
което пък води до неяснота около
бъдещето му. Според депутата от
Коалиция за България това е
единственият спорт у нас, който
успява да възвърне инвестициите.
Финансовият министър и вицепре-
миер Симеон Дянков дал обеща-
ние още миналата година в Сев-
лиево, което така и не спазил. Фе-
дерацията по мотоциклетизъм
още очаква от правителството око-
ло 2 милиона лева, с които да га-

ЛУКойл Академик
ще стартира участието
си в груповата фаза на
Еврокъп с гостуване на
Будучност в Черна
гора, където играе ка-
питанът на младежкия
ни национален тим
Павлин Иванов. Двубо-
ят е на 7 ноември в
Подгорица. Първото
домакинство на шам-

ЛУКОЙЛ ЗАПОЧВА ЗА ЕВРОКЪП В ЧЕРНА ГОРА
пиона на България по
баскетбол ще е на 14
ноември, когато “сту-
дентите” приемат фа-
ворита в групата Бил-
бао в “Арена Армеец”
в София. Следват гос-
туване на Шарльороа,
домакинство на бел-
гийците и на Будуч-
ност, а мачовете в Гру-
па Б ще приключат с

визита в Испания на
Билбао. За втората
групова фаза
продължват първите 2
отбора от групата.

“Това е силна гру-
па, защото Билбао е
добър отбор. Остана-
лите 3 тима най-веро-
ятно ще се борим за
второто място, което
също дава право на

класиране за следва-
щата фаза. Надяваме
се, че ще продължим
и ще играем поне във
втората групова фаза.
Това е и нашата цел”,
заяви спортният дирек-
тор на ЛУКойл Сашо
Везенков.

Шампионите отстъ-
пиха на македонския
Работнички в Скопие с

88:93 след продълже-
ние в контрола. Моха-
мед Абукар вкара 22
точки и беше най-ре-
зултатен за българите.
Божидар Аврамов се
отличи с 15 т., а други-
ят американец Брендън
Хийт добави 12. За по-
бедителите сърбинът
Слободан Михайлов-
ски наниза 27 т.

РУМЕН ПЕТКОВ: ПРАВИТЕЛСТВОТО
НА БЪЛГАРИЯ ЩЕ УБИЕ МОТОСПОРТА!

Мони ГЕОРГИЕВ

Румен Петков (вдясно) обяви, че федерацията
по мотициклетизъм още чака 2 млн. лв. от държавата,

за да остане в елита на спорта

рантира мястото на страната ни
като една от водещите в света при
моторите. Депутатът пък сравни
нехайството на властта на фона
на милионите отпуснати за Све-
товната купа по ски в Банско,
също отразена по Евроспорт. “Ми-
нистрите обещават пари само
докато са в светлината пред каме-
рите, а после бързо забравят ду-
мите си. Стартовете с моторите са
сериозна, при това безплатна рек-
лама на България. В отговор пра-
вят проверки на федерацията за
щяло и не щяло. Как да бъде обя-
вен конкурс за хомологизатор на
състезанията, като той е единст-
вен в света, за да се спази уж
Законът за обществените по-
ръчки?”, запита риторично Петков.

Заради липсата на финансови
условия и неяснотите пък най-до-
брият ни пилот Петър Петров обя-
ви, че не е наясно под какъв флаг
ще се състезава занапред. “Не е
приятно да си българин, да се
качиш на почетната стълбичка и
да слушаш друг химн”, призна
талантът. Момчето ще кара после-
ден сезон в клас MX2, а от 2014 г.
предвижда да стартира в “крал-
ския” Mx1. Петров подписа профе-
сионален договор с “КЕМЕА Яма-
ха Тийм” за 2013-а и ще се цели
в първите 6-7 позиции в крайното
класиране с новия екип, който
избрал. През уикенда в Севлиево
ще се състои републикански шам-
пионат по мотокрос в памет на
Йовко Йовков.
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Новак Джокович връща
топката от бекхенд срещу

Григор Димитров в мача от
II кръг на “Мастърс” турнира

в Шанхай, който спечели с 6:3,
6:2. Сърбинът може да се

върне като щ1 в света, ако
спечели турнира, а Роджьр

Федерер отпадне до 1/4-финала


